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Atbalsojas  
audzēkņos un bērnos
Diriģentei un sko-
lotājai Minjonai 
Rebhūnai teju pusi 
dzīvokļa aizņem nošu 
plaukti, speciālā lite-
ratūra par mūziku un 
pedagoģiju. Turpat 
arī viņas līdzdalību un 
sekmes  koru karos, 
ansambļu un vokā-
listu konkursos aplie-
cinoši  diplomi un to 
norises atainojoši fotoalbumi. Svešām acīm 
neredzams  aiz tā visa ir Minjonas mūža darbs 
tūkstošu koristu, Ventspils skolu audzēkņu un 
jauniešu atvēršanā mūzikas brīnumam, kas 
daudziem pozitīvi izmainījis visu dzīvi, aizrau-
jot līdzi arī koru dalībnieku un audzēkņu tuvi-
niekus. Pagājušajā nedēļu viņa kopā ar trim 
jauniešiem, Jaunrades nama solo dziedāša-
nas mācību klases audzēkņiem ar triumfu 
atgriezās no starptautiskā konkursa-festivā-
la “Sniega Oskars 2020” Slovākijā, pārvedot 
no turienes vienu zeltu un divus sudrabus. 

7. lpp.

Būšnieku ezera dabas takas īsā laikā iemantojušas 
ļoti lielu popularitāti. Jau pirmajā gadā kopš tās izbū-
ves pabeigšanas kā ideālu atpūtas vietu Būšniekus 
izvēlējās ne tikai paši ventspilnieki, dabas krāšnumu, 
mieru un svaigo gaisu izbauda arī pilsētas viesi no 
tuvām un tālām vietām. Arī ārvalstu tūristi. Būšnieku 
ezera dabas takas pagājušā gada sezonas laikā ap-
meklējis rekordliels apmeklētāju skaits – vairāk nekā 
15 600 cilvēki! Tas ir par vairāk nekā tūkstoti augstāks 
rādītājs nekā vēl gadu iepriekš. Turklāt šogad ziema 
tā arī nav atnākusi – pavasarīgajos laika apstākļos šīs 
dabas takas arī tagad ir itin kupli apmeklētas.

Būšnieku ezera dabas 
taka īpaši iecienīta

Kā 
l i e c i n a 
Tū r i sma 
informā-
cijas cen-
tra analī-

ze, Būšnieku ezera dabas 
takas iecienījuši arvien vai-
rāk ārvalstu tūristu, kuri 
izvēlas izmantot aktīvās 
atpūtās iespējas Ventspilī, 
par ko liecinot arī augošais 
pieprasījums pēc atpūtas 
iespējām Būšnieku ezera 
laivu bāzē. Vislielākā popu-
laritāte vērojama vasaras 
mēnešos, kad jūnijā, jūlijā 
un augustā takas izstaigā-
juši 8,6 tūkst. interesenti. 

Apmeklētāju intensitā-
ti ik dienu reģistrē dabas 
takā izvietotais elektronis-
kais apmeklētāju skaitītājs, 
kas tiešajā laikā fiksē katru 
apmeklētāju. Elektroniskais 
skaitītājs ir novietots tā, lai 
netiktu pieskaitīti tādi dzīv-
nieki, kā suņi, lapsas un 
citi ezera tuvumā mītošie 
dzīvnieki.

Dabas takās ir ne vien 
iekārtoti celiņi, bet arīdzan 
sportisku aktivitāšu cienī-
tājiem desmit vingrošanas 
stendi dažādām vecuma 
grupām. 9 km garo taku 

var ērti izmantot ne tikai 
pastaigām, bet arī nūjoša-
nai, skriešanai un velobrauk-
šanai. Būšnieku ezera dabas 
takās visā to garumā uzstā-
dīti arī deviņi jauni atpūtas 
soliņi, ko bija ieteikuši vents-
pilnieki. Savukārt ezera pur-
vainajā krasta zonā izveidota 
187 m gara gājēju laipa ar 
skatu platformu putnu vēro-
šanai, uz kuras uzstādīti arī 
soliņi un informatīvā planše-
te ar Būšnieku ezerā sasto-
pamo putnu attēliem.

Drīz jau tuvojas pavasaris, 
kad atkal varēs oficiāli mak-
šķerēt, un sezona sāksies 
ne tikai makšķerniekiem, 
bet arī Būšnieku ezera laivu 
bāze Staldzenē. Aizvadītajā 
vasaras sezonā Būšnieku 
ezerā noķertā lielākā zivs 
bijusi līdaka un tā svērusi 
6,5 kg. Tas noticis 10. augus-
tā. Bet pērn kādam mak-
šķerniekam 6. augusts bija 
īpaši laimīga diena, jo kopu-
mā noķēris trīs lielas līda-
kas – 5,8 kg, 4,6 kg un 2,4 
kg smagas. Bet 29. augustā 
viens makšķernieks dienas 
laikā noķēra kopumā devi-
ņas līdakas un katra no tām 
svēra aptuveni 3 kg. 

S  
avu ceļu mūzi-
kā Minjona sāku-
si ar klavierspē-
les nodarbībām 
Cesvaines  sākum-

skolā, tikusi līdz teju pabeig-
tai doktorantūrai mākslas 
nozarē Latvijas Universitātē. 
Bijusi desmita pieaugušo 
un jauniešu koru dibinātā-
ja, līdzdibinātāja  un diri-
ģente, daudzu ansambļu 
vadītāja pilsētā un novadā, 
bet pēdējā laikā Jaunrades 
namā vokāli izglīto simtiem 
solistu vecuma amplitūdā 
no bērndārznieka līdz pus-
mūžam. Šai procesā atkal 

un atkal nonākot pie veldzē-
jošas atziņas, ka ieguldītais 
darbs uzlādējoši atbalsojies 
arī  viņā – no koristiem pretī 
saņemot kolektīvā optimis-
ma un dzīvesprieka devu, 
bet no audzēkņiem neat-
griezeniski inficējoties ar 
jaunības degsmi, spējām 
ieraudzīt agrāk nezināmo 
un mācīties no tā. 

MĒS NENĀKAM  
NO NEKURIENES

“Ja mazliet ar humoru – 
reizēm gribas uzsist sev uz 

Mudina Baltkrieviju tai paredzēto naftu 
transportēt caur Ventspili un Rīgu
Premjers Krišjānis Kariņš aizvadītajā nedēļā viesojās vizītē Baltkrievijā, kur tikās ar valsts augstāka-
jām amatpersonām, tajā skaitā ar Baltkrievijas prezidentu Aleksandru Lukašenko un premjeru Ser-
geju Rumasu. Premjera vizītei bija ļoti svarīgs mērķis – aktualizēt ciešākas sadarbības iespēju tranzīta 
un loģistikas jomā, īpašu akcentu vēršot uz naftas tranzīta veicināšanu tieši caur Latvijas ostām. 

P  remjers tikšanās laikā ar A.Lukašenko īpaši akcen-
tējis un apliecinājis, ka ir visas iespējas, lai jau drīzā 
nākotnē varētu pilnībā nodrošināt naftas produktu 
piegādi Baltkrievijai caur Latvijas – tātad, Ventspils 
un Rīgas ostām, informē baltkrievu mediji. 

Minskā notikušajā tikšanās reizē K.Kariņš uzsvēra 
Baltkrievijas prezidentam, ka transporta un loģistikas jomā 
abām valstīm ir jāveido vēl ciešākas attiecības. Pēc premjera 
teiktā, ir arī vēl viena iespēja, proti, nodrošināt naftas impor-
tu no visas pasaules uz Baltkrieviju caur Latviju, tā savukārt 
K.Kariņu citē aģentūra LETA. Uz jautājumu, kad šāda vienoša-

nām, sacīja K.Kariņš.
Ministru prezidents ar Baltkrievijas kolēģi apmeklēja indus-

triālo parku “Lielais akmens”, lai izvērtētu iespējas padziļināt 
sadarbību Eirāzijas transporta koridoru attīstībā un Latvijas 
tranzīta infrastruktūras izmantošanu industriālā parka “Lielais 
akmens” kravu apkalpošanai. 

Valsts akciju sabiedrība “Latvijas dzelzceļš” līdz šī gada 
beigām plāno atbrīvot no darba aptuveni 1500 darbi-
niekus, kas tiek darīts uzņēmuma darba un pārvaldī-
bas efektivitātes labā, šonedēļ informēja uzņēmums. 
Tagad kļuvis zināms, ka darbinieku atlaišana skars arī 
Ventspilī strādājošos šī uzņēmuma darbiniekus.

Arī Ventspilī daudzi 
“Latvijas dzelzceļa” 
darbinieki zaudēs darbu

Kā 
i e p r i e k š 
n o r ā d ī -
ja “Latvijas 
d z e l z c e -
ļā”, pagāju-

šais gads gan koncernam, 
gan visai Latvijas transpor-
ta un tranzīta nozarei ir bijis 
satricinājumiem bagāts, un 
būtiskākais no tiem bijis 
pieredzētais lielais ienāko-
šo un izejošo kravu apmēra 
samazinājums.

Līdz ar to, ņemot vērā paš-
reizējās un arī prognozēja-
mās starptautisko kravu pār-
vadājumu tendences, kon-
cerns pārskata arī visus 
tehnoloģiskos procesus, lai 
maksimāli efektīvi nodroši-
nātu pamatfunkciju – dzelz-
ceļa transporta infrastruk-
tūras uzturēšanu atbilstoši 
visiem Latvijas un starptau-
tiskajiem drošības un kva-
litātes standartiem. Turklāt, 
ņemot vērā kravu pārvadā-
jumu negatīvās tendences 
un nepieciešamību būtiski 
paaugstināt saimnieciskās 
darbības efektivitāti, tādē-
jādi stabilizējot uzņēmumu, 
līdz ar uzņēmuma pamat-
darbības nodrošināšanas 
izmaksu būtisku samazināju-
mu, tādēļ “Latvijas dzelzceļš” 
līdz gada beigām pārtrauks 
darba attiecības ar aptuveni 
1500 darbiniekiem.

“Latvijas dzelzceļa” pado-
mes priekšsēdētājs Jānis 
Lange gan norāda, ka paš-
laik nekādi konkrēti lēmu-
mi par koncernā ietilpsto-
šo uzņēmumu darbinie-
ku skaita samazināšanu vēl 
neesot pieņemti. Viņš gan 
norādīja, ka uzņēmumi biz-
nesā ir savstarpēji saistīti, 
tāpēc skaidrs, ka arī koncer-
na uzņēmumi izjutīs mātes-
kompānijā notiekošo proce-
su ietekmi. “Pagaidām vēl 
nekas nav lemts un nekas 
nav vērtēts. Skatīsimies uz 
darbības rezultātiem, un 
lēmumi tiks pieņemti vēlāk,” 
tā Lange teica intervijā ziņu 
aģentūrai LETA.

Uzņēmuma valdes priekš-
sēdētājs Māris Kleinbergs 
intervijā aģentūrai LETA norā-
dīja: “Mēs darām visu iespē-
jamo, lai darbinieku skaita 
samazināšana būtu maksi-
māli caurspīdīga un darbi-
niekiem draudzīga, un šis 
process tiks sākts ar “Latvijas 
dzelzceļa” administrācijā 
strādājošo darbinieku skaita 
optimizāciju.” 

LTV raidījums “Panorāma” 
ziņoja, ka Nodarbinātības 
valsts aģentūra no “Latvijas 
dzelzceļa” jau ir saņēmusi 
sarakstu ar profesijām, kuru 
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nās varētu tikt panākta, K.Kariņš atbildējis, ka tas esot jājautā 
uzņēmumiem, kas šādas piegādes varētu nodrošināt.

Premjera preses sekretārs Sandris Sabajevs savukārt pastās-
tīja, ka K.Kariņš tikšanās laikā ar premjeru S.Rumasu pārrunā-
ja virkni aktuālo divpusējās sadarbības jautājumu, tostarp 
ekonomiskās sadarbības veicināšanu transporta un loģistikas 
jomā, vides aizsardzību, kā arī gatavošanos Baltkrievijas pre-
zidenta plānotajai vizītei Latvijā. “Latviju un Baltkrieviju vieno 
labas un daudzveidīgas kaimiņattiecības. Mums ir svarīgi, lai 
Baltkrievija būtu neatkarīga, ekonomiski spēcīga un stabila 
valsts,” tā, tiekoties ar Baltkrievijas augstākajām amatperso-

Starpbrīdis mūzikā.
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Skolēniem stāsta 
par Rīgas barikādēm

Pirmdien, 20. janvārī, Ventspils 6. vidus-
skolā notika 1991. gada Rīgas barikāžu pie-
miņas stunda. Vecāko klašu skolēniem par 
pašu piedzīvoto un redzēto tajās liktenīgajās 
dienās stāstīja tālaika “Ventas Balss” žurnā-
listi – fotokorespondents Juris Presņikovs un 
rakstniece Laimdota Sēle. Stāstījumu papildi-
nāja pašu skolēnu savāktais videomateriāls 
par barikāžu laika notikumiem.

Skolēnu darbu izstāde
Pārventas bibliotēkā atklāta Mākslas sko-

las skolēnu darbu izstāde “Dziesma”. Tajā 
izstādītajos darbos apvienotas tēlotāja māk-
sla un mūzika. 

Divi stipendiāti
Šogad profesora Andra Klausa stipen-

diju, kuru organizē mecenāts, Ventspils 
Augstskolas absolvents Mārtiņš Lauva, 
saņems divi augstskolas studenti.

Lieliski rezultāti
Latviešu valodas diktātu klātienē augst-

skolā rakstīja 27 cilvēki. Trīs no viņiem darbu 
uzrakstījuši teicami, pie tam divi – pilnībā bez 
kļūdām. 

Veica mūzikas ierakstus
Mūzikas akadēmijas studenti kopā ar 

Vīlandes Kultūras akadēmijas profesoriem 
un Ventspils Mūzikas vidusskolas studentiem 
mūsu Mūzikas vidusskolā un koncertzālē 
“Latvija” izdarīja akadēmiskās mūzikas ierak-
stus. Cita starpā tika noņemti skaņas paraugi 
pasaulē lielākajām klavierēm “Model 470i”.

Piesakās Ēnu dienai
Sākas skolēnu pieteikšanās “Junior 

Achievement Latvia” karjeras izglītības prog-
rammai “Ēnu diena”, kas šogad notiks 12. 
februārī. Dienas tēma – profesijas nākotnē 
pieprasītākajās specialitātēs. Tādas ir, piemē-
ram, informācijas tehnoloģijas, dabaszināt-
nes, matemātika, inženierzinātnes un citas. 

Uztraucas par puķēm
Pilsētas galvenā dārzniece uztraucas par 

sīpolpuķēm, kas pavasarīgajā laikā jau sāku-
šas dzīt asnus. Ja pēkšņi uznāks sals, tas var 
apsaldēt ziedpumpurus un pirmos dzinumus. 

Izved dūņas
Lai novērstu smaku problēmu pilsētā, no 

bioloģisko notekūdeņu attīrīšanas iekārtu 
kompleksa tiek izvestas tur uzkrājušās dūņas. 
Paredzams, ka darbs tiks veikts mēneša 
laikā.  

Vējslotas nav slimība
Apzāģējot kādu bērzu Pārventā, tam lik-

vidēti liekie zari, bet atstātas vējslotas. 
Daži ventspilnieki par to uztraucas, uzskatot 
vējslotas par koka slimību. Pilsētas galvenā 
dārzniece uzskata, ka vējslotas ir dekoratīvs 
elements un par tām nav jābēdājas. 

Veidos vainagus
Februārī sāksies darbi pie pilsētas koku 

vainagu kopšanas un veidošanas. Pavisam 
apkops 450 kokus. Darbi turpināsies līdz 15. 
aprīlim. 

Laba programma
Jaunā bakalaura studiju programma 

“Jaunuzņēmumu vadība (Biznesa akadēmi-
ja)", kas darbojas Ventspils Augstskolā kopš 
septembra, izpelnījusies studentu atzinību. 
Programma veidota pēc Somijas izglītības 
modeļa parauga. 

VENTSPILĪ

REDAKCIJAS KOMENTĀRS

Kā pareizi palikt pie varas
Mediju ziņa. Krievijas prezidents Vladimirs Putins paziņo-
jis par ieceri veikt konstitucionālo reformu, kas stiprinā-
tu parlamenta pilnvaras un ierobežotu prezidenta iespējas. 
Drīz pēc tam par savas valdības demisiju paziņoja arī prem-
jers Dmitrijs Medvedevs. Vairums ekspertu ir vienisprātis – 
Putins ir sācis domāt par varas saglabāšanu pēc 2024. gada.

• • •

V  
aras spēles kaimiņvalsts Krievijas augstākajos varas 
ešelonos un pašreizējo turienes vietvalžu vēlme sagla-
bāt ietekmi arī pēc “vēsturiskā” 2024. gada, kad stā-
sies spēkā Krievijas konstitūcijā noteiktie ierobežojumi 
pašreizējam Krievijas prezidentam no jauna ieņemt 

prezidenta amatu, protams, liek Putina kungam domāt par to, kā 
varu saglabāt. Un tad pēc starptautisko tiesību ekspertu domām 
pastāv tikai divi varianti. Pirmais: varmācīgi kārtējo reizi mai-
nīt valsts konstitūciju, ieviešot, piemēram, “beztermiņa” prezi-
denta amatu. Taču tas, nenoliedzami, radīs ievērojamas sekas 
gan Krievijas jau tā iedragātajam starptautiskajam prestižam un, 
iespējams, arī daudz nopietnāku neapmierinātību pašu mājās. 
Otrais: atrast “nesāpīgāku” veidu, kā vairs nebūt formālajam 
prezidentam, bet varas grožus neatdot... Un, kas zina, varbūt arī 
Putina kungs šādu formu būs atradis.

Bet lai nu paliek kaimiņvalsts problēmas un varas pārdales 
mehānismi. Tās, kā smejies, ir viņu problēmas. Kamēr mums, pro-
tams, tuvākas pašu bikses un pašu augstie amata krēsli. Jo varas 
perturbācijas galvaspilsētas Augstajā Namā Jēkaba ielā, kā arī visu 
ministru sēdēšanas vietā Brīvības bulvārī liecina – pamazām varas 
stingrie pamati sākuši drupt arīdzan Ventspilī. Un tas, kā zināms, 
var radīt zināmu nervozitāti arī Ventspils pilsētas vietvarā. Nē, nē 
– tiešas briesmas kā Briseles Ušakovam, Rīgas Burovam vai, pie-
mēram, vienam otram ilgi un labi dažādās brīvostās sēdējušiem 
pašvaldību “pārstāvjiem” jaunveidojamie politiskie tikumi nerada. 

 turpinājums no 1. lpp.

Taču jaunās varas piekoptā politiskā taktika pamazām vien atņem 
barotavas iepriekšējiem, teiksim diplomātiski, līderiem. Un tas sāp 
daudz vairāk nekā tiešās varas zaudēšana. Turklāt – otra lieta – šāda 
situācija nes sev līdz arī vēl kādu blakni. Proti, ja nav barotavas, nav 
arī liekas naudiņas, tātad zūd iespēja aizkulišu spēlītēs ietekmēt 
procesus un saglabāt savu iepriekšējo dažādu līmeņu “draugu” 
lojalitāti. Un te jau, lai kā šādiem patvaldniekiem negribētos atzīt, 
tikai viens solis līdz kārtīgi notiesājošam spriedumam, “rūtaina-
jai saulei” un visu iepriekšējo mahināciju vilkšanai dienasgaismā.

Un tieši šis iemesls (ja neskaita elementāru un pat prastu varas-
kāri) varētu būt viens no galvenajiem rīcības motivētājiem gan kai-
miņvalsts “augstajos plauktos”, gan arī mazāka mēroga politiska-
jās spēlēs Rīgā un Ventspilī. Jo tā tas iegājies jau no senajām civili-
zācijām Ēģiptē, Grieķijā vai Romā – tikko kā esi nostumts no troņa, 
tā līdz cietuma kamerai viens solis. Tiesa gan, senajās lielvalstīs 
“cietuma kamera” nebija iecienītākais iepriekšējo līderu sodīšanas 
veids (tur vispirms cirta nost galvu), bet mēs tomēr esam humāna 
zeme. Un publiski nāvessodi Doma laukumā vairs netiek izpildīti.

Tikmēr aizkulišu runas un dažāda veida sarunas “Rīdzenes” vies-
nīcas vai kādos citos formātos noteikti ir aktuālas. Jo politikā pie-
redzējuši cilvēki labi zina seno patiesību: gribi mieru, gatavojies 
karam. Vai, pārfrāzējot šo pazīstamo citātu, var teikt arī tā: negribi 
"sēdēt", domā par iespēju aizlaisties vai “sakārtot lietas” jau laicīgi. 
Ušakova un Amerika kungi galvaspilsētā izvēlējās ērtāko, ātrāko un 
ļoti efektīvo ceļu: Rīgas domes korupcijas skandālu ēnā izmantot 
vēl beidzamo iespēju nopirkt biļeti tālajam ceļam uz Eiropas sirdi – 
Briseli. Tālāk no acīm, arī alga laba, bet iespējas izvairīties no dažā-
dām ne visai patīkamām sekām par sastrādāto pašvaldībā – visno-
taļ cienījamas. Interesanti, kādu perspektīvu plānu šādā situācijā 
būtu izvēlējušies mūsu pilsētas tēvi? Domājams, ka pavisam drīz 
mēs redzēsim, kā attīstīsies situācija. Un tad jau varēsim vērtēt – cik 
“inovatīvi” būs risinājumi Ventas krastos. 

Patiesi jūsu, “Ventspilnieks.lv”

pārstāvjus uzņēmums iecerējis atlaist. Plānots 
atbrīvot no darba visdažādāko jomu speciālis-
tus un darbiniekus – sākot no palīgstrādnie-
kiem un metinātājiem līdz grāmatvežiem, pat 
iestāžu vadītājiem un administratīvā līmeņa 
cilvēkiem. Atlaišana galvenokārt skars Rīgā, 
Jelgavā un Daugavpilī strādājošos, taču tā 
būtiskā apmērā plānota arī citās pilsētās – 
daudzi “Latvijas dzelzceļa” darbinieki zaudēs 
darbu arī Cēsīs, Valmierā, Liepājā un Ventspilī. 
Pagaidām gan netiek prognozēts, cik daudz 
darbinieku zaudēs darbu konkrētās pilsētās, 
tajā skaitā – Ventspilī, taču tas neatstāšot tik 
lielu ietekmi uz kopējo nodarbinātības līme-

Arī Ventspilī daudzi “Latvijas dzelzceļa” 
darbinieki zaudēs darbu

Pagājušajā gadā Ventspils pilsētas pašvaldībā reģistrētajos uzņēmumos piesaistīto ārvalstu ieguldījumu apmērs sasniedzis 
219,85 mlj. eiro, kas bijis trešais labākais rādītājs Latvijā, taču ievērojami sarucis uzkrātais ārvalstu ieguldījumu apmērs uzņēmu-
mu pamatkapitālos, liecina “Lursoft” publiskotie dati.

Ārvalstu investīciju apmērs Ventspilī 
pieaug, taču rūk uzkrātie ieguldījumi

N 
eapšaubāma līdere ir galvaspil-
sēta Rīga, kurā piesaistīti vis-
lielākie ārvalstu ieguldījumi – 
5,3259 mljrd. eiro. Tas ir teju 
25 reizes vairāk nekā Ventspils 

pilsētā. Ventspils tikai nedaudz atpaliek 
no strauji augošās Ķekavas, kuras ārvalstu 
ieguldījumu apjoms bijis 225,65 mlj. eiro.

Kamēr no līderu pieciniekā sarakstā iekļu-
vušajām pašvaldībām galvaspilsētā, Ķekavas 
novadā, kā arī Ventspilī uzkrātais ārvalstu 
ieguldījumu apjoms uzņēmumu pamatka-
pitālos pērn sarucis, Liepājā un Garkalnes 
novadā reģistrēts pieaugums. Piemēram, 
Liepājā uzkrātais ārvalstu ieguldījumu apjoms 
gada laikā pat pieaudzis par 8,43% jeb 
11,25 mlj. eiro. Ventspilī ārvalstu ieguldīju-

mu apmērs gada laikā ir sarucis par 272 276 
eiro. Ventspils novadā ārvalstu ieguldījumu 
apmērs pērn bija 7,207 mlj. eiro, bet uzkrā-
tais ieguldījumu apmērs bija 7,226 mlj. eiro.

Gada laikā uzkrāto ārvalstu ieguldījumu 
apjoms audzis 48 pašvaldībās, no kurām 
visstraujākais pieaugums 2019. gadā reģis-
trēts Saulkrastu novadā. "Lursoft" statistikas 
dati liecina, ka 2018. gada izskaņā Saulkrastu 
novadā reģistrēto uzņēmumu pamatkapitā-
los ārvalstnieki bija ieguldījuši 145,35 tūkst. 
eiro, savukārt pērn šī summa augusi vairāk 
nekā 180 reižu, palielinoties līdz 26,26 mlj. 
eiro.

“Lursoft” apkopotā informācija rāda, ka 
2019. gada beigās Latvijā reģistrēto uzņēmu-
mu pamatkapitālos ārvalstnieki bija ieguldī-

juši 7,03 mljrd. eiro. Ja attiecina to pret 2018. 
gadu, summa sarukusi par 125,42 mlj. eiro, 
savukārt, salīdzinot ar 2015. gadu, kad reģis-
trēts līdz šim lielākais uzkrāto ārvalstu iegul-
dījumu apjoms (7,53 mljrd. eiro), kritums ir 
pat par 502,33 mlj. eiro.

Kopumā pērn reģistrēti 13,3 tūkst. darījumi 
ar ieguldījumiem, no kuriem 4,2 tūkst. darīju-
mi bijuši pozitīvi – veikti ieguldījumi Latvijas 
uzņēmumu pamatkapitālos.

Arnis Sauka, Ārvalstu investoru pado-
mes Latvijā jaunākā pētījuma par ārvalstu 
investīciju vides indeksu autors, secinājis, 
ka iepriekšējos divos gados Lietuva ārval-
stu investīcijās spējusi piesaistīt aptuveni 2,7 
mljrd. eiro, Igaunija aptuveni 3,1 mljrd. eiro, 
bet Latvijā tas ir tikai 1,1 mljrd. eiro. 

ni, kā tas bija, piemēram, “Liepājas meta-
lurga” gadījumā, kas radīja milzu ietekmi uz 
konkrētu lokālu punktu – Liepājas pilsētu. 
Vajadzēja vairākus gadus, lai šī negatīvā situā-
cija izlīdzinātos.

“Aģentūrā ir reģistrētas vairāk nekā 28 
000 vakances. Esam apkopojuši vakances, 
kas ir tieši LDz norādītajās profesijās – arī 
šeit mums ir piedāvājumā vairāk nekā 2300 
brīvu darba vietu,” LTV pauda Nodarbinātības 
valsts aģentūras direktore Evita Simsone.

Savukārt Latvijas Dzelzceļnieku un satik-
smes nozares arodbiedrība brīdina, ka dar-
binieku masveida atlaišana var novest pie 
situācijas, ka atlikušie netiks galā ar darba 
apjomu un tas var radīt avāriju riskus. 

ātri, droši un kvalitatīvi pakalpojumi

atbilstoša infrastruktūra

prāmju l īnijas 
no Ventspils

www.nnvt.lv
tālrunis 63607300

Noord Natie 
Ventspils Terminals  – 

daudzfunkcionāls kravu 
pārkraušanas centrs

SIA “Noord Natie Ventspils terminals” 2018. gadā Iedzīvotāju ienākumu nodoklī kopumā 
samaksājusi 279 662,70 eiro. Nekustamā īpašuma nodoklī Ventspils pašvaldībai – 

119 904,15 eiro. 2018.gadā uzņēmums nodrošināja 120 darba vietas.
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Budžets apstiprināts
Paredzams, ka Ventspils novada pašval-
dības ieņēmumi 2020. gadā būs 15,70 
miljoni eiro. Izdevumi plānoti 17,73 mil-
joni eiro apmērā, aizdevumu pamatsum-
mas dzēšanai – 1,69 miljoni eiro, paš-
valdības kapitālsabiedrības pamatkapi-
tāla palielināšanai – 0,16 miljoni eiro. 
Starpību starp izdevumiem un ieņēmu-
miem sedz 2019. gada budžeta atlikums 
– 3,33 miljoni eiro. Plānotie aizņēmumi – 
0,55 miljoni eiro. Budžeta lielāko izdevu-
mu daļu – 6,20 miljonus eiro jeb 35% no 
kopējiem izdevumiem paredzēts izlietot 
izglītības nozarei, 3,53 miljonus jeb 20% 
- teritoriju un mājokļu apsaimniekošanai. 

Apspriešana turpinās
Joprojām notiek Ventspils novada attīstī-
bas programmas 2020.-2026. gadam un 
Vides pārskata publiskā apspriešana. Tā 
beigsies 28. janvārī. 

Jūrkalne nepadodas
Jūrkalnes pagasta iedzīvotāji nav mierā 
ar ideju pievienot viņu teritoriju Kuldīgas 
novadam. Iebildumus izteikuši arī 
Ventspils novada domes priekšsēdētājs 
un Jūrkalnes pagasta pārvaldnieks. 

Barža novilkta
Netālu no Ventspils uz sēkļa uzskrējusī 
ogļu pārvadāšanas barža “Trias” beidzot 
no sēkļa novilkta. Degvielas noplūde nav 
konstatēta. 

Samazina likmi
Lielā pieteikumu skaita dēļ samazinātas 
atbalsta likmes dalībai bioloģiskās lauk-
saimniecības shēmā. Atbalsta pieteiku-
mus varēja iesniegt saimniecības, kuras 
pārtikas produktus ražo atbilstoši norma-
tīvajiem aktiem par bioloģisko ražošanu. 

Atjauno ūdensnotekas
Turpinās valsts nozīmes ūdensnote-
ku atjaunošana Latvijas lauku apvidos. 
Projekta ietvaros atjaunotas arī divas 
ūdensnotekas mūsu novadā: Platenes 
kanāls 3,20 km garumā un ūdensnoteka 
“Kalējvalks” 3,42 km garumā.
 Aicina pieteikties
Nodarbinātības valsts aģentūra aicina jau-
niešus vecumā no 18 līdz 25 gadiem pie-
teikties pasākumā “Darbam nepiecieša-
mo iemaņu attīstība nevalstiskajā sekto-
rā”. Pieteikumus pieņem līdz 29. janvārim. 

Brikainis – vicečempions
Bagiju grupā B600 par Latvijas vicečempio-
nu kļuvis Lauris Brikainis. Izcīnot 52 punk-
tus kopvērtējumā, viņš atpalika no čem-
piona par 14 punktiem. 8. vietu ieguva 
Endijs Skolmeistars, 11. vieta – Raimondam 
Mūrniekam. Visi uzvarētāji debitējuši krosā 
salīdzinoši nesen. Apbalvošanas ceremoni-
ja notika Rīgā, “Ziemeļblāzmā”.

Panākumi olimpiādē
Ventspils 6. vidusskolā notika starpnova-
du latviešu valodas un literatūras olim-
piāde 8. un 9. klases skolēniem. 8. 
klašu grupā 3. vietu ieguva Amanda 
Ivanova no Ugāles vidusskolas, Elīza 
Zeltiņa no Ances pamatskolas izpelnījās 
atzinību. 9. klašu grupā 1. vietu ieguva 
Evelīna Skrodere no Zūru pamatskolas, 
bet 3. vietu – Rēzija Blumfelde no Ugāles 
vidusskolas. Olimpiādes nākamais posms 
notiks 6. martā Rīgā.

Pārdod automašīnas 
Novada pašvaldība par brīvu cenu (2200 
eiro) pārdod automašīnu “Hyundai Trajet” 
un automašīnu “Chrysler Town&Country” 
(1200 eiro). Ar pārdošanas noteikumiem 
var iepazīties Ventspils novada pašval-
dības Apmeklētāju pieņemšanas centrā 
Skolas ielā 4, Ventspilī, kā arī novada 
pagastu pārvaldēs. 

Korupcijas novēršanas un apkarošanas birojs tā arī nav spējis saskatīt interešu 
konfliktu situācijā, kad valsts amatpersona Lembergs gadiem ilgi saņēmis teju 100 
tūkstošus eiro gadā no “Ventspils attīstības aģentūras”. Kāpēc šāds KNAB “aklums” 
un kādas sekas no tā var būt ventspilniekiem? Saruna ar Ventspils pilsētas domes 
deputātu Ģirtu Valdi Kristovski.

Vai pēc pakļaušanas ASV sankcijām Aivars Lembergs tiešām iztiek tikai no vienā 
bankas kontā ieskaitītās pensijas (nedaudz virs 6000 eiro mēnesī) un darba algas, 
vai arī viņam, iespējams, ir vēl citi, sabiedrībai, tiesībsargājošajām institūcijām un 
arī bankām nezināmi ienākumu avoti? Tuvāk par šo tēmu vēstīts BNN pētījumā. 

Vai Lembergam ir slēpti 
skaidras naudas ienākumi?

Raunas ielas īpašumi: Klusais vietnieks 
ar «slepeno maku» Lemberga interesēs

Aizdomas, ka sankcionētais Aivars 
Lembergs «pārdevis» nekustamo īpašumu 
Raunas ielā 27, Rīgā, savai māsai «izskata 
pēc» vien. Tas varētu būt darīts, lai izvairītos 
no mantas konfiskācijas notiesājoša spriedu-
ma gadījumā vai no iespējamā aresta uzlik-
šanas tai. Tomēr, iespējams, Lembergs jopro-
jām saglabā pilnu kontroli pār šo īpašumu un, 
visticamāk, caur to regulāri papildina sava 
maka saturu.

Par piemēru, kā Lembergs varētu papildi-
nāt savus ienākumus ar Raunas ielas 27 īpa-
šumu, kalpo tas, ka 2003. gadā AS “Valters 
un Rapa” noslēdza nomas līgumu par visa 
Raunas ielas 27 īpašumu nomāšanu. Šajā 
līguma noslēgšanā “Valters un Rapa” rīkojās 
kā sabiedrība, ko Lembergs bija pilnvarojis 
pārvaldīt viņa īpašumus, liecina BNN pieeja-
mie dokumenti.

Vienlaikus Lemberga pilnvarotajā uzņē-
mumā viens no akcionāriem bija Lemberga 
tā brīža advokāts Zigmunds Spāde, kurš 
joprojām uzrādās kā vienīgais “Valters un 
Rapa” patiesais labuma guvējs.

Raunas ielas 27 nekustamā īpašuma īpaš-
nieks no 1998. gada 24. novembra bijis 
Lembergs. Savukārt 2006. gada 16. un 21. 
decembrī Lembergs ar Ligitu Upīti noslē-
dza divus pirkuma līgumus, kuru rezultātā 
2007. gadā 24. janvārī par nekustamā īpa-

šuma vienīgo īpašnieci zemesgrāmatā reģis-
trēta Upīte.

Lemberga valsts amatpersonu deklarācijā 
norādīts, ka viņam ir māsa vārdā Ligita Upīte.

BNN pieejamajos dokumentos ir redzams, 
ka starp abiem ir noslēgts līgums, kurā ierak-
stītas aizlieguma atzīmes, kas liedz Upītei bez 
Lemberga piekrišanas nekustamo īpašumu 
atsavināt, dāvināt, sadalīt, apvienot vai pie-
vienot, apbūvēt, ieķīlāt vai izmantot kā gal-
vojumu un apgrūtināt ar lietu tiesībām.

Šāda līguma atzīme var liecināt, ka 
Lembergs saglabā pilnu kontroli pār attiecī-
go īpašumu, savukārt Upīte ir krasi ierobežota 
savā rīcībā ar to.

Vienīgais, ko Upīte drīkst darīt bez 
Lemberga rakstiskas piekrišanas, ir nekusta-
mo īpašumu iznomāt.

Jāatzīmē, ka līgumos pirkuma cena par 
nekustamo īpašumu tolaik bija noteikta 25 
000 latu apmērā.

No BNN rīcībā esošajiem dokumentiem var 
secināt, ka Upīte samaksājusi Lembergam 
tikai 4% no nolīgtās pirkuma cenas, piekrītot 
atlikušās summas samaksai turpmāko des-
mit gadu laikā, par atlikto maksājumu nepa-
redzot nekādus procenta maksājumus.

Jāpiebilst, ka, veicot šādus darījumus, 
parasti tiek prasīta rokas nauda 10% apmē-
rā no pirkuma summas, un atlikusī nauda 
tiek samaksāta ar darījumu konta starpniecī-
bu vai arī samaksas nodrošināšanai tiek nodi-

bināta hipotēka par labu pārdevējam. Proti, 
noslēgtais līgums izskatās visai «neparasts» 
gan nelielās sākuma summas dēļ, gan neno-
slēgtās hipotēkas dēļ.

Pieejamie materiāli liecina, ka Lemberga 
valsts amatpersonas deklarācijā par periodu 
no 2006. līdz 2018. gadam neparādās nekā-
di maksājumi no Upītes par «iegādāto» īpa-
šumu. Lemberga 2006. gada deklarācijā nav 
norādīts, ka viņš būtu saņēmis nekustamā 
īpašuma pirkuma līgumos norādītos 10 000 
latus, kā arī turpmākajos gados nav deklarē-
jis nekādus ienākumus no nekustama īpašu-
ma atsavināšanas.

Viss iepriekšminētais liek secināt, ka 
Lembergs pārdevis Upītei nekustamo īpašu-
mu «izskata pēc» vien, lai, iespējams, for-
māli izņemtu nekustamo īpašumu no savas 
mantas kopuma, lai gan patiesībā ir uzska-
tāms par Raunas ielas 27 nekustamo īpa-
šumu saimnieku un patieso labuma guvēju, 
kamēr Upīte ir «klusais vietnieks», ar kura 
palīdzību Lembergs tiek pie «kabatas nau-
das». 

Lembergs ventpilniekiem 
var sagādāt vēl ne vienu 
vien sāpīgu pārbaudījumu

- KNAB uzskata, ka Lembergs naudu 
no VAA ik gadus saņēmis likumīgi un 
nekāds noziedzīgs nodarījums nav noticis. 
Taču līdzekļus VAA darbības nodrošināša-
nai visus šos gadus “sameta” arī Ventspils 
pašvaldības uzņēmumi, kuri ir atkarīgi 
no Lemberga lēmumiem. Nav arī skaidrs, 
kādus konkrētus pienākumus Lembergs 
VAA veicis. Kāpēc KNAB to visu izliekas 
neredzam? Varbūt šajā institūcijā pietie-
kami augstos posteņos atrodas tā sauca-
mie “Lemberga cilvēki”?

- Īsā atbilde – tā ir ne tikai Lemberga, bet 
arī KNAB bezkaunība. Notiekošais Ventspilī 
sen jau vairs neliecina par KNAB bezdarbību. 
Pašreiz jau ir pamats domāt, ka šī iestāde, 
kurai jāvēršas pret korupciju valsts amatper-
sonu darbībā, pati veicina korupciju. 

Vai tie ir, vai nav “Lemberga cilvēki”, ir 
nebūtiski. Skaidrs ir tas, ka viņi Lembergu res-
pektē, piesedz un atbalsta. Turklāt Lemberga 
un viņa līdzdalībnieku lietotā noziedzīgā 
shēma ir pārāk vienkārša, lai būtu pamats 
attaisnot KNAB nespēju saskatīt Lemberga 
interešu konfliktus un darbības, organizējot 
un novirzot pašvaldības, tās kapitālsabied-
rību, brīvostas, pat Ventspils Augstskolas un 
Tehnikuma  līdzekļus uz biedrību “Ventspils 
attīstības aģentūra”, lai tur tos legalizētu un 
piesavinātos, "uz rokas" ikgadēji saņemot ap 
100 tūkstošiem eiro. 

- Tieslietu ministrs Jānis Bordāns inter-
vijā “Latvijas Avīzei” šajā sakarā iztei-
cies:  “Vai nu tas ir kārtējais formālisms 
no KNAB puses, vai arī apzināta rīcība. 
Esmu analizējis šo iesniegumu un saska-
tu likumpārkāpuma pazīmes. Mēs esam 
tam pievērsuši uzmanību un uz to norā-
dījuši KNAB. Tā ir izstrādāta shēma, ar 
kuras palīdzību Lembergs var tikt pie 
ievērojamiem līdzekļiem.” Tātad, tieslie-
tu ministrs saskata likumpārkāpumu pazī-
mes, KNAB formāli atrakstās. Ir vēl kādi 
tiesiski instrumenti Lemberga un VAA jau-
tājuma risināšanai?

- Tieslietu ministram J.Bordānam,  tāpat kā 
daudziem labas gribas cilvēkiem valsts pār-
valdē, tajā skaitā Ventspils pilsētas domes 
mazākuma deputātiem, nav tiesības veikt kri-
mināli procesuālās darbības, tas ir, viņi nevar 
izmeklēt, ierosināt lietu, aizturēt kādu, kurš 
veic noziedzīgas darbības. Viņi var paši mek-
lēt pierādījumus, vērtēt vai kritizēt izmeklē-
tāja darba trūkumus. Tas arī  tiek darīts. Taču 
domāju, ka KNAB nevarēs ilgstoši turpināt 
acu pievēršanas politiku Lemberga nodarīju-
mu kontekstā. Ir prokuratūra, ir premjermi-
nistrs, ir Saeima, kam šo Lemberga un VAA 
lietu, pēc būtības ļoti vienkāršu lietu, nāk-
sies pašiem izskatīt. Domāju, KNAB nespēs 
pamatot, tam nebūs argumentu tā bezdar-
bībai. Tad tieslietu ministram, galu galā arī 

Valsts prezidentam, būs jāvērtē, kāpēc KNAB 
rīkojies tā vai citādi, kas konkrēti šo bezdar-
bību veicināja.

- VAA par Lemberga “naudas pumpi” 
vairs kalpot nevar, taču kur gan ir garan-
tija, ka netiks izdomāta kāda cita shēma? 

- Garantijas nav.  Tik ilgi, kamēr Lemberga 
un VAA jautājuma tiesiska atrisināšana kavē-
sies, tik ilgi Lembergs meklēs jaunas iespē-
jas, lai piesavinātos publiskus līdzekļus.  

 turpinājums 4. lpp.
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LATVIJĀ

Neļaus Krievijas melus 
izplatīt Latvijā
Saeima pieņēma paziņojumu par Latvijas 
okupāciju un Otrā pasaules kara vēstures 
sagrozīšanas nepieņemamību, sabiedrī-
bu aicinot pievērst uzmanību un kritiski 
vērtēt Krievijas amatpersonu centienus 
pārskatīt kara vēsturi un vēlmi attaisnot 
Latvijas prettiesisko okupāciju, aneksiju 
un rusofobiju.

Ķuzis atkāpsies no policijas 
šefa amata
Šī gada februārī amatu nolēmis atstāt 
Valsts policijas priekšnieks Ints Ķuzis. 
Viņš lēmumu pieņēmis pagājušā gada 
nogalē un tas neesot tapis uz kāda spie-
diena pamata, lai gan iepriekš iekšlietu 
ministrs Sandis Ģirģens izteicās, ka pēc 
pēdējā skandāla būs jāvērtē priekšnie-
ka darbs. I.Ķuzis amatā tika apstiprināts 
2011. gada augustā. 

Vēlas par 5% mazāku 
PVN zālēm
Saeima uzdeva Ministru kabinetam saga-
tavot koncepciju par zāļu finansiālo pie-
ejamību. “ManaBalss.lv” savāktie 10 000 
paraksti ir par iniciatīvu, kas prasa rast 
risinājumu, lai par 5% samazinātu PVN 
zālēm un medikamentiem. Tas valdībai 
jāpaveic līdz vasarai.

Vēlas nodevas arī no citiem 
nodokļu maksātājiem
Veselības ministrija vēlas, lai 1% sociālā 
iemaksu likme veselības aprūpei tiktu attie-
cināta arī uz speciālajā nodokļu režīmā strā-
dājošajiem – mikrouzņēmumiem, patent-
maksu veicējiem un autoratlīdzību saņē-
mējiem. Šādas izmaiņas ļaus ieviest vie-
notu valsts apmaksāto veselības aprūpes 
pakalpojumu klāstu visiem Latvijas rezi-
dentiem. Bērnus, pensionārus, represētas 
personas, bezdarbniekus, personas ar inva-
liditāti un citas turpinās apdrošināt valsts.

Nabadzības risks 1/4 daļai 
iedzīvotāju
Latvijā 2018. gadā nabadzības riskam 
bija pakļauti 434 tūkst. jeb 22,9% iedzī-
votāju, kas ir par 0,4% mazāk nekā 
2017. gadā. To sekmēja minimālās algas 
celšana, izmaiņas pabalstu regulēju-
mā un izmaiņas iedzīvotāju ienākuma 
nodokļa piemērošanā. Lielākais nabadzī-
bas riskam pakļauto iedzīvotāju īpatsvars 
bija Latgalē (40,4%), mazākais – Pierīgā 
(14,4%) un Rīgā (16,1%).

Dzimstībā rekordzemi 
rādītāji
Pēdējo 10 gadu laikā Latvijā turpināja 
kristies dzimstība, sasniedzot zemāko 
līmeni pēdējās desmitgadēs. To prog-
nozē arī turpmāk, ja vien netiks novēr-
sti galvenie šķēršļi, kas patlaban bremzē 
jaunu ģimeņu veidošanos. Latvijā iedzī-
votāju skaits sarūk par aptuveni 10 000 
gadā, kamēr Igaunijā tas ir tuvu nullei.

Vai tad atrašanās uz Rīgas apgabaltiesas 
apsūdzētā sola par smagiem ietekmes un 
finanšu noziegumiem viņu atturējusi no jau-
nām prettiesiskām darbībām!? Protams, nē! 
Tik ilgi kamēr sabiedrība pieļauj, ka šāda 
persona ar viņa atbalstītājiem brīvi rīkojas ar 
valsts un pašvaldības naudu, mantu, to pret-
tiesiski piesavinās, tik ilgi tas arī  turpināsies.     

- Gadiem ilgā Lemberga lietas tiesvedī-
ba un tas, ka smagos noziegumos apsū-
dzēta persona vistiešākā veidā ietemē 
Zaļo un Zemnieku savienību un pietieka-
mu skaitu citu partiju deputātu, vistica-
māk, bija viens no ASV sankciju iemes-
liem. Šajā ziņā nekas īpaši mainījies nav 
– ZZS  vadība joprojām demonstrē lojali-
tāti sankcionētai personai, bet KNAB šai 
partijai vieglu roku iedala teju pusmil-
jonu valsts naudas, lai gan tās saikne ar 
Lembergu ir nepārprotama. Kādas var būt 
sekas un vai šai situācijai ir risinājums?

- Diemžēl Latvijas  valsts joprojām nav 
sasniegusi un nostiprinājusi nepiecieša-
mos tiesiskuma un taisnīguma principus ne 
sabiedrības, ne arī politiķu apziņā un tiku-

Lembergs ventpilniekiem var sagādāt 
vēl ne vienu vien sāpīgu pārbaudījumu

mos. Līdz ar to sekas ir nevis novēršanās no 
tādām personām kā Lembergs, bet gan tās 
atbalstīšana, līdzdalība viņa prettiesiskajās 
darbībās, kas kropļo demokrātisko iekārtu, 
valsts pārvaldi, ļaunprātīgi pārmāc taisnīgu-
mu, ļauj prettiesiski piesavināties sabiedrī-
bas līdzekļus. Vai tad ZZS politiķi, viņiem līdzī-
gie politiķi citās partijās, galu galā Ventspils  
domē, neredz, nezina, ka ne tikai Lembergs, 
bet arī paši rīkojas nepareizi, neētiski, amorā-
li? Protams viņi to apzinās. Taču viņi ir pieņē-
muši Lemberga sabiedrībai uzspiestās nego-
dīgās spēles noteikumus. Turklāt viņi piera-
duši ne tikai tajā atrast sev labumu, bet arī 
nespēj iedomāties, ka valsts pārvalde, politi-
ķu rīcība, sabiedrības attiecības varētu  veido-
ties uz citiem, augstākiem, godprātīgākiem, 
taisnīgākiem principiem. Pašreizējo attieksmi 
redz arī KNAB izmeklētājs, kura pārziņā ir 
Lemberga un  VAA lieta. Viņš piemērojas vis-
pārējām “prasībām un tikumiem”. Visi zina, 
ka tas ir nepareizi. Ja gribam, lai tas tā nebū-
tu, katram jāpalīdz nostiprināt, celt tiesisku 
un taisnīgu valsti, valsti jāvada valstsvīriem 
un valstssievām cienīgiem ļaudīm. 

- Lembergs pietiekami skaidri izrādījis 
sabiedrībai, ka viņam par visām sankci-

jām nospļauties, tāpēc viņš pat nedomā 
beigt savu politisko darbību. Vai tas nevar 
nest vēl kādas ļaunas sekas Ventspils pil-
sētai un tās iedzīvotājiem? Acīmredzot 
cerēt uz to, ka šim cilvēkam būs vismaz 
tik daudz godaprāta, lai noliktu deputāta 
mandātu, mēs nevaram?

- Uz tādiem Lemberga soļiem, kā mandāta 
nolikšana, nav ko cerēt. To viņam var atņemt 
un atņems tikai Latvijas tiesībaizsardzības sis-
tēma, pat ne ASV sankcijas. Taču ASV sank-
cijas rada fonu, kas galu galā tomēr var ķert 
Ventspils pilsētas domi, jo sankcionētā persona 
tur ir pagaidām patvēries un turpina ietekmēt 
pašvaldības un pilsētas dzīvi, finanses, ētiku 
saskaņā ar saviem autoritārajiem un prettie-
siskajiem tikumiem. Ja ASV redzēs, ka Latvijas 
tiesībaizsardzības sistēma, ZZS un Lemberga 
atbalstītāji nav izdarījuši secinājumus, kādu 
diena bankas Latvijā būs spiestas rīkoties tikpat 
asi, kā tas notiek pret Ventspils ostas uzņēmu-
miem pašreiz, tikai jau plašākā mērogā.  Šāda 
nepatīkama notikumu gaitas iespēja pastāv. 
Taču ceru, ka Latvijas valsts spēkos ir to novērst 
un nesagādāt ventspilniekiem sāpīgu pārbau-
dījumu, kura cēlonis ir Lemberga prettiesiskais, 
koruptīvais un autoritārais režīms. 

Jaunais gads ar lielām pārmaiņām sācies Ziemeļkurzemes reģionālajā slimnīcā Ventspilī, kur līdzšinējās galvenās ārstes Lindas 
Mičules vietā stājies Edijs Ilziņš. Oficiālais iemesls: līdzšinējā galvenā ārste vairs nejaudā tikt galā ar visiem pienākumiem, tādēļ 
priekšroku labāk tomēr dod savai pamatspecialitātei, kā dēļ bijis jāmeklē jauns galvenais ārsts.

Aizvadīta jau 29. gadskārta pēc asiņaina-
jām 1991.gada Rīgas barikāžu dienām. Toreiz – 
1991.gadā uz Rīgu aizstāvēt Latvijas brīvību un 
neatkarību brauca cilvēki no visiem Latvijas cie-
miem, no visiem novadiem un pilsētām – arī no 
Ventspils un Ventspils novada.

Aiz cieņas pret mūsu Ventspils pilsētas un 
novada (arī visas Latvijas) 1991,gada barikāžu 
dalībniekiem, no kuriem daudzi jau nav vairs 
mūsu vidū, kā arī, lai neapkaunotu un nediskri-
dētu “1991.gada Barikāžu dalībnieka” nosauku-
mu, aicinu Tevi – Aivar Lemberg, atdod atpakaļ 
valstij apbalvojumu, kas Tev nepienākas. Atdod 
valstij Tev “nejauši” pasniegto “1991.gada bari-
kāžu dalībnieka zīmi”.

Aivar Lemberg, Tu nebiji ne tuvu barikādēm, 
Tu nebiji ne tuvu Rīgai. Tevis nebija Ventspilī, 
kur kopš 1991.gada 13.janvāra asiņainajiem 
notikumiem Viļņā, tāpat kā visur Latvijā tika 
izveidota Apvienotās pašaizsardzības un koor-
dinācijas padome, kas organizēja un koordinē-
ja simtiem ventspilnieku dalību Latvijas valsts 
neatkarības nosargāšanas pasākumos Rīgā. 
Tevis nebija Ventspilī līdz trauksmaino barikā-
žu notikumu beigām. Es ar visu savu pārliecī-
bu varu apgalvot, ka Tavs nopelns šajos bari-
kāžu organizēšanas, koordinēšanas pasākumos 
bija absolūta nulle! Varu apgalvot to tādēļ, ka 
es kā Ventspils padomes priekšsēdētājs pieda-
lījos šajā Ventspils pilsētas un novada pašaiz-
sardzības un koordinācijas padomē. Tajā aktīvi 
toreiz darbojās arī Tavi, kā Izpildkomitejas vadī-
tāja vietnieki, bet ne Tu. Koordinācijas padomes 
sastāvā bez manis bija arī Krists Skuja, Jānis 
Zalāns, Jānis Vītoliņš, Māris Pamše, Leonards 
Čamanis un Juris Krilovs. Aivara Lemberga vārda 
koordinācijas padomes sastāvā nav. Tu pazudi. 
Tavi vietnieki nespēja atbildēt, kur esi.

Ventspilnieks.lv aicina 
darbā žurnālistu

Piedāvājam:
atbildīgu un interesantu darbu;
konkurētspējīgu atalgojumu.

Prasības kandidātiem:
Teicamas latviešu valodas zināšanas; 

Labas prasmes darbā ar datoru, 
iniciatīva, apķērība un labas spējas 

patstāvīgi organizēt savu darbu.
Pieredze žurnālistikā, portāla satura 

veidošanā, fotografēšanā, iemaņas 
sociālo tīklu komunikācijā, labas angļu, 

krievu un vācu valodas zināšanas 
tiks uzskatītas par priekšrocību.

CV un motivācijas vēstuli  
gaidīsim e-pastā -  

redakcija.ventspilnieks@gmail.com

Ventspils slimnīcas galvenās ārstes vietā stājies Edijs Ilziņš

D 
oktors Edijs Ilziņš pēc pamatspe-
cialitātes ir ārsts anesteziologs – 
reanimatologs. Atlases gaitā tika 
izvērtēti pretendenti gan no slim-
nīcas ārstu vidus, gan no citām 

ārstniecības iestādēm. Noslēgumā kā pie-
mērotākā kandidatūra tika atzīts un amatā 
iecelts E.Ilziņš. Viņš kopš no 1990. gada strā-
dāja Paula Stradiņa Klīniskās universitātes 
slimnīcā Reanimācijas nodaļā, savukārt no 
2016. gada pildīja arī Veselības un darbspē-
ju ekspertīzes ārstu valsts komisijas locekļa 

pienākumus. Ārsta diplomu anesteziologa 
– reanimatologa specialitātē ieguvis 1988. 
gadā Rīgas Medicīnas institūtā. Papildus 
iegūts arī sertifikāts eksperta papildspecia-
litātē. Viņš ir arī Latvijas Anesteziologu – 
reanimatologu biedrības biedrs un Latvijas 
Ārstu ekspertu asociācijas biedrs. Slimnīca 
gan neatklāj, vai E.Ilziņš turpinās darbu arī 
slimnīcā Rīgā.

Oficiālais iemesls, kādēļ amatu atstāja L. 
Mičule, ir viņas personīgi izteiktā vēlme vai-
rāk koncentrēties uz savu profilu – nefroloģi-

ju un Kurzemes nieru aizstājējterapijas centra 
attīstību, turklāt vērojams arvien pieaugošs 
pieprasījums pēc nefrologa pakalpojumiem. 
Kā liecina pieejamā informācija dažādās datu 
bāzēs, L.Mičulei ir arī privātprakses kabi-
nets nefroloģijā. Lielās aizņemtības dēļ arī 
nolemts meklēt jaunu galveno ārstu, lai gan 
pēdējā gada laikā saistībā ar Ventspils slim-
nīcu izskanējuši arī vairāk skandāli. L.Mičule 
kopš 2016. gada bija galvenā ārsta vietnie-
ce, bet 2018. gadā kļuva par slimnīcas gal-
veno ārsti. 

Atklāta vēstule Ventspils pilsētas deputātam Aivaram 
Lembergam par 1991. gada barikāžu dalībnieka zīmi

Pēc barikāžu notikumiem Tu, protams, atkal 
atgriezies Ventspilī un savā darba vietā un pir-
majā pilsētas padomes sesijā, kad deputāti 
jautāja, kur biji janvāra barikāžu dienās – lepni 
atbildēji, ka esot izmantojis savus, kā bijušā 
kompartijas CK vadošā darbinieka sakarus un 
konsultējoties ar Augstākās Padomes vadību, 
esot izbraucis no Latvijas, lai gadījumā, ja kristu 
1991.gada Latvijas valdība un tiktu reformēta 
Augstākā padome, Tu it kā, pēc paša vārdiem, 
būtu Latvijas valdības un padomes pārstāvis 
ārvalstīs…

Meli, meli un vēlreiz meli, Aivar Lemberg!
Pēc šīs informācijas saņemšanas es vairā-

ku LTF deputātu ierosināts, nosūtīju vēstuli LR 
Agstākās padomes priekšsēdētājam Anatolijam 
Gorbunovam, lai apstiprina Tavu versiju par 
“ārkārtas misiju” ārvalstīs. Saņēmu oficiālu 
atbildi no D.Īvāna vietnieka Andreja Krastiņa, 
ka LR AP ne oficiāli, ne neoficiāli, ne rakstiski, 
ne mutiski Tevi kā Latvijas AP vai valdības pār-
stāvi nebija deleģējusi. Vēl jo vairāk, Augstākās 
Padomes izdoto lēmumu un uzdevumu arhī-
vos šāds deleģējums nav atrodams. Pēc Ģirta 
Kristovska stāstītā – pēc sarunas tādu neatmi-
nas arī Latvijas Republikas Augstākās Padomes 
priekšsēdētāja vietnieks Dainis Īvāns. Tāpat 
arī tālaika Ministru Padomes priekšsēdis Ivars 
Godmanis esot atzinis, ka viņš barikāžu laikā 
Lembergu nav sūtījis ne uz Beļģiju, ne uz kādu 
citu ārvalsti.

Ventspils pilsētas deputātu priekšā Tu 
izrādījies, kā sacīja viens no deputātiem, 
“samozvaņec”!

Tad Tu nu jau ar savas uzticamās bijušās 
“Ventas Balss” redaktores E.Melngalves kun-
dzes palīdzību mēģināji reabilitēties, un laik-
rakstā "Ventas Balss" 1991. gada 2. febru-

ārī tika publicēts raksts "A. Lemberga vizīte 
Beļģijā" (autore: E.Melngalve). Rakstā minēts: 
«Laikā no 15. – 22. janvārim pilsētas IK priekš-
sēdētājs, LR AP deputāts Lembergs uzturējās 
Beļģijā, apmeklēja Briseli un Antverpeni. Vizītes 
ievirzi noteica, pirmkārt, LR AP, kura deva vai-
rākus uzdevumus sakarā ar sarežģīto situāciju 
Latvijā. Otrkārt – Ventspils ekonomiskās inte-
reses pilsētas uzņēmumu ārējo sakaru jomā, 
izmantojot Antverpenes ostu. Lembergam bija 
vairākas tikšanās ar žurnālistiem, sabiedrības 
un biznesa pārstāvjiem, kā arī pieņemšana pie 
Antverpenes mēra. Beļģijas laikrakstos parā-
dījās vairākas intervijas ar Lembergu (plašākā 
Antverpenes lielākajā laikrakstā HET NIEUWS 
BLAD 18.01.), kur viņš informēja Beļģijas 
sabiedrību par stāvokli Latvijā. Pēc atgriešanās 
Rīgā A. Lembergs sniedza informāciju LR AP 
vadībai par veikto darbu.»

Meli, meli un atkal meli!
Kā apliecina Beļģijas Karaliskās bibliotēkas 

pārstāvji, viņu laikrakstu arhīvos (t.sk. HET 
NIEUWS BLAD) šajā periodā nav atrodama 
neviena intervija vai pat pieminējums par 
Aivaru Lembergu, lai gan par situāciju Baltijas 
valstīs tolaik rakstīts esot diezgan daudz.

Aivar Lemberg, atdod labprātīgi valstij nepel-
nīti saņemto valsts oficiālo apbalvojumu – 1991. 
gada barikāžu dalībnieka zīmi, kas Tev nepienā-
kas! Izrādi cieņu tiem 1991. gada barikāžu aiz-
stāvjiem, kuri, patiesi riskējot ar savām dzīvī-
bām, nesavtīgi aizstāvēja Latvijas brīvību!

Esi vecis vienreiz!
1991. gada Ventspils padomes 

priekšsēdētājs, 
1991. gada LTF Ventspils nodaļas vadītāja 

vietnieks 
Bruno Jurševics
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Jansone paliek 1/4 finālā
Ventspils šorttrekisti pasaules Jaunatnes 
ziemas olimpiskajās spēlēs Šveicē 1000 
m distancē iekļuva ceturtdaļfinālā, taču 
tajā finišēja tālu no līderēm, palika treša-
jā vietā un pusfinālā neiekļuva. 

+29 Kurzermes derbijā
Vēl vienu pārliecinošu uzvaru Latvijas 
– Igaunijas basketbola līgas Kurzemes 
klubu derbijā svinēja BK “Ventspils”, kas 
savā laukumā apspēlēja BK “Liepāja” ar 
29 punktu pārsvaru – 109:80. 20 punktus 
guva Kristaps Gludītis, Raienam Luteram 
18 punkti un 9 bumbas zem groziem. BK 
“Ventspils” šī bija 13. uzvara 18 spēlēs, 
kas dod 4. vietu tabulā.

“Venta 2002” šogad 
joprojām bez uzvarām
Trešo neveiksmi pēc kārtas šajā gadā pie-
dzīvojis Ventspils hokeja klubs “VENTA 
2002”, kas Junioru Attīstības hoke-
ja līgas kārtējā mačā viesos piedzīvoja 
šajā sezonā smagāko zaudējumu – 4:8 
pret līderiem Daugavpils DLSS. Ventspils 
labā vārtus guva Kristers Bergmanis, 
Elviss Kaimiņš, Kristaps Kristiņš, Renārs 
Kamegrauzis. Kopvērtējumā “VENTA 
2002” ar 35 punktiem 19 spēlēs noslīdē-
ja uz 4. vietu.

Pret Daugavpili – 
uzvara un zaudējums
Ventspils volejbolisti savā laukumā 
Pārventā aizvadītajās Nacionālās līgas 2. 
posma spēlēs vispirms ar 3-1 pieveica 
Daugavpils VK “Lotos”, bet dienu vēlāk 
ar 0-3 kapitulēja Daugavpils “Ezerzemei”. 
Kopvērtējumā ventspilnieki ar 3 punk-
tiem ieņem 2. vietu aiz “Ezerzemes”, 
kam punkts vairāk.

FK “Ventspils” 
trenēsies Turcijā
FK “Ventspils” klubs jau ir sācis gatavo-
šanos jaunajai sezonai, turklāt arī šajā 
starpsezonā plānotas divas treniņno-
metnes ārpus Latvijas. Galvenā no tām 
būs Turcijā, bet otrā nometne – Lietuvā. 
Gaidāmas arī vairākas pārbaudes spēles.
 Latvijas izlases kandidātos 
arī trīs ventspilnieki
Latvijas vīriešu izlases ģenerālmenedže-
ris Artūrs Štālbergs ceturtdien nosauca to 
24 basketbolistu vārdus, kuri iekļauti izla-
ses kandidātu lokā startam 2021. gada 
Eiropas čempionāta kvalifikācijas turnī-
ra pirmā posma spēlēm ar Bosnijas un 
Hercegovinas un Bulgārijas izlasēm. Viņu 
vidū ir arī trīs Ventspils basketbolisti – BK 
“Ventspils” kapteinis Mārcis Vītols, Māris 
Gulbis un Klāvs Čavars.

SPORTA ĪSZIŅAS

 HK “VENTA2002” AICINA:

Tiekamies 
Ventspils ledus hallē

NĀC ATBALSTI SAVĒJOS!!!
Mūs atbalsta:

 
uz 2019./2020. sezonas LHF 

čempionātu spēlēm
Junioru Attīstības 

Hokeja Līga

SVĒTDIEN – 2020. gada 

26. janvārī

plkst. 15.15

HK Venta 2002 – DLSS

Latvijas bērnu un
jauniešu čempionāts

SESTDIEN – 2020. gada 

25. janvārī

plkst. 15.45

U-17 komandu spēle

HK Venta 2002 – 
HK Ozolnieki/Tukums

Pie jauna galvenā trenera atkal ticis viens no spēcīgākajiem Latvijas futbola klubiem – FK “Ventspils”. Kluba īpašnieks un pre-
zidents, Krievijas miljonārs Adlans Šišhanovs uz Ventspili atvedis kārtējo sev zināmo cilvēku, kurš saistīts ar krievu bagātnieka 
bijušajiem klubiem Moldovas periodā – šoreiz tas ir 40 gadus jaunais moldāvu futbola speciālists Viorels Frunza.

Ventspilnieki, kuriem šodien ir 40–50 un vairāk gadu, nevar neatcerēties pilsētas vides aktīvistu 1988. gada vasarā uzsākto cīņu 
par pilsētvides un apkārtnes dabas veseluma saglabāšanu. Tāda cīņa bija aktuāla ne tikai Ventspilī; rīdzinieki vāca parakstus 
pret Rubika izloloto Rīgas metro būvi, liepājnieki mītiņoja pret atomelektrostacijas celtniecību jūras krastā, bezmaz pilsētas pie-
vārtē, Saldus rajona iedzīvotāji protestēja pret dabas vides apgānīšanu okupācijas armijas “apsaimniekotajā” Zvārdes poligonā, 
jaunais žurnālists Dainis Īvāns aicināja krusta karā pret ieprojektēto elektrostaciju uz Daugavas, kam vajadzēja noslīcināt Latvijas 
dabas un vēstures liecības Daugavas krastos – to, kas bija palicis pāri pēc Staburaga appludināšanas.

FK “Ventspils” jaunais treneris – vēl viens 
Šišhanova cilvēks no Moldovas laikiem

40 
gadus jaunais futbola spe-
ciālists kā futbolists karje-
ras laikā pārstāvējis spēcī-
gākos Moldovas klubus, kā 
arī uzspēlējis Rumānijas 

spēcīgākās līgas klubos, pārstāvējis klubus arī 
Grieķijā, Krievijā, Kazahstānā un Baltkrievijā. 
Spēlējis arī Moldovas izlasē, kurā 37 mačos 
guvis septiņus vārtus. Starp citu, tieši viņš 
vienus vārtus reiz guvis arī mačā ar Latviju, 
kas notika 2007. gadā Rīgā un kurā moldāvi 
uzvarēja negaidīti ar 2:1.

Tas, ka tieši Frunza ir nonācis Ventspilī un 
kļuvis par kluba galveno treneri, nav nejaušī-
ba, jo viņš trenējis arī Kišiņevas “Dacia” klubu, 
kura īpašnieks pirms pārcelšanās uz Latviju 
bija tagadējais Ventspils kluba prezidents un 
īpašnieks Adlans Šišhanovs. Pirms tam viņš 
reiz bija “izīrēts” šim klubam, bet tieši “Dacia” 
komandā noslēdza savu profesionāla futbolista 
karjeru, 2015. gada sezonā deviņu spēļu laikā 
gūstot četrus vārtus. 

Trenera karjeru viņš sāka 2016. / 2017. 
gada sezonā, kad vadīja Kišiņevas “Academia”, 
pēc tam vienu sezonu trenēja “Dacia”, tad 
Tiraspoles “Dinamo-Auto”, bet pirms Ventspils 
perioda trenēja Rumānijas klubu “Stiinta”. 

“Mana izvēle par labu Viorelam izdarīta 
tādēļ, ka es viņu brīnišķīgi zinu, un viņš brī-

nišķīgi zina mani un manas prasības. Savā 
laikā viņš spēlēja manā komandā, un trenē-
ja. Apliecinu mūsu līdzjutējiem, ka šis treneris 
vienmēr mērķē uz maksimālo rezultātu un pil-
nībā prasīgs gan pret sevi, gan pret visiem fut-
bolistiem, panākot no visiem maksimumu,” tā 
klubs citēja A.Šišhanovu.

Pagājušajā sezonā klubu vadīja cits 
A.Šišhanova Moldovas laika klubu treneris – 
Melnkalnes speciālists Dejans Vukičevičs, kurš 
komandā iesaistīja vairākus iepriekš krievu 
bagātnieka īpašumā esošo klubu spēlētājus. 
Tomēr pēc neveiksmīgā snieguma pērn vasa-
ras vidū D. Vukičevičs paziņoja par atkāpšanos 
no amata. Viņa vietā stājās toreizējais palīgs 
Igors Kļosovs, kurš aizveda komandu līdz bron-
zas medaļām kopvērtējumā, lai gan pēdējā 
spēlē tikai laimīgas sagadīšanās dēļ konkuren-
ti nespēja gūt uzvaru, kas ļāva ventspilniekiem 
nosargāt trešo vietu.

Jaunā sezona FK “Ventspils” klubam būs ļoti 
lielu izaicinājumu pilna. Pirmkārt, būs ļoti grūti 
cīnīties par medaļām, ņemot vērā, cik smagi 
ir klājies pagājušajā gadā. Pārējie klubi kļūst 
arvien konkurētspējīgāki, ko parādīja arī pagā-
jušās sezonas turnīra tabula – daži šķietamie 
pastarīši uzkāpa augstu. Piemēram, “Valmiera 
Glass/ViA” bija tikai soli no medaļām, kamēr 
viens no favorītiem FK “Liepāja” gadu beidza 

vien sestie. Otrkārt, fakts, ka tomēr izdevās 
iegūt trešo vietu, nozīmē arī lielāku finansiā-
lo pienesumu no futbola organizācijām Latvijā 
un UEFA, kā arī ceļazīmi uz Eiropas kausiem, 
tomēr finansiālais aspekts ir gana nopietns. 
Jaunais īpašnieks ieguldījis klubā daudz, tāpat 
pērn izdevās arī labs darījums ar rezultatīvā 
nigērieša Tosina Aijeguna pārdošanu uz Šveici. 
Treškārt, vēl nekas nav zināms saistībā ar to, 
kāds finansējums un vai vispār tāds būs no 
Ventspils Brīvostas pārvaldes. Laikā pirms tā, 
kad ASV par korupciju vērsās ar sankcijām 
pret smagos noziegumos apsūdzēto Aivaru 
Lembergu un četrām organizācijām, ar kurām 
viņam bija tieša saistība un no kurām saņē-
ma astronomiskas summas, Ventspils brīvosta 
sponsorēja arī FK “Ventspils” klubu. Reklāmas 
līgums kopš 2015. gada ik gadu ienesa kluba 
kasē 399 116 eiro. Pašlaik nav nekādas skaid-
rības par nākotni, jo brīvosta pārskata lielos 
izdevumus mārketinga pozīcijā, kas iepriekš 
paredzēja arī 438 244 eiro lielu reklāmas līgu-
mu ik gadu ar BK “Ventspils”. Zaudējot čet-
rus simtus tūkstošus eiro, tas radīs milzu robu 
kluba makā un būs ievērojami ierobežotas 
iespējas piesaistīt un noturēt augstākā līmeņa 
spēlētājus, un līdz ar to – arī kluba līmeni, vietu 
spēcīgāko komandu vidū un mērķus par čem-
pionu titula atgūšana. 

Šiesas dramatiskā cīņa

T 
olaik mūsu valstī valdīja padom-
ju vai, precīzāk izsakoties, krievis-
ki impēriskā okupācijas vara, un 
tai nerūpēja ne Latvijas zeme un 
daba, ne vēsture, ne arī nākot-

ne. Jo impēriski domājošo rīcības pamatā 
– izspiest okupētās teritorijas (kolonijas) kā 
citronu, paņemt no tām visus iespējamos 
labumus un novirzīt uz metropoli, šai gadīju-
mā, Maskavu ar Kremli, kaut ko atmetot arī 
ārzemniekiem rādāmajai Ļeņingradai (tagad 
Sanktpēterburga). Ventspils osta ar tajā iepe-
rinātajiem monstriem – amonjaka rezervuā-
riem, akrilnitrila tvertnēm, kālija sāls krautu-
vēm (bez jebkādiem drošības pasākumiem) 
– ienesa PSRS budžetā miljonu miljonus, no 
kuriem pilsētai neatkrita ne tik, cik no “par-
tijas un valdības galda” nobirusi drupača. 
Jaunākie ventspilnieki pat murgos nespēj 
iztēloties, cik drausmīga šī pilsēta izskatī-
jās pagājušā gadsimta 70.–80. gados – ielas 
vienās bedrēs, izdrupuši trotuāri, noplukušas 
namu fasādes, kalstoši un jau nokaltuši koki, 
ar hroniskām elpošanas ceļu slimībām sirg-
stoši iedzīvotāji! Jā, un tad uzradās grupiņa 
“trako”, kuri pateica – pietiek! Mēs neļausim 
iznīcināt mūsu pilsētu, bendēt mūsu bērnu 
veselību, piesārņot un piecūkot mūsu mežus, 
upes, jūru! Mazā saujiņa, kuras centieniem 
sākumā ticēja tikai retais, izvērsās par vērā 
liekamu spēku, kas spēja piecelt kājās un 
izvest ielās ceturto daļu pilsētas iedzīvotāju 
un piespiest “tos tur augšā” sevi sadzirdēt.

Kāpēc šodien, 2020. gada janvārī, atgādi-
nāt tik senas lietas? Patiesību sakot, šīs lie-
tas ventspilnieki nekad nedrīkstētu aizmirst, 
taču īstais iemesls ir cits. Mūsu kaimiņval-
stī Krievijā, kuras impēriskās ambīcijas draud 
sa sniegt cunami augstumus, tās ziemeļrietu-
mu daļā  – Arhangeļskas apgabalā, netālu no 
Komi Autonomās republikas robežas – atrodas 

mazītiņa apdzīvota vieta Šiesa (kriev. Шиеса), 
patiesībā tikai dzelzceļa stacija un vēl dažas 
ēkas; vistuvākā lielpilsēta – Siktivkara. Visapkārt 
– purvi un meži, līdz nesenai pagātnei relatīvi 
tīrs un nesagandēts Krievijas stūris. Taču viss 
mainījās 2018. gada decembrī, kad apkārtē-
jo ciemu iedzīvotāji uzzināja, ka blakus Šiesas 
stacijai izcirsts mežs simtiem hektāru platībā, 
lai tur ierīkotu neiedomājamu apmēru atkritu-
mu izgāztuvi, oficiāli dēvētu par nepārstrādā-
jamo atkritumu poligonu. Uz turieni paredzēts 
nogādāt daudzmiljonu Maskavas un apgaba-
la “sarūpētos” atkritumus, lai atbrīvotu met-
ropoli no smakām un sērgām. Neviens nein-
formēja iedzīvotājus, nekādas aptaujas, tikai 
vienā (ne)jaukā dienā šie cilvēki bija nostādī-
ti fakta priekšā. Un notika neticamais: nedau-
dzu nedēļu laikā Šiesas stacija kļuva par vides 
jeb dabas sargātāju priekšposteni. Saskarē ar 
varas iestādēm biklie, kūtrie un izdzīvošanas 
rūpju nomāktie Krievijas ļaudis kļuva par cīnī-
tājiem, bloķēja materiālu, tehnikas un darba-
spēka pievedceļus, uzslēja savu nometni un 
protestēja visos iespējamos veidos. No pārstei-
guma atjēgušās varasiestādes nosūtīja uz Šiesu 
“tiesībsargus”, toskait OMON. Maskoti, melnā 
tērpti brašuļi postīja teltis, apgānīja pārtikas un 
ūdens krājumus, grūstīja, sita, vārtīja pa zemi 
zemes sargātājus, nešķirojot, vai viņu priek-
šā pensionāri, sievietes vai pat invalīdi. Nekas 
nelīdzēja. Drosmīgie ļaudis palika pie sava. Vēl 
vairāk, – ar interneta palīdzību par Šiesas aiz-
stāvjiem uzzināja citu Krievijas reģionu iedzī-
votāji. Daudzi pameta savas ierastās dzīves un 
devās palīgā, neraugoties uz to, ka kopš šiem 
“nemieriem” vilcieni Šiesas stacijā, pēc aug-
stākstāvošo rīkojuma, vairs nepietur. Šī drama-
tiskā cīņa par savu zemi un vides saglabāša-
nu turpinās jau vairāk nekā gadu. Aizstāvji nav 
spējuši šo neģēlīgo projektu pārtraukt. Aizkavēt 
gan, un Krievijas autoritārā režīma apstākļos tas 

jau nozīmē daudz. Šiesas aizstāvji uzskata, ka 
tāda visaugstākās valdības rīcība ir pielīdzinā-
ma okupantu attieksmei pret ieņemtajām teri-
torijām, nevis rūpēm par savu zemi un tautu.

Cilvēkiem, kuri sniegā un salā jau otro gadu 
aizvada cīnoties par savām tiesībām uz nesa-
gandētu vidi, ir ļoti svarīgi, lai par to uzzinā-
tu visā pasaulē. Tāpēc arī šis raksts. Ja mēs 
nevaram palīdzēt Šiesas aizstāvjiem fiziski, 
tad varam to darīt informatīvi. Nesen YouTube 
parādījās ļoti laba filma “S novim godom, 
Šies!”, ko var sameklēt saitā https://pdsnpsr.
ru/. Ir vērts to noskatīties un dalīties ar drau-
giem un paziņām, lūdzot viņus darīt to pašu. 
Kurš gan vēl labāk par mums, ventspilnie-
kiem, zina, kā spēj sagandēt dabas vidi ar 
milzu varu apveltītas amatpersonas ar oku-
pantisku domāšanu. Un, ja kāds uzskata, ka 
tā ir tikai Krievijas problēma, tad viņš maldās: 
toksiskās vielas no tūkstošiem tonnu nepār-
strādātu atkritumu sagandēs mazās upes, kas 
ietek Ziemeļu Dvinā, kas savukārt tās iene-
sīs Ziemeļu Ledus okeānā. No turienes šī 
“Mendeļejeva tabula” iekļūs Pasaules okeānā, 
līdz ar to sasniegs arī mūs. 
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pleca, ka joprojām spēju kopā ar jaunajiem ieraudzīt un saprast 
moderno dzīvē un mūzikā, priecāties par svešām zemēm un 
jauniepazītiem cilvēkiem, atklājot viņos amata un dvēse-
les radiniekus,” tanī pat laikā Minjona nevairās atsaukt atmi-
ņā slēgtajā padomjtelpā piedzīvoto “tautu draudzību”, kurai,  
viņasprāt, tomēr bijuši arī plusi. Piemēram, valstij un pašval-
dībai pilnībā uzņemoties materiālās rūpes par Ventspilī vairāk 
nekā divdesmit gadu garumā – arī ar viņas līdzdalību – rīkota-
jām “Dziesmu kamanām”. Tajās tika “vizināti” Latvijas un citu 
padomju republiku izcilākie komponisti, gada ritumā  visās pil-
sētas skolās, koros un ansambļos apgūstot, bet pēc tam mūzi-
kas autoru klātbūtnē izpildot viņu radītos skaņdarbus. 

“Toreiz tas bija mūsu pilsētas mūzikas dzīvē kaut kas pil-
nīgi jauns un Ventspils apstākļiem patiešām grandiozs, no kā 
nemanāmi ir izaugusi mūsu tagadējā uzdrīkstēšanās iet uz 
muzikāliem kontaktiem visā Eiropā, izbaudot brīvās pasaules 
gaisotni,”Minjona uzskaita daudzās  mūsu kontinenta zemes, 
kurās pēc Latvijas neatkarības atjaunošanas viesojusies kopā 
ar Ventspils koriem, ansambļiem un pēdējā laikā arī solis-
tiem, katru reizi no turienes pārvedot kādu jaunas pieredzes 
graudu, ko iesēt savos nākamajos audzēkņos. Tādu viņai 
šogad Jaunrades nama solo dziedāšanas klasē ir gandrīz pieci 
desmiti. Jau martā viņai ar labākajiem no šī  pulka paredzams 
brauciens uz jauno vokālistu kārtējo konkursu Polijā. Skolotāja 
uzskata, ka labas koncertpieredzes topošajiem mūziķiem  
nekad nevar būt par daudz. 

“Bet reizēm kļūst skumji, ka tagad vairs neprotam vai kau-
nāmies ieraudzīt citādo savas muzikālās pagātnes pieredzi, 
no kuras taču īstenībā  esam nākuši. Droši vien nebūtu grūti 
uzmeklēt agrākos kultūras un muzikālās dzīves celmlaužus, 
un ik pa laikam kā paldies piešķirt viņiem kaut vai brīvbiļe-
ti uz koncertu jaunuzbūvētajā skaņu pilī “Latvija”. Savā laikā 
rakstīju maģistra darbu par tēmu “Pēctecības princips un tā 
izpausmes zēnu koru darbībā”, jo esmu tādus dibinājusi un 
vadījusi. Šo jēdzienu vajadzētu paplašināt un cienīt, mēs taču 
nenākam no nekurienes nevienā jomā." 

MĀKSLA PRASA UPURUS, BET...
“Žēl, protams, ka dalība konkursos tagad ir tikai par maksu 

un ne vienmēr to pilnībā var segt līdz šim visai pretīmnākošā 
pilsētas dome. Nākas cerēt uz solistu vecāku iespējām un vie-
tējo sponsoru maciņiem, kuri, vairoties no reklāmas, vairāk-
kārt ir atvērušies kurzemniekiem gandrīz netipiskā dāsnumā. 

Par laimi, viņu vidū izdodas sastapt tādus, kas saprot – līdz-
dalība starptautiskajos konkursos nav topošo makslinieku iegri-
ba izklaidēties svešā zemē, bet akūta nepieciešamība savu 
varēšanu salīdzināt ar citu valstu un tautu labākajiem parau-
giem, jo tikai tā varam kļūt stiprāki par pārējiem. Bet tas prasa 
ne vien par citiem labāku darbu sevis pilnveidošanā, bet arī 
līdzekļus,” skolotāja iezīmē  skaudro šodienas realitāti, kas no 
pedagoga pieprasa ne vien augsta līmeņa profesionālo varē-
šanu, bet nereti  liek uzņemties arī audzēkņa materiālās situā-
cijas menedžēšanu, kas  ir priekšnoteikums radošas  personī-
bas izaugsmei: jo kā gan dziedāt, ja trūkums acīs sarieš slepe-
nu asaru; kā pilnveidoties, ja mammai nav naudiņas, lai segtu 
dalības maksu un ceļa izdevumus uz konkursa vietu? 

VĀRDS – NO GĒTES UN DĀRZIŅA    
“Diemžēl, nav daudz tādu vecāku, kuri, līdzīgi nese-

nā Slovākijas konkursa sudraba godalgas ieguvēja Eduarda 
tēvam, var atļauties  konkursantus  ar automašīnu nogādāt 

uz ārzemēm,” atzīst Minjona. Ar  pateicību pieminot savus 
vecākus, no kuriem varējusi mācīties, kā lietišķi un cieņpilni 
komunicēt ar cilvēkiem. Viņas gadījumā  tas inozīmē  peda-
goģiski – diplomātiskas sarunas ar audzēkņiem, viņu vecā-
kiem, valsts un pašvaldības iestādēm, arī sponsoriem, lai pie-
ticīgos finansiālos apstākļos sasniegtu maksimālo  rezultātu. 

“Mans tēvs Aleksandrs un māte Ilga nāk no Vidzemes, 
ģimeni dibinājuši Cesvaines pusē. Tēvs kā bijušais frontinieks 
tika virzīts vietējās nozīmes vadošos amatos, bet mamma 
strādāja par skolotāju sākuma klasēs  staltajā Cesvaines pilī, 
mana mūža pirmajā un vismīļākajā mācību vietā. Abi savā 
būtībā bija dziļas iekšējās kultūras cilvēki un tādu visiem spē-
kiem centās uzturēt arī vietējos ļaudīs, organizējot pašdarbību 
un pašiem tajā iesaistoties, apmeklējot izrādes un koncertus 
tuvākajās pilsētās un pat Rīgā. Pateicoties tam, ka viņi pazina 
un cienīja Emīla Dārziņa daiļradi,  esmu tikusi pie sava vārda, 
jo tā saucās viena no viņa komponētajām dziesmām jaukta-
jiem koriem ar Volfganga Gētes vārdiem.

Mūzika un teātra māksla mani pavadīja arī turpmāka-
jos mazajos gados, kad tēvu pārcēla darbā uz Pierīgu, bet 
māte  vadīja kultūras dzīvi Katlakalna ciemā. Līdzigi bija, kad 
vecākus norīkoja darbā Popes pagastā, kur sabiedriski aktīvā 
mamma drīzi vien kļuva par ciema izpildkomitejas priekšsē-
dētāju, tēvam uzņemoties Valsts zivju aizsardzības inspektora 
pienākumus visā Kurzemē. Viņi abi bija tik aizņemti tiešajā un 
sabiedriskajā darbā, ka par mūsu lauku sētas kopēju un manu 
faktisko audzinātāju kļuva vecmāmiņa Olga Zaļkalne, kuru es 
saucu par mammu, bet mājās reti sastopamo māti uzrunāju 
vārdā – par Ilgu...” Minjona pateicīga, ka Olga ģimenei līdzi 
atnākusi uz Ventspili un audzinājusi arī viņas meitu Gundegu. 

NEATVAIRĀMAIS TANKISTS UN DIRIĢENTS
“Klavieru plinkšķināšana  no mācībām brīvajā laikā Popes 

Tautas namā nepalika bez sekām – mani pieteica Ventspils 
mūzikas vidusskolā, kordiriģentos,” līdzās un pāri profesijas 
apguvei Minjona kā šī perioda spilgtāko notikumu izceļ iepa-
zīšanos ar tikko konservatoriju beigušo un tanku karaspēkā 
jau izdienējušo Andri Rebhūnu, kurš tolaik bijis ne vien mācī-
bu iestādes direktora vietnieks, bet arī pasniedzējs un skolas 
kora diriģents. 

“Vai gan ir iedomājams padsmitgadnieču koris, kura dalīb-
nieces nav iemīlējušās jaunā un asprātīgā diriģentā?”Minjo-
na pasmaida, ka jūtu ķīmija abiem ar Andri veidojusies vēl 
līdz pilngadības sasniegšanai, bet laulība slēgta viņas dzīves 
deviņpadsmitajā gadā drīzi vien pēc izlaiduma. 

“Vokālos ansamblīšus sāku vadīt jau skolas laikā, bet pirmo 
īsto darbu man piedāvāja Piltenes vidusskolā, aicinot uzņem-

ties arī mazpilsētas mūzikas 
dzīves kustināšanu. Piltenē 
bija brīnišķīgs kolēģu kolek-
tīvs, bet  pie pirmās izde-
vības tomēr samainījos uz 
Ventspils 3. vidusskolu, kaut 
gan tur nodarbības nācās 
vadīt pārsvarā krievu valodā. 
Bet kas gan pilsētā toreiz to 
neprata?” vislabākās atmi-
ņas Minjonai no tā laika ir 
par skolas toreizējo direktori 
Ņinu Dārznieci, kurai piemi-
ta dziļa dvēseles ineliģence.  

“Viņa neuzkrītoši mācīja 
vērtēt cilvēkus pēc centības 
un godīguma, nevis piederī-

bas tai vai citai tautībai, ko arī es savā darbā 
un sadzīvē cenšos ievērot visu mūžu,” Minjona 
to pirmām kārtām attiecina uz saviem tagadē-
jiem dažādu tautību  audzēkņiem. 

REBHŪNU AUKLĒJUMS “ZĪTARS”
“Kad veidojām ģimeni, bija nelielas bažas 

– vai diviem mūziķiem vienā pilsētā nebūs 
par šauru darba ziņā? Nebija gan, jo, piemē-
ram, 1973. gadā, dibinot vīru kori “Zītars”, 
Andraim tika diriģenta pienākumi, es uzņē-
mos kormeistara darbu un visus ar kora 
pastāvēšanu saistītos organizatoriskos un 
saimnieciskos uzdevumus. “Zītars” bija viens 
no skaitliski lielākajiem koriem Latvijā ar teju 
simts balsīm, ar kuru strādājām gandrīz trīs-
desmit gadu, piedaloties Dziesmu svētkos 
un “dziesmu karos” iegūstot 2. vietu valstī. 
Manis vēlāk dibināti bija zēnu koris “Zītariņš” 

5. vidusskolā, “Pumpurs”un “Dižpumpurs” Skolēnu Jaunrades 
namā,”atceras diriģente. 

“Diemžēl, jau gandrīz četri gadi, kopš Andris citā saulē. 
Vīru un zēnu korus uzturēt un to dalībniekus kopā saturēt 
kļuva aizvien grūtāk, it īpaši nepietiekamā finansējuma dēļ. 
Un arī tāpēc, ka pat entuziasti nevarēja  izbrīvēt laiku šādam 
vaļaspriekam,  vīriem taču jāgādā par ģimenēm,” Minjona to 
pieņēmusi kā dzīves realitāti, tāpēc jau desmit gadu audzina 
un skolo vokālistus.

TALANTI JĀUZZIEDINA
"Ventspilnieks.lv" pērnā gada nogalē jau rakstīja par viņas 

audzēkņu Eduarda Otomera un Sanda Mārtiņa Caunes panā-
kumiem pagājušajā vasarā starptautiskā konkursā Izraēlā, arī 
šomēnes Slovākijā viņi kopā ar Keitiju Eizenbārdi bijuši lau-
reātu skaitā. Skolotāja atklāj, ka uzvaras tajos nav pašmērķis, 
taču lieliski noder visu audzēkņu radošās pašapziņas stiprinā-
šanai: “Mēs varam!” 

“Turklāt pirms katra konkursa kopīgi ar audzēkņiem apsve-
ram tā īpatnības, lai uz skatuvi virzītu vispiemērotākos kandi-
dātus ar viņiem visatbilstošāko repertuāru,” Minjona uzsver, 
ka arī tādai pieredzei ir zelta vērtība. 

“Līdzšinējie laureāti, protams, nav vienīgie talanti manu 
audzēkņu skaitā, sakuplo arī citi,” skolotāja gandarīta, ja 
izdodas pamanīt kārtējo vokālo asniņu, kam tagad jaunajā 
Ventspils Mūzikas skolā ir papildu iespējas saplaukt ziedos. 

PALIEK MŪZIKĀ
Taču par sava mūža galveno prieku viņa, protams, uzskata 

meitas  Gundegas un dēla Ivara panākumus, kuri nav kopēju-
ši vecāku darbošanos skaņu pasaulē, vienlaicīgi tomēr palie-
kot mūzikā.  Gundega kompnēšanas jomā, bet dēls – kā Valsts 
kora “Latvija” dalībnieks, kopā ar to  uzstājoties ne vien mūsu 
zemē, bet arī daudzviet pasaulē. Abiem ir augstākā muzikālā 
izglītība, dēlam arī džeza pianista prasmes un pedagoga dip-
loms, līdzās pamatdarbam viņš ir arī ansambļu un koru vadī-
tājs, ja vien  tam diennaktī pietiek stundu. Gundega savukārt 
pārmantojusi tēva un vectēva aizraušanos ar fotogrāfēšanu 
un ir sadūšojusies pirmajām personālizstādēm, kas speciā-
listu aprindās tiek vērtētas atzinīgi.Mazdēls Toms arī apguvis 
mūzikas pamatus, savam priekam ar to pat padarbojies, bet 
dzīvei izvēlējies ar starptautiskajām attiecībām saistītu spe-
ciālitāti. Taču Minjona pārliecināta – viņam tajā viss padodas 
veiksmīgāk, baudot atbilstošu un labu mūziku... 

Atbalsojas audzēkņos un bērnos

Ar mazdēlu Tomu.

Ar vīru Andri kaut kur Norvēģijā.

Žests, kas atvērs dziesmu.Draugu zemē Gruzijā.

 Ievietot sludinājumus un reklāmu laikrakstā  
 “Ventspilnieks.lv”

 Izstrādāt reklāmas dizainu pēc klienta vēlmēm

 Sagatavot un publicēt reklāmlapas un  
 informatīvās lapas laikrakstā “Ventspilnieks.lv”

 Izplatīt reklāmieliktņus kopā ar laikrakstu  
 “Ventspilnieks.lv”

 Ievietot reklāmas banneri portālā  
 “Ventspilnieks.lv” 

Par reklāmas un sludinājumu izcenojumiem, reklāmas 
izgatavošanas iespējām un izvietošanu laikrakstā un 

portālā “Ventspilnieks.lv”, lūdzu sazinieties ar redakciju.

e-pasts: redakcija.ventspilnieks@gmail.com

piedāvā:
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4 piestātnes

27 rezervuāri ar kopējo tilpumu 355 000 m3

7 miljoni tonnu jauda gadā

AS Ventbunkers – viens no vadošajiem 
naftas produktu pārkraušanas termināļiem 

gaišo un tumšo naftas produktu 
pārkraušanai Ventspils brīvostā!

Dzintaru iela 92,
Ventspils, 

LV-3602, Latvija
Tālrunis: 

+371 636 02501
Fakss: 

+371 636 02504
e-pasts: 

ventbunkers@ventbunkers.lv

AS “Ventbunkers” 2018. gadā Ventspils pašvaldības budžetā Iedzīvotāju ienākumu nodoklī  
samaksājusi 441 279  eiro. Nekustamā īpašuma nodoklī – 355 288 eiro. 

2018. gadā uzņēmumā bija nodarbināti 250 darbinieki.

Klāt atkal jaunā nedēļas nogale. 
Jaunākais “Ventspilnieks.lv” numurs ir 
jau pastkastītē un pārlapots, var sākt 
domāts par izklaidēšanos brīvdienās. 
Šoreiz iesakām vienu izrādi un diviem 
koncertiem. Kādiem? Par visu pēc 
kārtas.

J au piektdienas vakarā plkst. 19 var 
doties uz teātra namu “Jūras vārti” 
tie, kuriem patīk humors vai vien-
kārši vēlas pasmieties. Grūti spriest 
par vecuma auditorijas loku, taču 

varētu būt, ka tā būs saistoša visiem vecu-
miem. Ventspilī viesosies komiķis Rūdolfs 
Kugrēns ar savu jaunāko stāvizrādi “Kā to 
ņem”. Viņš centīsies nolikt malā savu vie-
dokli un uz dzīves situācijām, parādībām 
un attiecībām paskatīties no dažādiem 
skatu punktiem. Būšot jautri! Tiesa, biļete 
gan nav no lētākajām – tā maksā 12 eiro.

Ja pie sirds labāk iet mūzika vai arī negri-
bas tik dārgi maksāt par biļetēm, var doties 
uz koncertiem sestdien. Ventspils Kultūras 
centrā plkst. 16 notiks mūsu populārā 
un mīļā Ventspils jauktā kora “Līvzeme” 
koncerts, kurā piedalīsies arī viesi – Rīgas 
Stradiņa universitātes jauktais koris “Rīga”, 
Rīgas tehniskās universitātes jauktais koris 
“Vivere” un Tumes jauktais koris. Šo koru 
izpildījumā būs klausāma dažādu laikmetu 
un stilu kora mūzika. Tradīcijām bagātais 
jauktais koris “Līvzeme” ir viens no senā-
kajiem Ventspils tautas mākslas kolektī-
viem ar vairāk kā 60 gadus senu vēsturi. 
Pērn guvis panākumus starptautiskos kora 
konkursos. Biļešu cena 2 eiro.

Tajā pašā laikā koncertzālē “Latvija” 
notiks jau 18. Starptautiskais bardu saiets 
“Tatjanas diena”. Sestdien notiks galvenais 
koncerts, kurā piedalīsies ne tikai Ventspils 
bardi, bet arī viesi no visas Latvijas un 
ārvalstīm. Uz noslēguma koncertu biļetes 
maksā 3-5 eiro. 

Ar humoru 
un mūziku

Latvijas likteņmēnesis janvāris
Pirmdien, 20. janvārī, atzīmējām 1991. gada janvāra Rīgas barikāžu piemiņas dienu, 
savukārt šosvētdien, t.i., 26. janvārī aprit 99 gadi kopš Latvijas kā neatkarīgas valsts 
de jure atzīšanas (1921). 

Acīgi ventspilnieki brīdina, ka Vents-
pils autoostā uzdarbojas kabatzagļi un 
aicina ventspilniekus un pilsētas viesus 
būt uzmanīgiem. 

A 
izpagājušajā gadā mūsu 
tauta plaši un krāšņi svinē-
ja Latvijas simtgadi, pagājušā 
gada novembrī nosvinējām arī 
Brīvības cīņu simto gadskārtu –  

mūsu Lāčplēša dienu. Gada nogalē un arī 
tagad janvārī atskatāmies uz atbrīvoša-
nās cīņu pēdējo posmu Latgalē 1919./1920. 
gadu mijā. Brīvība par dārgu cenu bija izka-
rota, taču Latvijas valsts vēl joprojām eksis-
tēja tikai pašu latviešu apziņā, un tās robe-
žas bija ļoti trauslas. Sākās garais un ērkšķai-
nais ceļš uz Latvijas starptautisko atzīšanu.

Neliels ieskats vēsturē. 1919. gada 18. jan-
vārī Francijā, Versaļas pilī sākās Parīzes miera 
konference, kurā piedalījās I Pasaules kara 
uzvarētājvalstis. Latvijas delegācija, ko vadī-
ja Zigfrīds Anna Meierovics, konferencē tieši 
piedalīties nevarēja, taču uzturēja aktīvus 
sakarus ar lielvalstu pārstāvjiem un saga-
tavoja vairākus iesniegumus konferences 
komisijām, lai panāktu Latvijas atzīšanu de 
jure (vairākas lielvalstis bija atzinušas Latviju 
de facto, toskait Lielbritānija; kā atceramies, 
Latvijas karaspēka vienība 1919. gada jūlijā 
iebrauca Ventspilī uz angļu karakuģa). Tomēr 
uzvarētājvalstis no šāda soļa atturējās, jo 
uzskatīja pēc 1917. gada apvērsuma Krievijā 
nodibināto padomju varu kā īslaicīgu parādī-
bu, bet Baltijas valstis – kā Krievijas impērijas 
sastāvdaļu; arī no Krievijas emigrējušo aprin-
du pārstāvji kategoriski iebilda pret Baltijas 
valstu neatkarības atzīšanu de jure, jo cerēja 
uz impērijas restaurāciju. Parīzes miera kon-
ference ilga līdz 1920. gada 21. janvārim – arī 
šim svarīgajam notikumam nule apritēja 100 
gadi. Tomēr Latvijas delegācija no savas pra-
sības neatkāpās, un pirmajā Baltijas komisi-
jas sēdē (1919. gada 10. jūnijā) Meierovics 
nolasīja memorandu, kurā uzsvēra, ka vai-
rākas pasaules lielvalstis ir sniegušas atbal-
stu Latvijai tās brīvības cīņās un atzinu-
ši tās Pagaidu valdību de facto. Komisijas 
attieksme nebija kategoriski noliedzoša, taču 
Latvijas prasība apmierināta netika. Latvijas 
delegācija neatlaidās un turpināja “bombar-
dēt” konferenci ar iesniegumiem, kopskai-
tā 34. Neraugoties uz lielvalstu vēso attiek-
smi, Rīgā tomēr uzturējās 16 pārstāvniecības 
– ASV, Lielbritānijas un Francijas diplomātis-
kās misijas un konsulāti, Polijas, Igaunijas 
un Lietuvas sūtniecības, Skandināvijas val-

stu, kā arī Šveices un Holandes konsulā-
ti.  Ledus sakustējās tikai 1920. gada vasa-
rā, kad Lielbritānijas ārlietu ministrs Kerzons 
ierosināja atkārtoti apspriest “Baltijas jau-
tājumu”. Pirms tam jau bija notikušas saru-
nas par Latvijas de jure atzīšanu ar Vāciju 
un Krieviju. Pēc miera līguma parakstīšanas 
ar Krieviju 1920. gada augustā Krievija bez 
kādām ierunām atzina Latvijas valsts suve-
renitāti, līdz ar to zuda nopietnākais šķērslis 
Latvijas starptautiskai atzīšanai. 1920. gada 
nogalē Francijas prezidents Miljerāns nosūtī-
ja vairākām lielvalstīm notas ar lūgumu atzīt 
Baltijas valstu suverenitāti. 1921. gada 24. 
janvārī Parīzē uz sēdi pulcējās sabiedroto val-
stu Augstākā padome, un tajā piedalījās arī 
Z. A. Meierovics. Pēc pārrunām un debatēm 
padome galu galā nolēma atzīt Latvijas valsti 
de jure. Francija, Lielbritānija, Itālija, Beļģija 
un Japāna atzina Latvijas neatkarību bez iero-
bežojumiem. Turpmākajos mēnešos šo 5 val-
stu piemēram sekoja daudzas citas – Polija, 
Somija, Vācija, Skandināvijas valstis utt. ASV 
Latviju de jure atzina tikai 1922. gada jūli-
ja beigās.

Pats svarīgākais bija panākts – Latvija, 
zeme, par kuru pasaulē līdz 1918. gadam 
neviens neko nezināja, nebija pat dzirdējis, 
– ieņēma savu pilntiesīgo vietu pasaules val-
stu saimē, sāka dibināt diplomātiskās, eko-
nomiskās un kultūras attiecības. Tolaik mēs 
bijām gaužām trūcīga, pat nabadzīga valsts, 
taču nabadzība nebija, kā saka, vēsturiski 
izveidojusies, bet gan iestājusies I Pasaules 
kara karotājpušu darbības rezultātā. Ir vis-
pārzināms fakts, ka 1915. gadā pēc Krievijas 
impērisko varas iestāžu rīkojuma no Latvijas 
teritorijas izveda fabriku un rūpnīcu iekārtas, 
dzelzceļa vagonus un lokomotīves, evakuēja 
skolas un kultūras iestādes ar visu inventā-
ru, rekvizēja desmitiem tūkstošu mājlopu, no 
torņiem nocēla un aizveda pat baznīcu zva-
nus… Lieki sacīt, ka 99% uz Krieviju aizvesto 
vērtību Latvija neatguva nekad; tas fakts, ka 
1923. gadā izdevās atgūt ev. lut. baznīcai pie-
derošos zvanus, uzskatāms par izņēmumu. 

Latvijas totālajā izlaupīšanā aktīvi piedalī-
jās arī vācu okupācijas iestādes un karaspē-
ka daļas. 1917. un 1918. gadā visvairāk cieta 
lauku saimniecības. Mūsu laikrakstā jau esam 
rakstījuši par mūsdienu prātiem neaptvera-
mo situāciju, kāda 1918. gadā bija izveido-

jusies Ventspilī un visā Latvijā un ko dažos 
vārdos var raksturot kā badu, postu un iznīcī-
bu – kā citādi lai nosauc stāvokli, kad pilsētā 
nav ne mārciņas labības un miltu, tātad die-
nišķās maizes. Nav petrolejas, tātad nav arī 
gaismas. Nav malkas, tātad nav siltuma. Par 
jūtamu uzlabošanos nevarēja runāt arī 1919. 
gadā, kad kaujas laukos lija latviešu vīru un 
dēlu asinis, bet sievas un bērni mājās cepa 
plāceņus no kartupeļu mizām. Taču brīvība 
tika izkarota. Sākās jaunais – 1920. gads. Ar 
salu, sniegu, tumsu un aukstumu. Lūk, un 
tādā brīdī uz paēdušo, apgaismoto un apsil-
dīto Parīzi devās latviešu delegācija, ko vadī-
ja mūsu izcilais diplomāts Meierovics, izcīnīt 
arī Latvijas zemei tiesības uz pārticību, siltu-
mu un gaismu. Kurš vairs pateiks, ar kādām 
grūtībām tika gādāti līdzekļi, lai mūsu jaunās 
valsts delegāti varētu uzturēties Francijā un 
teju vesela gada garumā cīnīties par Latvijas 
tiesībām pasaules telpā. Starp citu, arī pēc 
Latvijas valsts de jure atzīšanas Vācija attei-
cās maksāt kompensācijas par nodarītajiem 
zaudējumiem I Pasaules kara laikā; pa daļai 
tika atzīti tikai tie zaudējumi, kas notikuši 
pēc 1918. gada 18. novembra. Kas attiecas 
uz Krieviju, tad (jau pēc mūsdienu pieredzes) 
zināms, ka šī valsts atlīdzību par nodarīta-
jiem zaudējumiem nav maksājusi nekad un 
nevienam…

Iztēlojoties mūsu valsts dzīvi pirms 100 
gadiem, to var salīdzināt ar jaunu kociņu, kas 
ilgu laiku bijis apēnots, nomākts, ar spēku 
liekts pie zemes, bet tad pēkšņi atbrīvojies 
no žņaugiem un ar visu spēku sācis tiekties 
pretī saulei tādā sparā un sajūsmā, ko nepa-
zīst citi, izsenis brīvi augušie. Sak, skatie-
ties, apbrīnojiet, vai redzat, uz ko mēs esam 
spējīgi!

Un vai tad to pašu Latvija, tas ir, mēs 
ar jums nepiedzīvojām arī 1990. gadā? 
Noplicināta zeme, nolaistas pilsētas, no 
pasaules par pusgadsimtu atpalikuši rūpnie-
cības uzņēmumi, piesārņotas upes un ezeri, 
tukši veikali, pārtikas kartītes (taloni), un vēl 
un vēl… Tādi mēs bijām, kad pienāca likte-
nīgais 1991. gada janvāris. Pārtikas produk-
ti vai nu nenopērkami, vai nesasniedzami 
dārgi, benzīns – totāls deficīts, tauta ģērbu-
sies “humpalās”, bet Rīgā pacēlās barikādes. 
Brīvības sardzē blakus vīriem sievietes, stu-
denti, skolnieki, pensionāri; ikviens zināja, 
kas noticis Lietuvā, kur tauta apraudāja 14 
padomju okupācijas terora upurus. Zināja, ka 
Pierīgas mežos gatavībā stāv okupantu tanki, 
ka turpat netālu trakoja melnās maskās sejas 

slēpjošie “omonieši”, redzēja virs galvas lidi-
nāmies interfrontes helikopterus, piedzīvo-
ja, ka uz Rīgas sirmā bruģa atkal lija brīvības 
aizstāvju asinis… Šoreiz pasaule to saredzē-
ja un sadzirdēja ātrāk nekā 1919. un 1920. 
gadā. Un mēs atkal uzvarējām… Tāds ir bijis 
janvāris Latvijā dažādos laikos, bet ar vienu 
domu. Un šo domu nevar, vienkārši nedrīkst 
aizmirst. 

Ventspils autoostā 
uzdarbojas kabatzagļi!

piespiest atdot pasažierei nozagto nau-
das maku, kurā pēc viņas sacītā, bija gan 
liela naudas summa, gan bankas kartes. 
Kad gatavojos zvanīt policijai, diemžēl 
zaglim, izmantojot fizisko spēku, izdevās 
izvairīties no aizturēšanas. 

Pozitīvais: Ventspils municipālā polici-
ja pēc mana zvana centās uzzināt zagļu 
izskatu, identitāti un devās viņu mek-
lējumos. Autobusa šoferis, sazinoties ar 
autoostas dispečeriem, ieteica ieskatīties 
novērošanas kamerās un attiecīgā atga-
dījuma ierakstu nodot policijas rīcībā.

Vēlos brīdināt ventspilniekus, novad-
niekus un Ventspils viesus – esiet uzma-
nīgi, neesiet vienaldzīgi, ja kļūstiet par 
līdzīga gadījuma aculieciniekiem! Sargiet 
sevi un palīdziet citiem!”

Ja personai ir zināmi fakti vai ir aizdo-
mas par pārkāpuma vai nozieguma izda-
rīšanu, nekavējoties jāzvana Valsts polici-
jai pa tālruni 110 vai Pašvaldības policijai 
pa tālruņiem 63680808 vai 28680808. 

“Šā gada 15. janvārī plkst. 10:00, sāko-
ties iekāpšanai starppilsētu autobusā 
Ventspils – Rīga, kā vienmēr pie autobusa 
drūzmējās pasažieri. Starp pasažieriem bija 
arī divi melnīgsnēja izskata jauni vīrieši. 
Brīdī, kad autobusā kāpa vecāka gadagā-
juma sieviete, kura gatavojās uzrādīt šofe-
rim savu braukšanas biļeti, naudas maku 
ieliekot somā, aiz kundzes rindā iesprau-
cās  viens no melnīgsnējiem romu tautī-
bas vīriešiem. Pēc mirkļa vīrietis it kā pār-
domāja iekāpt autobusā un no transporta 
līdzekļa izkāpa. Pēc mirkļa iepriekš minē-
tā sieviete sāka  taustīt pēc sava naudas 
maka un konstatējot, ka tā vairs nav  saukt 
pēc palīdzības,” "Ventspilnieks.lv" stāsta 
notikušā liecinieks Bruno Jurševics. “Ātras 
reakcijas, savas, arī citu pasažieru rīcības 
rezultātā man izdevās kabatzagli noķert un 
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AUNS
Neraugoties uz tavu mūžam dzirkstošo enerģiju, brīžiem lik-
sies, ka nevari ietekmēt apstākļus. Nesteidzies, nepieņem 

spējus lēmumus un neļauj, lai emocijas valda pār prātu. Kādam dzīvē 
svarīgi notikumi var saistīties ar ārzemju tēmu – profesionālā vai sirdslie-
tu jomā. Labs laiks mācībām.

VĒRSIS
Nebaidies paņemt to, ko dzīve piedāvā. Pakāpšanās pa kar-
jeras kāpnēm būs sekmīga, tikai jāpievērš uzmanība norunu 

un darījumu juridiskajai pusei. Ir arī īstais brīdis, lai apgūtu ko jaunu, vai 
dotos pieredzes apmaiņas braucienā. Brīvajā laikā iedvesmosies no kul-
tūras pasākumu apmeklējumiem.

DVĪŅI
Daudz enerģijas veltīsi darbam, un viss ies no rokas, ar savu 
entuziasmu aizrausi pārējos. Tikai nedari neko steigā, jo 

pastāv riski pieļaut kļūdas. Neraugoties uz darbu gūzmu, parūpējies par 
savējiem un palīdzi ar padomu vai praktiski, ja tas nepieciešams, bet 
brīvdienas pavadi kopā ar mīļoto cilvēku. 

VĒZIS
Darbs vai bizness prasīs spēkus, nervus, un tu emocionā-
li uztversi visu notiekošo. Apstājies un noskaiti līdz desmit 

– gan viss nokārtosies. Būtu labi brīvdienās kaut kur aizbraukt, jo sirds 
vilinās doties nezināmās tālēs. Vēlme pēc jauniem iespaidiem un situā-
ciju maiņas.

LAUVA
Gaisā virmos romantiskas noskaņas, kas jau raisa domas 
par pavasari. Ja esi ar kādu kopā – samīļo, uzklausi, centies 

saprast. Rūpīgi plāno dienas, lai visu vari paspēt, ir labas iespējas parā-
dīt savu profesionālo varēšanu un nostiprināt autoritāti. Pienākumus 
paveiksi godam.

JAUNAVA
Nedēļas nogalē atrodi laiku vienatnei, lai mierīgi apdomātu, 
ko patiešām vēlies. Kad esi ticis skaidrībā, izrunājies ar savu 

otro pusīti. Brīvajiem ļaudīm dzīve var uzdāvāt piedzīvojumus un kais-
lības, kas nes viļņa virsotnē. Ja kārtojami lietišķie jautājumi iestādēs, 
rūpīgi sagatavojies.

SVARI
Kaut arī dažu brīdi liksies, ka visu zini labāk, tomēr ieklau-
sies līdzcilvēkos, citu pieredze arī var lieti noderēt. Mājās 

jāgādā par mieru un saticību, esi pēc iespējas vairāk kopā ar savējiem. 
Labs periods, lai risinātu nekustamā īpašuma jautājumus vai pārkārtotu 
mājokļa interjeru.

SKORPIONS
Prāts atvērts jaunām zināšanām, ātri uztversi informāciju un 
tās gūzmā pratīsi atlasīt sev svarīgāko. Pēc saspringtām darba 

dienām vislabākā atpūta būs mājās kopā ar savējiem. Ja tev nav otrās 
pusītes, tad iespējama iepazīšanās romantiskos apstākļos. Diezgan sva-
rīga finanšu joma. Pārāk netērējies!

STRĒLNIEKS
Pirms ko teikt vai pieņemt lēmumu, nopietni apdomā. 
Šobrīd visām situācijām jāpieiet atbildīgi, taču tavs iedzim-

tais optimisms palīdzēs sekmīgi tikt ar visu galā. Svarīga privātā dzīve 
un sirdslietas. Padomā, kā stiprināt attiecības. Ja tajās iezagusies rutīna, 
sarīko romantisku pasākumu.

 
MEŽĀZIS
Svarīgi viss, kas notiek mājās un ģimenē. Gādāsi par mājī-
gumu un radinieku labsajūtu, saimniekosi virtuvē un labprāt 

pulcēsi kopā radu saimi. Laba intuīcija un izpratne par situācijām un cil-
vēku nodomiem. Darbā vajadzēs tā nopietni un no sirds pastrādāt. Taču 
rezultāts priecēs, un arī citi paveikto novērtēs. 

ŪDENSVĪRS
Daudz jaunu ideju un vēlme pēc plašākiem apvāršņiem. 
Vajadzētu pieteikties kursos vai apgūt kaut ko vēl nezināmu 

pašmācībā. Darbā pienākumu netrūks, taču brīvajā laikā atpūties un 
nekur netraucies. Galvā rosīsies interesantas idejas par jaunām peļņas 
iespējām. Ir vērts pamēģināt.

ZIVIS 
Darbā nestrīdies ar priekšniecību un no esošās situācijas 
mēģini gūt labumu. Tas, kas notiek, notiek uz labu. Privātajā 

dzīvē varbūt viss nebūs pēc tava prāta, taču ir piemērots laiks attiecī-
bu stiprināšanai un sakārtošanai. Ja tevi aicina uz pasākumiem, noteikti 
dodies – satiksi noderīgus cilvēkus.
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Nomirst kāds ļoti bagāts vīrs. 
Pēc viņa nāves advokāts sāk lasīt 
vecā vīra testamentu: 
“Es, Jānis Kalniņš, būdams 
pie pilnas apziņas visu savu 
naudu… nodzēru”.

Ārsts pacientam: 
- Tā, jūs nedrīkstat dzert, pīpēt, spē-
lēt azartspēles, pīties ar sievietēm... 
Pacients viņu pārtrauc: 
- Dakter, sakiet godīgi, cik jums 
mana sieva samaksāja?

- Kāpēc trauki saplēsti? 
- Strīdējāmies. 
- Un kāpēc dīvāns salauzts? 
- Salabām.

Lielveikalā konkursa kārtībā pie-
ņem pārdevējus: 
- Jaunais cilvēk, ko jūs ieteiksiet 
pircējai, kurai jāmazgā grīdas? 
- Kā, ko ? Protams, ka Ajax! 
- Jā, ļoti labi... Bet ko jūs ieteiksiet 
pircējai, kura grib nomazgāt dzī-
voklī logus ? 
- Protams, ka Ajax! 
- Jā, redzams ka jūs esat speciālists 
savā lietā... 
- Bet ko jūs ieteiksiet pircējai, kurai 
ir sākušās...nu... kritiskās dienas? 
- Protams, ka atkal Ajax! 
- Nu šeit gan kaut kā... 
- Kas te gan kaut kā? Ja jau 
viņa neko jēdzīgu darīt nevar, 
tad vismaz lai māju uzkopj!!!

Flotes radiosakaru stenogrammu 
atšifrējums. 

-Spānijas krasta apsardze ameri-
kāņu kuģim! Lūdzu nogriezieties 
20º uz rietumiem, jūs esat tieši uz 
mūsu kursa. 
-Te ASV līnijkuģa kapteiņa pirmais 
palīgs Džons Silvers. Mēs esam 
bāzes kuģis un nosprausto kursu 
nemainīsim, iesaku jums pašiem 
mainīt kursu par 20º uz rietumiem. 
-Te Spānijas krasta apsardze. Kursu 
mainīt nevaram. Nogriezieties 20º 
uz rietumiem. 
-Te ASV flotes admirālis Vincents 
Čārlzs Blakmors Koks. Mēs esam 
otrs lielākais ASV flotes aviācijas 
bāzes kuģis, mūs apsargā 7 līnij-
kuģi. Mūsu atbalstam norīkotas 4 
atomklases zemūdenes un 5 gaisa 
iznīcinātāji. Ja jūs nemainīsiet savu 
kursu, par sekām mēs neatbildam. 
-Te Huans Karloss Estebans 
Domingess. Mēs esam tikai divi. 
Mūs apsargā nezināmas šķirnes 
krancis. Mūsu atbalstam uz galda 
noliktas divas bundžiņas alus un 
kanārijputniņš, kurš gan patla-
ban guļ. Mums nav ne mazā-
kās nojausmas, kura pēc lielu-
ma Spānijas krasta bāka esam, 
bet ja jūs nemainīsiet kursu par 
sekām neatbildam arī mēs...

Mazmeita ar vecmāmiņu katru 
dienu spēlēja spēli “skola”. Pēc 
pāris nedēļām vecmāmiņa sapra-
ta, ka patiesībā viņa vienkārši 
pilda mazmeitas mājasdarbus...

CV biežāk lietoto frāžu patiesā nozī-
me: 

Patiesi disciplinēts – īsts nūģis; 
sarežģītas problēmas risinu loģis-
ki – atrodu kādu citu, kas padara 
darbu manā vietā; 
laba humora sajūta – zinu daudz 
neķītrus jociņus; 
dzīvespriecīgs – man pārāk daudz 
maksā; 
bieži konsultējos ar vadību – ska-
barga pakaļā; 
neierobežotas darba spējas – netik-
siet no manis vaļā līdz pensijai; 
ļoti radošs – izdomāju 22 iemes-
lus, lai darītu visu, izņemot to, kas 
jādara; 
principiāls – aunapiere; 
vienmēr ievēroju subor-
dināciju – gļēvulis.

- Hallo, dārgā, ko dari? 
- Liekos uz auss, mīļais, domāju par 
tevi... Ko Tu? 
- Sēžu tev aiz muguras bārā un 
skatos, kā tu liecies uz auss...

Ballīte iet uz beigām, visi piedzē-
rušies, sadalījušies pa pāriem un 
izklīduši pa stūriem. 
Kāds iereibis vīrs kaktā mīca part-
neri un kaislīgi sten: “O, kādi pleci... 
kāds viduklis... kādi gurni! Un 
kājas... āāāā!!!! Kur palikušas kājas? 
Tfu, atkal ģitāru iesmērējuši!”

Holmss un Vatsons sēž viesistabā, 
smēķē pīpi, malko viskiju. Holmss 
pēkšņi saka: “Dārgais Vatson, es 
jau sen gribēju pajautāt kāpēc 
Jums tāds jocīgs vārds –  
Doktors?”

NO VENTSPILNIEKU VĒSTULĒM OFICIĀLAJĀ PORTĀLĀ VENTSPILS.LV:

Pārventā, pie kādas dzīvojamās mājas Usmas ielā, nedaudz tuvāk mazdārziņiem, ir radusies problēma – tur ir 
izveidojusies kaķu kolonija. To tiešām ir daudz. Kaķi nav badā, ir paēduši, bet tie vairojas. Mēs, dažas kundzes 
un vēl arī citi cilvēki, labprāt gribētu rast iespēju, kā varētu kaķus sterilizēt vai kastrēt. Cik man zināms, Ventspilī 
nav kaķu patversmes. Vai vispār pastāv kāda iespēja rast finansējumu ielas kaķu sterilizēšanai? Lūdzu, varbūt 
kāds var sniegt padomu, kā labāk vajadzētu rīkoties?

ATBILD PAŠVALDĪBAS IESTĀDE “KOMUNĀLĀ PĀRVALDE”:

Ventspils pašvaldībā tiek realizēta īpaša programma, kas paredz apmaksāt kopumā astoņu kaķu sterilizēšanu 
mēnesī, kopumā 96 kaķu sterilizēšanu gadā. Jautājumu gadījumā aicinām sazināties, zvanot PI “Komunālā pār-
valde” pa tālr. 63624269 darba dienās no plkst. 8.00 līdz 17.00, vai arī sūtot e-pastu uz kom.parvalde@vents-
pils.lv.

REDAKCIJAS KOMENTĀRS:

Ieteikums dažām Pārventas kundzēm un citiem apkārtnes cilvēkiem: mēģiniet izveidot kaķu kolonijas iemītnie-
ku “dzīvo rindu”, lai ieviestu kārtību visu daudzo kolonijas kaķu sterilizācijas un kastrēšanas procesā. Domājams, 
ka kolonijā noteikti dzīvo vairāk par astoņiem kaķiem, tādējādi kārtība būs nepieciešama – galu galā kaķiem 
taču jāzina, ka “viņu laiks” būs pienācis, piemēram, martā vai augustā... Savukārt PI “Komunālā pārvalde” varē-
tu izdot kaķiem kādu speciālu apliecinošu dokumentu, lai uz paredzēto “gaidīšanas laiku” atšķirtu, kurš no kolo-
nijas iemītniekiem jau izgājis procesu, bet kurš vēl nē.



ОВЕН
Несмотря на вашу безудержную энергию, временами будет 
казаться, что вы не можете повлиять на обстоятельства. Не торо-
питесь, не принимайте поспешных решений и не позволяйте эмо-

циям господствовать над разумом. У кого-то в жизни важные события могут 
быть связаны с иностранной темой – в профессиональной или любовной 
сфере. Хорошее время для учёбы. 

ТЕЛЕЦ
Не бойтесь брать то, что вам предлагает жизнь. Восхождение 
по карьерной лестнице будет удачным, только нужно уделять 

внимание договорам и юридической стороне. Это подходящее время, чтобы 
получить что-то новое или отправиться в путешествие по обмену опытом. В 
свободное время вдохновляйтесь, посещая культурные мероприятия. 

БЛИЗНЕЦЫ
Много энергии посвятите работе, и всё будет идти гладко, своим 
энтузиазмом вы будете вдохновлять других. Только ничего не 

делайте в спешке, потому что можете совершить ошибки. Несмотря на 
большой объем работ, не забывайте о своих родных, помогите советом или 
окажите практическую помощь, если это необходимо, но выходные прове-
дите вместе с любимым человеком. 

РАК
Работа или бизнес будут требовать много сил, нервов, или вы 
слишком эмоционально будете воспринимать происходящее. 

Остановитесь и досчитайте до 10, пока все не успокоится. Было бы хоро-
шо в выходные куда-то отправиться, потому что сердцу хочется податься 
в неизведанные земли. Желание новых ощущений и перемены ситуации.

ЛЕВ
В воздухе царит романтическое настроение, которое порожда-
ет мысли о весне. Если вы с кем-то вместе – обнимите, выслу-

шайте, постарайтесь понять. Тщательно планируйте свое время, чтобы всё 
успеть, представится возможность показать свои профессиональные спо-
собности и укрепить авторитет. Многие начинания окажутся успешными.

ДЕВА
В конце недели найдите время для того, чтобы побыть наеди-
не, спокойно всё обдумать, чего действительно вы хотите. Когда 
вы достигнете ясности, поговорите со своей второй половинкой. 

Свободных представителей знака ожидают приключения и страсть. Если 
приходится решать деловые вопросы в государственных учреждениях, то 
тщательно подготовьтесь. 

ВЕСЫ
Иногда вам будет казаться, что вы знаете всё лучше всех, одна-
ко прислушивайтесь к своим близким, опыт других тоже может 

пригодиться. Дома заботьтесь о спокойствии и согласии, как можно больше 
времени проводите с близкими. Хороший период для того, чтобы решать 
вопросы недвижимости или поменять домашний интерьер. 

СКОРПИОН
Ум открыт для новых знаний, вы быстро будете восприни-
мать информацию и сумеете выделить самое важное. После 

напряжённых рабочих дней самый лучший отдых – это время, проведен-
ное с родными. Если у вас нет второй половинки, то возможно знаком-
ство в романтической обстановке. Достаточно важна финансовая сфера. 
Остерегайтесь необдуманных трат. 

СТРЕЛЕЦ
Прежде чем что-то высказывать или принимать какие-то реше-
ния, всё хорошенько обдумайте. Сейчас ко всем ситуациям 

нужен ответственный подход, ваш врождённый оптимизм поможет вам 
удачно решить все проблемы. Важна личная жизнь и сердечные дела. 
Подумайте, как укрепить отношения. Если ваши отношения страдают от 
рутины, то устройте романтический праздник. 

 
КОЗЕРОГ
Важно всё, что происходит дома и в семье. Заботьтесь о 
домашнем уюте и хорошем самочувствии родных, будете хозяй-

ничать на кухне и соберёте всю семью. Хорошая интуиция и понимание 
ситуаций и намерений. На работе нужно проявить ответственность и упор-
ство. Результат вас порадует, его оценят и окружающие. 

ВОДОЛЕЙ
Много новых идей и желание стремиться к новым горизон-
там. Вам нужно записаться на курсы или узнать что-то новое. 
На работе будет много обязанностей, поэтому в свободное 

время отдохните и ни о чём не беспокойтесь. В голове будут рождаться 
интересные идеи относительно повышения дохода. Стоит попытаться их 
реализовать. 

РЫБЫ 
На работе не ссорьтесь с начальством и из сложившейся ситу-
ации попробуйте извлечь выгоду. Всё, что происходит, – к луч-

шему. В личной жизни, возможно, кое-что будет не так, как вы хотели, но 
это хорошее время, чтобы укрепить или упорядочить ваши отношения. 
Если вас куда-то приглашают, то обязательно отправляйтесь – встретите 
полезных людей.
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На производственном совещании: 
- Хочу обратить внимание сотрудников, работаю-
щих непосредственно с клиентами, на то обсто-
ятельство, что словосочетание «всякая херня» 
не в полной мере отражает ассортимент това-
ров и услуг, предоставляемых нашей компанией.
 
Закончив ночное дежурство, полицейский Майкл 
Фенвик был отпущен пораньше домой и прибыл домой 
в четыре часа утра. Не желая будить жену, он не вклю-
чил свет, разделся в прихожей и потихоньку направил-
ся в спальню. Только он хотел лечь, как жена 
привстала и сонным голосом попросила: 
- Майкл, дорогой, сходи, пожалуйста, в ночную аптеку 
и купи мне аспирин. У меня ужасно болит голова. 
- Конечно, солнышко, – согласился Майкл, пошел в 
прихожую, оделся и направился в аптеку. 
- Послушайте, – удивленно спросил фармацевт, пода-
вая ему аспирин, – если я не ошибаюсь, вы сержант 
Фенвик из девятого отделения? 
- Да, сэр, это я! 
- Так почему вы, черт возьми, напялили на себя  
форму пожарника?

Штаты. Колледж. Семинар по психологии успеха. 
После изучения статьи о целеустремленности препо-
давательница резюмирует: 
- Всегда иди к своей цели. Никогда не сдавайся. 
Добивайся своего вопреки всем неудачам. – И обра-
щаясь к студентам. – Кто-нибудь знает конкретных 
людей, использующих эти принципы? 
Один из студентов: 
- Да, это мой дядя. 
- Чего он добился, используя принцип никогда не сда-
ваться идя к своей цели? 
- Благодаря ему он не только проиграл все день-
ги и сбережения в казино, но и машину, заго-
родный дом, квартиру и влез в долги.

Она: 
- Послушай, милый, если я выйду замуж, я потеряю 
работу. 
Он: 

- Тогда надо держать наш брак в тайне. 
- А если у нас появится ребенок? 
- Ну, ребенку нам, конечно, придется открыться.

В трамвае: 
- Мужчина, не уступите даме место? 
- Ничего, постоишь. Уже один раз вот так женился...

- Почему миллионы мужчин во всем мире так любят 
Мону Лизу? 
- Потому, что она всегда улыбается и молчит.

Судья говорит: 
- Вас обвиняют в том, что Вы сравнили своего соседа 
с его козлом. 
- А кто из них на меня жалуется?

- Мерзавец, ты загубил мою жизнь! Знал бы ты, каких 
трудов мне стоило уговорить своих родителей на раз-
решение выйти за тебя замуж! 
- До чего же я невезучий. Угораздило ведь 
меня познакомиться с девушкой, у кото-
рой такие слабовольные родители.
 
- Мерзавец, ты все деньги тратишь только на себя! 
- Наглая ложь! На себя я не трачу ни 
гроша – только на вино и женщин.

- Фима, ты шо, заболел? 
- Та не. 
- А зачем таблетки глотаешь? 
- Так срок годности уже заканчивается...

Собрались вместе поп, мулла и раввин. Стали рассу-
ждать кто сколько себе с пожертвований оставляет. 
Поп: – Я рисую круг, потом кидаю вверх деньги. Что 
внутрь круга попало – то мое, остальное церкви. 
Мулла: – Я тоже рисую круг. Тоже кидаю вверх день-
ги. Что внутрь круга попадет – оставляю в мечети. 
Остальное беру себе. 
Раввин: – А я кидаю вверх деньги и кричу 
«Господи, возьми себе сколько тебе надо!». 
А что упадет на землю оставляю себе.

АНЕКДОТЫ

ИЗ ПИСЕМ ВЕНТСПИЛЧАН НА ОФИЦИАЛЬНОМ ПОРТАЛЕ VENTSPILS.LV:
В Парвенте, возле одного жилого дома на улице Усмас, немного ближе к приусадебным участкам, возникла про-
блема – там образовалась колония кошек. Их действительно много. Кошки не голодают, они сыты, но они размно-
жаются.   Мы, несколько женщин, да и другие люди, охотно хотели бы найти возможность, как можно этих кошек и 
котов стерилизовать или кастрировать. Насколько мне известно, в Вентспилсе нет приюта для кошек. Существует 
ли вообще какая-нибудь возможность найти финансирование для стерилизации уличных кошек? Пожалуйста, 
может кто-нибудь дать совет, как лучше действовать?  

ОТВЕЧАЕТ УЧРЕЖДЕНИЕМ САМОУПРАВЛЕНИЯ «КОММУНАЛЬНОЕ УПРАВЛЕНИЕ»:
В Вентспилсском самоуправлении реализуется специальная программа, которая предусматривает оплачи-
вать в целом стерилизацию восьми кошек в месяц, всего 96 кошек в год. В случае вопросов просим связаться с 
«Коммунальным управлением», позвонив по тел. 63624269 по рабочим дням с 8.00 до 17.00, или отправив  пись-
мо на э-почту на адрес: kom.parvalde@ventspils.lv.

КОММЕНТАРИЙ РЕДАКЦИИ:
Совет нескольким женщинам из Парвенте и другим окрестным жителям: попытайтесь создать «живую очередь» 
обитателей кошачьей колонии, чтобы упорядочить процесс стерилизации и кастрации всех многочисленных 
кошек и котов колонии. Вероятно, в колонии проживает более восьми кошек, поэтому порядок будет необходим 
– в конце концов, кошки же должны знать, что «их время» наступит, например, в марте или в августе… В свою 
очередь «Коммунальное управление» могло бы выдавать кошкам какой-нибудь специальный удостоверяющий 
документ, чтобы в предусмотренное «время ожидания» отличать, кто из обитателей колонии уже прошёл про-
цесс, а кто ещё нет. 
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стукнуть себя по плечу, что по-прежнему могу вместе моло-
дёжью увидеть и понять современное в жизни и в музыке, 
радоваться чужим странам и новым знакомствам, откры-
вать в них родственные души в профессии”, – в то же время 
Миньона не отказывается вспомнить испытанную в закры-
том советском пространстве «дружбу народов», у которой, 
с её точки зрения, были и свои плюсы.  Например, когда 
государство и самоуправление полностью брали на себя 
материальные заботы о проводимом в Вентспилсе в тече-
ние более двадцати лет – и при её участии – музыкальном 
фестивале «Песенные сани». В них «катали» выдающихся 
композиторов Латвии и других советских республик, в тече-
ние года во всех школах города, в хорах и ансамблях осваи-
вая, а затем в присутствии автора исполняя созданные ими 
музыкальные произведения.   

«В то время в музыкальной жизни нашего города это 
было что-то абсолютно новое и для Вентспилса действи-
тельно грандиозное, из чего незаметно выросла наша 
решимость идти на музыкальные контакты  по всей Европе, 
наслаждаясь атмосферой свободного мира», – Миньона 
перечисляет многие континенты, где она после восстанов-
ления независимости Латвии  побывала вместе с вент-
спилсскими хорами, ансамблями, а в последнее время – 
и с солистами, каждый раз привозя оттуда и какое-нибудь 
зерно нового опыта, чтобы затем посеять его в своих буду-
щих учениках. Таких у неё в этом году в классе пения соло 
в Доме творчества почти пятьдесят. Уже в марте с лучшими 
из них у неё предусмотрена поездка на очередной конкурс 
юных вокалистов в Польше.  Учительница считает, что хоро-
шего опыта концертных выступлений для будущих музыкан-
тов никогда не будет слишком много.   

«Но иногда становится грустно, что сейчас мы боль-
ше не умеем или стыдимся увидеть в своём музыкаль-
ном прошлом опыт, из которого в действительности мы 
вышли.  Вероятно, не составит труда найти бывших пио-
неров музыкальной и культурной жизни и в качестве бла-
годарности время от времени предоставлять им хотя бы 
бесплатный билет в построенный недавно замок звуков 
«Латвия». В своё время я писала магистерскую работу на 
тему «Принцип преемственности и его проявление в работе 
хоров мальчиков», так как я такие создавала и ими руково-
дила. Это понятие стоило бы расширять и уважать, ведь мы 
не происходим ниоткуда ни в одной области.  

ИСКУССТВО ТРЕБУЕТ ЖЕРТВ, НО…
«Жаль, конечно, что участие в конкурсах сейчас только за 

плату и не всегда её полностью может покрыть до сих пор 
довольно отзывчивая городская дума. Приходится надеять-
ся на возможности родителей солистов и кошельки мест-
ных спонсоров, которые, приумножаясь от рекламы, мно-
гократно открывались с почти нетипичной для курземцев 
щедростью.   

К счастью, среди них удавалось встретить таких, кто 
понимает – участие в международных конкурсах – это не 
желание будущих музыкантов развлечься в чужой стране, 
а острая необходимость сравнить свои способности с луч-
шими образцами других стран и народов, потому что толь-
ко так мы можем стать сильнее других. Но это требует не 
только большей работы по самосовершенствованию, чем у 
других, но и средств», – учительница обозначила суровую 
реальность сегодняшнего дня, которая от  педагога требует 
не только высокого уровня профессионализма, но и часто 
заставляет брать на себя обязанности по менеджменту 
материальной ситуации воспитанника, что является пред-
посылкой для роста творческой личности: ведь как петь, 
если от нужды на глаза наворачиваются слёзы, как самосо-

вершенствоваться, если у мамы нет денег, чтобы покрыть 
взнос участника и транспортные расходы к месту конкурса?  

ИМЯ – ОТ ГЁТЕ И ДАРЗИНЬША     
«К сожалению, не так много родителей, которые, как отец 

Эдуарда – обладателя серебряной награды на недавно про-
шедшем в Словакии конкурсе, может позволить на машине 
отвезти конкурсантов за границу”, – признаёт Миньона. Она 
с благодарностью вспоминает своих родителей, у которых 
могла учиться, как конструктивно и уважительно общаться 
с людьми.  В её случае это означает педагогически – дипло-
матичные беседы с учениками, их родителями, в государ-
ственных учреждениях и учреждениях самоуправления, 
а также со спонсорами, чтобы при скромных финансовых 
обстоятельствах достигнуть максимального результата.  

«Мой отец Александр и мать Илга происходят из Видземе, 
семью они создали в Цесвайнской стороне. Отец как быв-
ший фронтовик выдвигался на руководящие должности 
местного значения, а мама работала учителем начальных 
классов в величественном Цесвайнском замке, где и было 
первое в моей жизни и самое любимое место учёбы.  Оба 
они по своей сути были людьми глубокой внутренней куль-
туры и такую всеми силами старались поддерживать и в 
местных жителях, посещая спектакли и концерты в ближай-
ших городах и даже в Риге. Благодаря тому, что они знали и 
уважали творчество Эмилса Дарзиньша, я и получила своё 
имя, так как так называлась одна из сочинённых им песен 
для смешанного хора на слова Вольфганга Гёте. 

Музыка и искусство театра сопровождали меня и в после-
дующие детские годы, когда отца перевели на работу в 
Рижский район, а мама руководила культурной жизнью в 
посёлке Катлакалнс. Также было, когда родителей переве-
ли на работу в Попескую волость, где общественно актив-
ная мама скоро стала председателем поселкового испол-
нительного комитета, а отцу было поручено исполнять обя-
занности государственного инспектора рыбоохраны во всей 
Курземе.  Они оба были настолько заняты на основной и 
общественной работе, что заботы о нашем сельском доме 
взяла на себя и стала нашей фактической воспитательни-
цей бабушка Олга Залькалне, которую я называла мамой, а 
редко встречаемую дома маму звала по имени – Илгой…», 
– Миньона благодарна, что Олга вместе с семьей переехала 
в Вентспилс и воспитывала и её дочь Гундегу.  

НЕОТРАЗИМЫЙ ТАНКИСТ И ДИРИЖЁР 
«Игра на фортепьяно в свободное от учёбы время в 

Попесском народном доме не прошла без последствий – 
меня записали в Вентспилсскую музыкальную школу, на 
хоровые дирижёры», – наряду с освоением профессии как 

самое яркое собы-
тие этого времени 
Миньона  выделяет 
и знакомство с толь-
ко что окончившим 
консерваторию и уже 
отслужившим службу 
в танковых войсках 
Андрисом Ребхунсом, 
который в то время 
был не только заме-
стителем директора 
учебного заведения, 
но и преподавателем 
и дирижёром школь-
ного хора.   

«Можно ли себе 
представить хор 
девочек-подростков, 
участницы которо-
го не влюблялись бы 

в молодого и остроумного дирижёра?», – 
Миньона улыбается, и добавляет, что химия 
чувств возникла у обоих с Андрисом ещё до 
достижения ею совершеннолетия, а брак 
был заключен на девятнадцатый год её 
жизни, вскоре после выпускного.  

«Руководить вокальными ансамблями я 
начала ещё в школьные годы, но первое 
настоящее место работы мне предложи-
ли в Пилтенской средней школе, предло-
жив также заняться оживлением музыкаль-
ной жизни маленького городка. В Пилтене 
был чудесный коллектив коллег, но при 
первой же возможности я всё же сменила 
место работы на Вентспилсскую среднюю 
школу № 3, хотя там уроки приходилось в 
основном вести на русском языке.  Но кто 
в городе в то время его не знал?», – самые 
лучшие воспоминания от того времени у 
Миньоны о тогдашнем директоре школы 
Нине Дарзниеце, которой была присуща 

глубокая душевная интеллигентность.    
«Она незаметно учила оценивать людей по старанию и 

честности, а не по принадлежности к той или иной нации, 
что и я в своей работе и в быту стараюсь соблюдать всю 
жизнь», – прежде всего Миньона относит это к своим тепе-
решним ученикам разных национальностей.  

ДЕТИЩЕ РЕБХУНСОВ «ЗИТАРС» 
 «Когда мы создали семью, немного беспокоились по 

поводу того, не будет ли для двух музыкантов мало места 
в одном городе в плане работы? Но нет, не было, так 
как, например, когда в 1973 году был создан мужской хор 
«Зитарс» Андрису были поручены обязанности дирижёра, а 
я взяла на себя обязанности хормейстера и все связанные 
с хором организаторские и хозяйственные задачи. «Зитарс» 
был одним из самых больших по численности участников 
хоров в Латвии с почти ста голосами, с которым мы прора-
ботали почти тридцать лет, участвую в Праздниках песни и 
заняв 2-е место в стране в «песенных войнах».   Позднее я 
основала хор мальчиков «Зитариньш» в средней школе № 
5, хор «Пумпурс» и «Дижпумпурс» в школьном Доме твор-
чества», – вспоминает дирижёр.  

«К сожалению, вот уже четыре года, как Андрис уже в 
ином мире. Поддерживать мужской хор и хоры мальчиков 
и объединять их участников вместе становилось всё труд-
нее, особенно из-за недостаточного финансирования. А 
ещё и потому, что даже энтузиасты не могли высвободить 
время для такого хобби, ведь мужчины должны были забо-
титься о семьях», – Миньона приняла это как жизненную 
реальность, поэтому уже десять лет учит и воспитывает 
вокалистов.  

ТАЛАНТЫ НУЖНО ВЗРАСТИТЬ 
В конце прошлого года Ventspilnieks.lv уже писала об успе-

хах её учеников Эдуарда Отомерса и Сандиса Мартиньша 
Цауне на международном конкурсе прошлым летом в 
Израиле, и в этом месяце в Словакии они вместе с Кейтией 
Эйзенбарде также были в числе лауреатов.  Учительница 
рассказала, что победа в них – это не самоцель, но имеет 
большое значение для укрепления творческого самосозна-
ния: «Мы можем!». 

«Кроме того, перед каждым конкурсом мы вместе участ-
никами обсуждаем его особенности, чтобы выводить на 
сцену самых подходящих кандидатов с наиболее соответ-
ствующим им репертуаром», – Миньона подчеркнула, что и 
у такого опыта золотая ценность.  

«Предыдущие лауреаты, конечно, не единственные 
таланты среди моих учеников, есть и другие», – учитель-
ница удовлетворена тем, что удаётся заметить очередной 
вокальный росток, у которого теперь в новой Вентспилсской 
музыкальной школе есть дополнительные возможности 
расцвести.    

ОСТАЮТСЯ В МУЗЫКЕ 
Но главной радостью в своей жизни она, конечно, счи-

тает достижения дочери Гундеги и сына Иварса, которые 
не копировали занятия родителей в мире звуков, но в то 
же время остались в музыке. Гундега в сфере компонов-
ки музыки, а сын – как участник государственного хора 
«Латвия», и выступает с ним не только у нас в стране, но 
и во многих местах в мире.  У обоих высшее музыкаль-
ное образование, у сына – навыки джазового пианиста 
и диплом педагога. Наряду с основной работой он также 
является руководителем ансамблей и хоров, если бы толь-
ко на это в сутках хватало часов. Гундега, в свою очередь, 
унаследовала от отца и деда увлечение фотографирова-
нием и решилась на первые персональные выставки, кото-
рые в кругах специалистов были оценены положительно.  
Внук Томс освоил основы музыки, для собственного удо-
вольствия даже ей позанимался, но в жизни выбрал специ-
альность, связанную с международными отношениями. Но 
Миньона уверена – ему в этой сфере всё удаётся успеш-
нее, потому что он слушает соответствующую и хорошую 
музыку… 

Отголоски в учениках и детях

С мужем Андрисом где-то в Норвегии. 

С внуком Томом. 

На земле друзей – в Грузии. Жест, который раскроет песню.
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АО “Ventspils Tirdzniecības osta” в 2018 году в бюджет Вентспилсского самоуправления в виде подоходного 
налога с населения заплатило 56 016,75 евро. В виде налога на недвижимую собственность - 158 146,18 евро.

И снова впереди выходные дни. 
Свежий номер «Ventspilnieks.lv» уже 
в почтовом ящичке или перелистан и 
можно начать думать о том, как прове-
сти эти выходные и отдохнуть. На сей 
раз мы советуем один спектакль и два 
концерта. Какие? Но всё по порядку. 

У же в пятницу вечером, в 19 
часов, в дом театра «Юрас 
варты» могут отправиться 
те, кому нравится юмор, или 
они просто хотят посмеять-

ся. Трудно судить о возрастной аудитории, 
но вполне может быть, что этот спектакль 
будет интересен для представителей всех 
возрастов. В Вентспилсе в гостях побыва-
ет комик Рудолфс Кугренс со своим новым 
спектаклем в жанре стендап «Kā to ņem» 
(«Как на это посмотреть»). Он постарает-
ся отложить в сторону свою точку зрения и 
посмотреть на жизненные ситуации, явле-
ния и отношения с разных сторон. Будет 
весело! Правда, билеты не из дешёвых, их 
цена - 12 евро.

Если вам по душе больше музыка или 
не хочется так дорого платить за биле-
ты, можно в субботу пойти на концер-
ты. В Вентспилсском культурном центре 
в 16 часов пройдёт концерт популяр-
ного и любимого у нас Вентспилсского 
смешанного хора «Ливземе», в котором 
также примут участие гости – смешанный 
хор Рижского университета им. Страдиня 
«Рига», смешанный хор Рижского тех-
нического университета - “Vivere” и сме-
шанный хор Туме. В исполнении этих 
хоров можно будет услышать музыкаль-
ные произведения разных эпох и сти-
лей. Традиционно богатый смешанный 
хор «Ливземе» - один из старейших вент-
спилсских коллективов народного искус-
ства с более 60-летней историей. В про-
шлом году он успешно выступал на меж-
дународных конкурсах хоров. Цена биле-
та – 2 евро.  

В то же время, в концертном 
зале «Латвия» пройдёт уже 18-й 
Международный слёт бардов «Татьянин 
день». В субботу состоится главный кон-
церт, в котором примут участие не толь-
ко барды Вентспилса, но и гости со всей 
Латвии и из-за рубежа. Цена билетов 
на заключительный концерт – от 3 до 5 
евро. 

С юмором 
и музыкойЯнварь – месяц, ставший 

для Латвии судьбоносным
В понедельник, 20 января, мы отмечали День памяти рижских баррикад 1991 года.  
В свою очередь, в это воскресенье, 26 января, исполняется 99 лет с момента призна-
ния Латвии как независимого государства де-юре (1921). 

В позапрошлом году наш народ 
широко и красочно отпраздновал 
столетие Латвии, в ноябре про-
шлого года мы отметили очеред-
ную годовщину освободительных 

боев – наш День Лачплесиса. В конце года и 
сейчас, в январе, мы оглядываемся на послед-
ний этап освободительных боев в Латгалии на 
рубеже 1919–1920 гг. Свобода была завоева-
на дорогой ценой, однако Латвийское государ-
ство все еще существовало лишь в сознании 
самих латышей, и его границы были весьма 
зыбкими. Начался длинный и тернистый путь 
к международному признанию Латвии. 

Небольшой экскурс в историю. 18 янва-
ря 1919 года во Франции, в Версальском 
дворце началась Парижская мирная кон-
ференция, в которой участвовали стра-
ны – победители в Первой Мировой войне. 
Латвийская делегация, которой руководил 
Зигфридс Анна Мейеровицс, в конферен-
ции непосредственно принимать участие не 
могла, однако поддерживала активные связи 
с представителями крупных государств и 
подготовила несколько заявлений в комис-
сии конференции, чтобы добиться призна-
ния Латвии де-юре (несколько крупных госу-
дарств признали Латвию де-факто, в том 
числе Великобритания; как мы помним, под-
разделение Латвийской армии в июле 1919 
года прибыло в Вентспилс на английском 
военном судне). Однако государства-побе-
дители от этого шага воздержались, так как 
считали установленную после переворота 
1917 года в России советскую власть вре-
менным явлением, а Балтийские государ-
ства – частью Российской империи; предста-
вители российской эмиграции также катего-
рически возражали против признания неза-
висимости Балтийских государств де-юре, 
поскольку надеялись на реставрацию импе-
рии. Парижская мирная конференция про-
должалась до 21 января 1920 года – и этому 
важному событию только что исполнилось 
100 лет. Однако латвийская делегация от 
своих требований не отступилась, и на пер-
вом заседании Балтийской комиссии (10 
июня 1919) Мейеровицс зачитал меморан-
дум, в котором подчеркнул, что несколь-
ко крупных мировых держав оказали под-
держку Латвии в освободительных боях 
и признали ее Временное правительство 
де-факто. Отношение комиссии не было 
резко отрицательным, однако требование 
Латвии удовлетворено не было. Латвийская 
делегация не отступала и продолжала «бом-
бардировать» конференцию заявлениями, 
их общее число составило 34. Несмотря 
на прохладное отношение крупных держав, 
в Риге все же было 16 представительств 

– дипломатические миссии и консулаты 
США, Великобритании и Франции, посоль-
ства Польши, Эстонии и Литвы, консулаты 
Скандинавских стран, а также Швейцарии 
и Голландии. Лед тронулся лишь летом 
1920 года, когда министр иностранных дел 
Великобритании Керзон предложил повтор-
но обсудить «балтийский вопрос». Ранее уже 
состоялись переговоры о признании Латвии 
де-юре с Германией и Россией. После подпи-
сания с Россией мирного соглашения в авгу-
сте 1920 года Россия без каких-либо возра-
жений признала суверенность Латвийского 
государства, в связи с чем исчезло самое 
серьезное препятствие для международного 
признания Латвии. В конце 1920 года прези-
дент Франции Мильеран направил несколь-
ким крупным державам ноты с просьбой 
признать суверенность Балтийских госу-
дарств. 24 января 1921 года в Париже на 
заседание собрался верховный совет госу-
дарств-союзников, в нем принял участие и З. 
А. Мейеровицс. После переговоров и деба-
тов совет решил признать Латвийское госу-
дарство де-юре. Франция, Великобритания, 
Италия, Бельгия и Япония признали незави-
симость Латвии без ограничений. В последу-
ющие месяцы примеру этих пяти государств 
последовали другие – Польша, Финляндия, 
Германия, Скандинавские страны и т.д. США 
признали Латвию де-юре только в конце 
июля 1922 года. 

Самое главное было достигнуто – Латвия, 
страна, о которой в мире до 1918 года никто 
ничего не знал, даже не слышал, заняла 
свое полноправное место в семье мировых 
государств, начала устанавливать диплома-
тические, экономические и культурные отно-
шения. Тогда мы были бедным государ-
ством, но бедность, как говорится, не воз-
никла исторически, она явилась последстви-
ем действий сторон, воевавших во Второй 
Мировой войне. Общеизвестно, что в 1915 
году после распоряжения учреждений рос-
сийской имперской власти с территории 
Латвии вывезли оборудование фабрик и 
заводов, железнодорожные вагоны и локо-
мотивы, эвакуировали школы и культурные 
учреждения со всем инвентарем, реквизиро-
вали десятки тысяч голов домашнего скота, с 
башен сняли и увезли даже церковные коло-
кола… Излишне говорить, что 99% увезенно-
го в Россию Латвия больше себе не вернула; 
тот факт, что в 1923 году удалось получить 
обратно колокола, принадлежавшие еванге-
лически-лютеранской церкви, можно считать 
исключением. 

В тотальном разграблении Латвии актив-
но участвовали и немецкие оккупацион-
ные учреждения, а также военные части. 

В 1917 и 1918 гг. больше всего пострада-
ли сельские хозяйства. В нашей газете мы 
уже писали о ситуации, которая недоступ-
на нашему сегодняшнему пониманию, кото-
рая в 1918 году создалась в Вентспилсе и во 
всей Латвии и которую в нескольких словах 
можно охарактеризовать как голод и разруха 
– как иначе можно назвать ситуацию, когда 
в городе нет ни фунта зерна и муки, то есть 
хлеба насущного. Нет керосина, значит, нет 
света. Нет дров, значит, нет тепла. О суще-
ственном улучшении нельзя было говорить 
и в 1919 году, на полях сражений лилась 
кровь латвийских мужей и сыновей, а жены 
и дети дома жарили коржи из картофель-
ных очистков. Однако свобода была заво-
евана. Начался новый – 1920 год. С моро-
зом, снегом, темнотой и холодом. Вот в какой 
момент в сытый, освещенный и обогретый 
Париж отправилась латышская делегация, 
которой руководил наш выдающийся дипло-
мат Мейеровицс, – завоевать и для Латвии 
право на достаток, тепло и свет. Кто сейчас 
скажет, как трудно было изыскать средства, 
чтобы делегаты нашей молодой страны смог-
ли находиться во Франции и почти на протя-
жении целого года бороться за права Латвии 
в мировом пространстве. Между прочим, и 
после признания Латвийского государства 
де-юре Германия отказалась платить компен-
сации за нанесенные убытки в ходе Первой 
Мировой войны; частично были признаны 
только те убытки, которые возникли после 
18 ноября 1918 года. Что касается России, то 
(уже по опыту наших дней), известно, что это 
государство никогда и ни одному государству 
нанесенных убытков не возмещало… 

Представив жизнь нашего государства 100 
лет назад, мы можем сравнить ее с молодым 
саженцем, который долгое время рос в тени, 
был слаб, его с силой пригибали к земле, но 
он вдруг освободился от гнета и изо всех сил 
стал тянуться к солнцу, с такой силой и вос-
торгом, каких не познали другие, те, кто всег-
да росли на свободе. Он словно говорил: 
взгляните же, на что мы способны! 

И разве то же самое Латвия, то есть мы с 
вами не испытали в 1990 году? Истощенная 
земля, запущенные города, отставшие от 
всего мира на полвека промышленные пред-
приятия, загрязненные реки и озера, пустые 
магазины, продуктовые карточки (талоны), и 
еще, еще… Такими мы были, когда наступил 
судьбоносный январь 1991 года. Продукты 
или невозможно купить, или они невероятно 
дороги, бензин – тотальный дефицит, народ 
одевается в «секонд-хэндах», а в Риге стро-
ятся баррикады. На страже свободы рядом с 
мужчинами – женщины, студенты, школьни-
ки, пенсионеры; все знали, что произошло в 
Литве, где народ оплакивал 14 жертв терро-
ра советской оккупации. Знали, что в лесах 
под Ригой наготове стоят танки оккупан-
тов, что здесь же, неподалеку, бесчинству-

ют «омоновцы», прячущие лица под черны-
ми масками, видели летающие над голова-
ми вертолеты интерфронтовцев, видели, как 
на старые рижские мостовые вновь льется 
кровь защитников свободы… На это раз мир 
увидел и услышал это быстрее, чем в 1919 
и 1920 гг. И мы снова победили… Таким был 
январь в Латвии в разное время, но с одной 
мыслью. И об этой мысли невозможно, про-
сто нельзя забыть. 

Будьте внимательны! На Вентспилсском 
автовокзале промышляют воры-карманники! 
Бдительные вентспилчане предупреждают, что на Вентспилсском автовокзале ору-
дуют воры-карманники, и просят жителей и гостей города быть внимательными.  

«15 январе с. г., в 10.00, когда нача-
лась посадка на междугородний автобус 
Вентспилс – Рига, как всегда возле автобу-
са толпились пассажиры. Среди пассажиров 
были и двое смуглолицых молодых мужчин. 
В тот момент, когда в автобус садилась пожи-
лая женщина, которая собиралась предъя-
вить шофёру свой проездной билет, поло-
жив кошелёк в сумку, за женщиной в очереди 
протиснулся один из смуглолицых мужчин 
цыганской национальности. Через мгнове-
ние мужчина как бы передумал садиться 
в автобус и вышел из транспортного сред-
ства. Еще через мгновение женщина начала 
ощупывать сумку в поисках кошелька и кон-
статировала, что его уже нет, и стала звать 

на помощь», – рассказал Ventspilnieks.lv сви-
детель произошедшего Бруно Юршевицс. В 
результате своей реакции, а также быстрой 
реакции других пассажиров мне удалось 
поймать вора-карманника и заставить его 
вернуть пассажирке украденный кошелёк, в 
котором, по её словам, была довольно боль-
шая сумма денег и банковские карты. Когда 
я собрался позвонить в полицию, к сожале-
нию, вор применил физическую силу и ему 
удалось избежать задержания.  

Позитивное заключается в том, что 
Вентспилсская муниципальная полиция 
после моего звонка постаралась выяс-
нить внешний вид вора, его идентичность и 
направилась на его поиски. Шофёр автобу-

са, связавшись с диспетчером автовокзала, 
посоветовал просматривать камеры наблю-
дения и в случае повтора похожего проис-
шествия передать запись в 
распоряжение полиции. 

Хотел бы предупредить 
вентспилчан, жителей края 
и гостей города – будьте 
внимательны, не оставай-
тесь равнодушными, если 
станете свидетелями похо-
жего случая! Защищайте 
себя и помогайте другим!».

Если лицу известны 
факты или имеются подо-
зрения в совершении нару-
шения или преступления, 
незамедлительно следует 
звонить в Государственную 

полицию по телефону 110 или в Полицию 
самоуправления по телефонам 63680808 
или 28680808. 
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Не позволят российской лжи 
распространяться в Латвии 
Сейм принял заявление о неприемле-
мости искажения истории оккупации 
Латвии и Второй Мировой войны, призы-
вая общественность обратить внимание 
и критически оценить попытки должност-
ных лиц России оправдать незаконную 
оккупацию и аннексию Латвии. 

Кюзис покинет пост шефа 
полиции 
С февраля этого года должность решил 
покинуть начальник Государственной 
полиции Интс Кюзис. Решение он принял 
в конце прошлого года, оно не было при-
нято под давлением, несмотря на то, что 
ранее министр внутренних дел Сандис 
Гиргенс высказал мнение, что после 
последнего скандала потребуется оценка 
деятельности начальника Госполиции. И. 
Кюзис был утвержден в должности в авгу-
сте 2011 года. 

Хотят добиться снижения 
НДС на лекарства на 5% 
Сейм поручил Кабинету министров подго-
товить концепцию финансовой доступно-
сти лекарств. На «ManaBalss.lv» собрано 
10 000 подписей за инициативу, в рам-
ках которой высказано требование найти 
решение, чтобы на 5% уменьшить НДС 
на медикаменты. Сделать это правитель-
ство должно до лета. 

Хотят пошлин и от других 
налогоплательщиков 
Министерство здравоохранения высказа-
ло пожелание, чтобы ставка в 1% соци-
альных взносов на здравоохранение отно-
силась и к работающим в специальном 
налоговом режиме – микропредприятиям, 
плательщикам патентной платы и полу-
чателям авторского вознаграждения. Эти 
изменения позволят ввести единый опла-
чиваемый государством пакет услуг здра-
воохранения для всех резидентов Латвии. 
Детей, пенсионеров, репрессированных 
лиц, безработных, лиц с инвалидностью 
и др. продолжит страховать государство. 

Риску бедности подвержена 
¼ часть населения 
В 2018 году в Латвии риску бедности были 
подвержены 434 тысячи, или 22,9% жите-
лей, что на 0,4% меньше, чем в 2017 
году. Этому способствовал рост мини-
мальной зарплаты, изменения в регули-
ровании выплат пособий и изменения в 
применении ставки налога с населения. 
Самый большой удельный вес жителей, 
подверженных риску бедности, в Латгалии 
(40,4%), наименьший – в окрестностях 
Риги (14,4%) и в самой столице (16,1%).

Рекордно низкие показатели 
рождаемости 
За последние 10 лет рождаемость в 
Латвии снижалась, достигнув рекордно 
низких показателей. Падение рождаемо-
сти прогнозируется и в будущем, если 
не будут устранены главные препятствия, 
которые в данный момент тормозят созда-
ние молодых семей. В Латвии числен-
ность населения сокращается приблизи-
тельно на 10 000 человек в год, тогда как 
в Эстонии этот показатель близок к нулю.

НОВОСТИ ЛАТВИИ

рукой выделяет этой партии почти пол-
миллиона государственных денег, хотя ее 
связь с Лембергсом не вызывает сомне-
ний. Какие могут быть последствия и есть 
ли в этой ситуации решение? 

- К сожалению, Латвийское государство 
все еще не достигло и не закрепило необхо-
димых принципов права и справедливости 
ни в сознании общественности и политиков, 
ни на уровне нравов. Следствием этого явля-
ется то, что таких лиц, как Лембергс, не избе-
гают, а поддерживают, принимают участие в 
их противоправной деятельности, что уро-
дует демократическое устройство, государ-
ственное управление, злонамеренно угне-
тает справедливость, позволяет незаконно 
присваивать общественные средства. Разве 
политики СЗК, подобные им политики в дру-
гих партиях, в конце концов в Вентспилсской 
думе, не видят, не знают, что не только 
Лембергс, но и они сами действуют непра-
вильно, неэтично, аморально? Конечно, они 
это осознают. Однако они приняли навязан-

Лембергс может принести вентспилчанам 
еще не одно болезненное испытание

ные обществу Лембергсом правила нечест-
ной игры. К тому же, они привыкли не толь-
ко находить в этом пользу для себя, но и не 
способны представить, что государствен-
ное управление, действия политиков, обще-
ственные отношения могли бы строиться 
на других – более высоких, честных, спра-
ведливых принципах. Нынешнее отношение 
видит и следователь БПБК, в ведении кото-
рого дело Лембергса – АРВ. Он приспоса-
бливается к общим «требованиям и нравам». 
Все знают, что это неправильно. Если мы 
хотим, чтобы такого не было, каждый должен 
помочь укрепить, построить правовое и спра-
ведливое государство, государством должны 
руководить достойные люди. 

- Лембергс достаточно ясно продемон-
стрировал обществу, что ему наплевать 
на все санкции и он не думает завер-
шать свою политическую деятельность. 
Не может ли это принести еще какие-либо 
отрицательные последствия Вентспилсу 
и его жителям? Очевидно, надеяться на 
то, что у этого человека хватит достоин-
ства сложить депутатский мандат, мы не 
можем? 

- На такие шаги Лембергса, как сложение 
депутатского мандата, надеяться не прихо-
дится. Его у Лембергса может отнять и отни-
мет правозащитная система Латвии, даже 
не санкции США. Однако санкции США соз-
дают фон, который в конце концов может 
затронуть Вентспилсскую городскую думу, 
так как лицо, находящееся под санкциями, 
пока что там обосновалось и продолжает 
влиять на жизнь города и самоуправления, 
финансы, этику в соответствии со своими 
авторитарными и незаконными представле-
ниями. Если США увидят, что правозащитная 
система Латвии, союзники СЗК и Лембергса 
не сделали выводов, однажды банки в 
Латвии будут вынуждены действовать так 
же резко, как сейчас в отношении предпри-
ятий в Вентспилсском порту, только уже 
в более широком масштабе. Возможность 
такого неприятного хода событий существу-
ет. Но я надеюсь, что Латвийское государ-
ство в состоянии предотвратить ее и не при-
носить вентспилчанам болезненного испыта-
ния, причиной которого может явиться проти-
возаконный, коррупционный и авторитарный 
режим Лембергса. 

Новый год начался с больших перемен в Северокурземской региональной больнице – главврача 
Линду Мичуле на должности сменил Эдийс Илзиньш. Официальная причина: прежней главврачу было 
сложно справляться со всеми обязанностями, поэтому она предпочла уделить больше внимания своей 
основной специальности, в связи с чем потребовалось назначение нового главного врача. 

Должность главврача в Вентспилсской больнице занял Эдийс Илзиньш 

Д октор Эдийс Илзиньш по своей 
основной специальности – ане-
стезиолог-реаниматолог. В ходе 
конкурса оценивались канди-
датуры врачей, работающих в 

Северокурземской больнице, а также в дру-
гих медицинских учреждениях. Э. Илзиньш с 
1990 года работал в реанимационном отде-
лении Клинической университетской боль-
ницы им. П. Страдиня, в свою очередь, с 
2016 года исполнял обязанности члена 
Государственной врачебной комиссии экспер-
тизы здоровья и работоспособности. Диплом 
анестезиолога-реаниматолога получил в 1988 
году в Рижском медицинском институте. Э. 
Илзиньш также получил сертификат эксперта 
по дополнительной специальности. Он явля-
ется членом Латвийского общества анесте-

зиологов-реаниматологов и Латвийской ассо-
циации врачей-экспертов. Неизвестно, про-
должит ли Э. Илзиньш работать в рижской 
больнице. 

Официальная причина, по которой долж-
ность покинула Л. Мичуле, – ее личное 
желание сконцентрироваться на своем вра-
чебном профиле – нефрологии и разви-
тии Курземского центра почечной замести-
тельной терапии, к тому же, наблюдает-
ся увеличение спроса на услуги нефроло-
га. Информация, доступная в различных 
базах данных, свидетельствует о том, что Л. 
Мичуле имеет также кабинет частной прак-
тики в области нефрологии. По причине 
большой занятости доктора было решено 
искать нового главврача, однако в последнее 
время с вентспилсской больницей связаны 

несколько скандалов. С 2016 года Л. Мичуле 
являлась заместителем главврача больни-
цы, а в 2018 году стала исполнять обязанно-
сти главврача. 

Следует отметить, что в данный момент 
проводятся конкурсы на руководящие долж-
ности в нескольких учреждениях, связан-
ных с самоуправлением или находящих-
ся в муниципальном подчинении. Снова 
объявлен конкурс на должность директо-
ра Вентспилсского дома творчества, вновь 
вакантен пост директора Вентспилсского 
международного центра радиоастрономии 
Института инженерных наук Вентспилсской 
высшей школы, а также директора Центра 
предпринимательства, инноваций и реги-
онального развития Научного института 
Вентспилсской высшей школы. 

Ventspilnieks.lv приглашает 
на работу журналиста 

Мы предлагаем: 
ответственную и интересную работу;

конкурентоспособную зарплату. 
Требования к кандидатам: 

отличное знание латышского языка; 
хорошие навыки работы с компьютером, 
инициативность, находчивость и хорошие 
способности организовать свою работу.  

Опыт работы в журналистике, в 
создании содержания портала, в 

фотографировании, навыки коммуникации 
в социальных сетях, хорошее знание 

английского, русского и немецкого языков 
будут считаться преимуществом. 

CV и мотивационное письмо будем 
ждать по э-почте на адрес: redakcija.

ventspilnieks@gmail.com

Позади вот уже 29-я годовщина с момента 
кровавых событий 1991 года – рижских барри-
кад. Тогда, в 1991 году в Ригу защищать свободу 
и независимость Латвии поехали люди из всех 
латвийских сел, краев и городов – в том числе, 
из Вентспилса и Вентспилсского края. 

Из уважения к участникам баррикад 1991 
года из Вентспилса и края (как и со всей 
Латвии), многих из которых уже нет среди нас, 
а также, дабы не принизить и не дискредитиро-
вать наименование «участник баррикад 1991 
года», призываю тебя, Айварс Лембергс, отдай 
стране награду, которая тебе не полагается. 
Верни стране «нечаянно» врученный тебе зна-
чок участника баррикад 1991 года. 

Айварс Лембергс, ты не был даже рядом с 
баррикадами, ты не был даже рядом с Ригой. 
Тебя не было в Вентспилсе, где после кровавых 
событий 13 января 1991 года в Вильнюсе, как и 
во всей Латвии, был создан Совет объединен-
ной самообороны и координации, который орга-
низовал и координировал участие сотен вент-
спилчан в защите независимости Латвийского 
государства в Риге. Тебя не было в Вентспилсе 
до конца тревожных событий баррикад. Я с пол-
ной уверенностью могу утверждать, что твоя 
заслуга в мероприятиях по организации и коор-
динации событий баррикад равняется абсо-
лютному нулю! Я могу это утверждать потому, 
что я, как председатель Вентспилсского сове-
та, участвовал в этом Совете самообороны 
и координации Вентспилса и Вентспилсского 
края. В нем тогда активно работали и твои, как 
руководителя исполкома, заместители, но не 
ты. В составе координационного совета, кроме 
меня, были Кристс Скуя, Янис Заланс, Янис 
Витолиньш, Марис Памше, Леонардс Чаманис 
и Юрис Криловс. Имени Айварса Лембергса в 
составе координационного совета нет. Ты исчез. 
Твои заместители не могли ответить, где ты. 

После событий баррикад ты, конечно, вновь 

Открытое письмо депутату Вентспилсской городской думы 
Айварсу Лембергсу о значке участника баррикад 1991 года

вернулся в Вентспилс на свое рабочее место, и 
на первой сессии городского совета, когда депу-
таты спросили, где ты был в январе в дни бар-
рикад, ты гордо ответил, что, дескать использо-
вал свои связи как бывший руководящий работ-
ник ЦК компартии и после консультаций с руко-
водством Верховного Совета выехал из Латвии, 
чтобы в случае, если бы пало латвийское пра-
вительство 1991 года и был реформирован 
Верховный Совет, ты, по твоим словам, являлся 
бы представителем латвийского правительства 
и совета за рубежом… 

Ложь, ложь и еще раз ложь, Айварс Лембергс! 
Получив эту информацию, я, побуждаемый 

депутатами из НФЛ, направил письмо пред-
седателю Верховного Совета ЛР Анатолию 
Горбунову, чтобы он подтвердил твою вер-
сию о «чрезвычайной миссии» за рубежом. Я 
получил официальный ответ от заместителя 
Д. Иванса Андрея Крастиньша, что Верховный 
Совет ЛР ни официально, ни неофициально, 
ни письменно, ни устно тебя, как представителя 
Верховного Совета Латвии или правительства, 
не делегировал. Более того, в архивах решений 
и поручений Верховного Совета такого поруче-
ния не обнаружено. По словам Гиртса Валдиса 
Кристовскиса – после беседы – о таком не пом-
нит и заместитель председателя Верховного 
Совета ЛР Дайнис Иванс. И Иварс Годманис, 
который тогда являлся председателем Совета 
министров, признал, что он в период барри-
кад Лембергса не отправлял ни в Бельгию, ни в 
какую-либо другую зарубежную страну. 

Среди вентспилсских депутатов ты, как ска-
зал один из них, – самозванец! 

Тогда ты при помощи своего верного бывшего 
редактора «Вентас Балсс» госпожи Э. Мелнгалве  
пытался реабилитироваться, и в газете «Вентас 
Балсс» 2 февраля 1991 года была опублико-
вана статья о визите А. Лембергса в Бельгию 
(aвтор – Э. Мелнгалве). В статье упоминается: 

«В период с 15 по 22 января председатель город-
ского исполкома, депутат Верховного Совета ЛР 
Айварс Лембергс находился в Бельгии, посетил 
Брюссель и Антверпен. Направление визита 
определил, в первую очередь, Верховный Совет 
ЛР, который дал несколько поручений в связи со 
сложной ситуацией в Латвии. Во-вторых, эконо-
мические интересы Вентспилса в сфере внеш-
них связей городских предприятий, используя 
Антверпенский порт. У Лембергса состоялось 
несколько встреч с журналистами, представите-
лями общественности и бизнеса, а также прием 
у мэра Антверпена. В бельгийских газетах поя-
вились несколько интервью с Лембергсом 
(самое большое – в крупнейшей антверпенской 
газете HET NIEUWS BLAD 18.01.), где он про-
информировал бельгийскую общественность о 
ситуации в Латвии. По возвращении в Ригу А. 
Лембергс предоставил Верховному Совету ЛР 
информацию о проделанной работе». 

Ложь, ложь и снова ложь! 
Как подтвердили представители Бельгийской 

королевской библиотеки, в их архивах перио-
дической прессы (в т. ч. HET NIEUWS BLAD) в 
этот период нет ни одного интервью или даже 
упоминания об Айварсе Лембергсе, хотя о ситу-
ации в Балтийских государствах тогда писали 
достаточно много. 

Aйварс Лембергс, отдай добровольно стране 
незаслуженно полученную официальную награ-
ду – значок участника баррикад 1991 года, кото-
рый тебе не полагается! Продемонстрируй ува-
жение к тем защитникам баррикад 1991 года, 
которые действительно, рискуя своими жизня-
ми, бескорыстно защищали свободу Латвии! 

Будь хоть раз мужиком! 
Председатель Вентспилсского совета 

1991 года,  
заместитель руководителя Вентспилсского 

отделения НФЛ 1991 года 
Бруно Юршевицс 
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Янсоне осталась в 
четвертьфинале 
Вентспилсские шорт-трекисты в 
Швейцарии на Зимних олимпийских 
играх среди молодежи, преодолев дис-
танцию в 1000 м, попали в четвертьфи-
нал, однако финишировали далеко от 
лидеров, в результате заняли третье 
место и в полуфинал не прошли. 

+29 в Курземском дерби 
Еще одну убедительную победу в 
дерби курземских клубов в Латвийско-
эстонской баскетбольной лиге отпразд-
новал БК «Вентспилс», который на 
своей площадке обыграл БК «Лиепая» 
с преимуществом 29 очков – 109:80. 20 
очков на счету Кристапса Глудитиса, у 
Райенса Лутерса – 18 очков и 9 подбо-
ров. Для БК «Вентспилс» это была 13-я 
победа в 18 играх, что дает 4-е место 
в таблице. 

«Вента–2002» в этом году 
все еще без побед 
Третью неудачу подряд в этом году 
пережил вентспилсский хоккейный клуб 
«Вента–2002», который в очередном 
матче Лиги развития юниорского хоккея 
потерпел самое тяжелое в этом сезоне 
поражение – 4:8 против лидеров, дауга-
впилсского DLSS. У вентспилчан шайбу 
забросили Кристерс Бергманис, Элвисс 
Кайминьш, Кристапс Кристиньш, 
Ренарс Камерграузис. В общем зачете 
«Вента–2002» с 35 очками в 19 играх 
опустилась на 4-е место. 

Против Даугавпилса – 
победа и поражение 
Вентспилсские волейболисты на своей 
площадке в Парвенте в играх 2-го этапа 
Национальной лиги сначала со сче-
том 3-1 обыграли даугавпилсский ВК 
«Lotos», а днем позже капитулирова-
ли со счетом 0-3 перед даугавпилсской 
«Ezerzeme». В общем зачете вентспил-
чане с 3 очками занимают 2-е место 
за «Ezerzeme», у которой на одно очко 
больше. 

ФK «Вентспилс» будет 
тренироваться в Турции 
ФК «Вентспилс» уже начал подготов-
ку к новому сезону, к тому же, в меж-
сезонье планируются два трениро-
вочных лагеря за пределами Латвии. 
Основной будет в Турции, второй – 
в Литве. Ожидаются также несколько 
проверочных игр. 

Среди кандидатов в сборную 
Латвии – трое вентспилчан 
Генеральный менеджер мужской сбор-
ной Латвии Артурс Шталбергс в четверг 
назвал имена тех 24 баскетболистов, 
которые включены в состав кандида-
тов на старт в играх первого этапа ква-
лификационного турнира чемпионата 
Европы 2021 года со сборными Боснии 
и Герцеговины и Болгарии. Среди них 
– трое вентспилсских баскетболи-
стов: капитан БК «Вентспилс» Марцис 
Витолс, Марис Гулбис и Клавс Чаварс. 

В одном из сильнейших латвийских футбольных клубов – ФК «Вентспилс» опять новый тренер. Владелец и президент клуба, 
российский миллионер Адлан Шишханов привез в Вентспилс очередного знакомого ему человека, который связан с бывшими 
клубами русского богатея в период Молдовы – на сей раз это 40-летний молдавский специалист в сфере футбола Виорель Фрунза. 

Новый тренер ФК «Вентспилс» – еще один 
человек Шишханова со времен Молдовы

40-летний специалист в каче-
стве футболиста представ-
лял сильнейшие молдав-
ские клубы, а также играл 
в клубах сильнейшей лиги 

Румынии, представлял клубы в Греции, 
России, Казахстане и Беларуси. Играл в сбор-
ной Молдовы, в составе которой в 37 мат-
чах забил 7 голов. Между прочим, именно он 
забил гол в матче с Латвией, который прошел 
в 2007 году в Риге и в котором молдаване 
одержали неожиданную победу – 2:1.

То, что именно Фрунза оказался в 
Вентспилсе и стал главным тренером клуба, 
не случайно, так как он тренировал также 
кишиневский клуб «Dacia», владельцем кото-
рого ранее являлся позднее переехавший 
в Латвию президент и владелец вентспилс-
ского клуба Адлан Шишханов. Ранее однаж-
ды Фрунза был арендован этим клубом, 
но именно в составе «Dacia» он завершил 
карьеру профессионального футболиста, в 
сезоне 2015 года четырежды забив в девя-
ти играх. 

Tренерскую карьеру он начал в сезоне 
2016/2017 гг., когда руководил кишиневской 
«Аcademia», затем один сезон тренировал 
«Dacia», потом тираспольский «Dinamo-
Auto», а до вентспилсского периода – румын-
ский клуб «Stiinta». 

«Я сделал выбор в пользу Виореля пото-
му, что я его прекрасно знаю, и он прекрасно 
знает меня и мои требования. В свое время 

он играл в моей команде и тренировал. Я 
подтверждаю для наших болельщиков, что 
этот тренер всегда нацелен на максималь-
ный результат и очень требователен как к 
себе, так и ко всем футболистам, добива-
ясь от всех максимума», – цитирует клуб А. 
Шишханова. 

В минувшем сезоне клубом руководил дру-
гой тренер молдавских времен А. Шишханова 
– черногорский специалист Деян Вукичевич, 
который привлек в команду нескольких игро-
ков из клубов, ранее являвшихся собствен-
ностью российского богатея. Однако после 
неудач в середине лета прошлого года Д. 
Вукичевич заявил о том, что покидает тре-
нерский пост. Его место занял Игорь Клесов, 
который тогда являлся помощником тренера 
и который привел команду к бронзе в общем 
зачете, хотя в последней игре лишь по счаст-
ливой случайности конкуренты не смогли 
одержать победу, что позволило вентспилча-
нам удержаться на третьем месте. 

Новый сезон будет для ФK «Вентспилс» 
полон вызовов. Во-первых, будет очень 
сложно бороться за медали, учитывая, как 
тяжело было в прошлом году. Остальные 
клубы становятся все более конкурентоспо-
собными, что продемонстрировала турнир-
ная таблица прошлого сезона – некоторые 
казавшиеся не самыми сильными коман-
ды поднялись высоко. Например, «Valmiera 
Glass/ViA» была всего в шаге от медалей, 
тогда как один из фаворитов – ФК «Лиепая» 

завершил год шестым. Во-вторых, факт, 
что все же удалось занять третье место, 
означает и большую финансовую поддерж-
ку от футбольных организаций в Латвии 
и UEFA, а также путевку на европейские 
кубки, однако финансовый аспект достаточ-
но серьезный. Новый владелец вложил в 
клуб много, также удалась сделка по прода-
же в Швейцарию результативного нигерийца 
Тосина Айегуна. В-третьих, еще неизвестно, 
какое финансирование будет от Управления 
Вентспилсского свободного порта и будет ли 
оно вообще. До того как США объявили санк-
ции в отношении обвиняемого в тяжких пре-
ступлениях Айварса Лембергса и четырех 
организаций, с которыми он был напрямую 
связан и от которых получал астрономиче-
ские суммы, Вентспилсский свободный порт 
спонсировал и ФК «Вентспилс». Рекламный 
договор с 2015 года ежегодно приносил в 
кассу клуба 399 116 eвро. Сейчас нет ника-
кой ясности в отношении будущего, так 
как свободный порт перечисляет большие 
средства на маркетинг, что ранее предпо-
лагало ежегодный рекламный договор с ФК 
«Вентспилс» на сумму 438 244 евро. Потеря 
четырех сотен тысяч евро создаст огромную 
дыру в клубном кошельке, и возможности 
привлечь и удержать игроков высшего уров-
ня будут существенно ограничены, а значит, 
и возможность удерживать уровень клуба, 
место среди сильнейших команд и цель вер-
нуть себе чемпионский титул. 

Вентспилчане, которым сегодня 40–50 лет и больше, не могут не помнить начатую активистами летом 1988 года борьбу за 
сохранение целостности окружающей среды в городе и окрестностях. Такая борьба была актуальна не только в Вентспилсе; рижане 
собирали подписи против взлелеянного Рубиксом строительства метро, лиепайчане устраивали митинги против строительства 
атомной электростанции на берегу моря, практически у ворот города, жители Салдусского района протестовали против загрязнения 
окружающей среды на полигоне в Зварде, где «хозяйничала» оккупационная армия, молодой журналист Дайнис Иванс призывал 
к крестовому походу против спроектированной электростанции на Даугаве, для чего требовалось утопить свидетельства 
истории и природные объекты латвийской природы на берегах Даугавы – то, что осталось после затопления Стабурагса. 

Драматическая борьба Шиеса

Т огда в нашей стране царила 
советская или, точнее, русско-им-
перская оккупационная власть, 
и ее не заботили ни латвийская 
земля, ни латвийская природа, 

ни история, ни будущее страны. Потому что 
в основе действий оккупантов с имперским 
мышлением – выжать оккупированные тер-
ритории (колонии) как лимон, взять от них 
все возможные блага и направить в метропо-
лию, в данном случае в Москву с Кремлем, 
кое-что подбросив Ленинграду (ныне Санкт-

Петербург), который показывали иностран-
цам. Вентспилсский порт с загнанными туда 
монстрами – резервуарами для аммиака, 
емкостями с акрилонитрилом, хранилища 
калийной соли (без каких-либо мероприя-
тий по безопасности) – приносил в бюджет 
СССР миллионы миллионов, из которых горо-
ду перепадали лишь крохи «со стола партии 
и правительства». Молодые вентспилчане 
даже в страшном сне не могут представить 
себе, насколько ужасно этот город выгля-
дел в 70-80-е гг. прошлого столетия – улицы 
в сплошных ямах, разбитые тротуары, обва-
лившиеся фасады зданий, высыхающие или 
уже высохшие деревья, жители, страдающие 
хроническими заболеваниями дыхательных 
путей! Да, и вот появилась группа «сумасшед-
ших», которые сказали – хватит! Мы не позво-
лим уничтожать наш город, портить здоровье 
наших детей, загрязнять наши реки, леса, 
море! Маленькая горсточка, в старания кото-
рой поначалу мало кто верил, превратилась 
в значимую силу, которая сумела поднять 
на ноги и вывести на улицы четвертую часть 
жителей города и заставить тех, кто «там, 
наверху» услышать себя. 

Для чего сегодня, в январе 2020 года, 
напоминать о давно минувших событиях? 
По правде говоря, об этих событиях вент-
спилчане никогда не должны забывать, но 
истинная причина иная. В соседней стране 
России, где имперские амбиции грозят пере-
расти в цунами, в ее северо-западной части – 
Архангельской области, недалеко от автоном-
ной республики Коми находится малюсенький 
населенный пункт Шиес, по сути, это желез-
нодорожная станция и еще несколько зда-
ний; ближайший крупный город – Сыктывкар. 
Вокруг – болота и леса, до недавнего времени 
относительно чистый, неиспорченный уголок 
России. Но все изменилось в декабре 2018 
года, когда жители окрестных поселков узна-
ли, что рядом со станцией Шиес вырубле-
ны сотни гектаров леса, чтобы устроить там 
свалку невероятных размеров, которую офи-

циально называют полигоном твердых быто-
вых отходов. Туда планируется доставлять 
отходы из Москвы и области, объем которых 
достигает многих миллионов, чтобы освобо-
дить метрополию от неприятных запахов и 
болезней. Никто не проинформировал жите-
лей, никакого опроса, просто в один (не)пре-
красный день людей поставили перед фак-
том. И случилось невероятное: за несколько 
недель станция Шиес стала форпостом борь-
бы за чистоту природы. В борьбе с учрежде-
ниями власти робкие, инертные, уставшие 
выживать россияне стали борцами, заблоки-
ровали подводные пути, по которым достав-
ляются материалы, техника и рабочая сила, 
раскинули свой лагерь и протестовали всеми 
возможными способами. Оправившиеся от 
удивления учреждения власти направили 
в Шиес «правоохранителей», в том числе 
ОМОН. Одетые в черное храбрецы в масках 
разрушали палатки, портили запасы воды 
и продуктов, толкали, били людей, валили 
их на землю, несмотря на то, что среди них 
были пенсионеры, женщины и даже инвали-
ды. Ничего не помогало. Смелые люди стоя-
ли на своем. Более того, с помощью интерне-
та о защитниках Шиеса узнали жители других 
российских регионов. Многие бросили свои 
дела и отправились на помощь, несмотря 
на то, что после начала этих «беспорядков» 
поезда на станции Шиес, по распоряжению 
вышестоящих, больше не останавливаются. 
Эта драматичная борьба за свою землю и 
сохранение окружающей среды продолжа-
ется уже больше года. Защитники не смогли 
прервать этот проект. Приостановить – да, и в 
условиях авторитарного режима в России это 
уже значит очень многое. Защитники Шиеса 
считают, что такие действия самого высоко-
го правительства можно сравнить с отноше-
нием оккупантов к занятой территории, а не 
проявлением заботы о своей земле и своем 
народе. 

Для людей, которые в снег и мороз уже вто-
рой год борются за свои права и чистую окру-

жающую среду, очень важно, чтобы об этом 
узнали во всем мире. Поэтому мы пишем об 
этом. Если мы не можем помочь защитни-
кам Шиеса физически, то можем сделать это 
информационно. Недавно на YouTube поя-
вился очень хороший фильм «С Новым годом, 
Шиес!», который можно найти на сайте https://
pdsnpsr.ru/. Стоит посмотреть его и поде-
литься с друзьями и знакомыми, попросив 
их сделать то же самое. Кто лучше нас, вент-
спилчан, знает, как могут навредить природе 
должностные лица с оккупантским мышлени-
ем, которые наделены властью. И если кто-то 
думает, что это проблема только России, то он 
ошибается: токсичные вещества от тысяч тон 
не подлежащих переработке отходов попадут 
в малые реки, которые впадают в Северную 
Двину, которая, в свою очередь, принесет их 
в Северный Ледовитый океан. Оттуда эта 
«таблица Менделеева» попадет в Мировой 
океан, а значит, достигнет и нас. 

AS “BALTIC COAL TERMINAL”
Dzintaru iela 39b, Ventspils

+371 63634000
info@balticcoal.com

AS “BALTIC COAL TERMINAL” 
Vienīgais specializētais slēgtā tipa 
ogļu pārkraušanas termināls Eiropā

Vismodernākās videi draudzīgas 
ogļu pārkraušanas tehnoloģijas

Pilna spektra ogļu 
pārkaušanas pakalpojumi

АО “Baltic Coal Terminal” в 2018 году  
в бюджет Вентспилсского самоуправления  

в виде подоходного налога  
с населения заплатило 211 936 

евро. В виде налога на недвижимую 
собственность – 124 388 евро.
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НОВОСТИ ВЕНТСПИЛСА

Сообщение масс-медиа. Президент России Владимир Путин объявил о планах конституционной 
реформы, которая укрепит полномочия парламента и ограничит возможности президента. Вскоре после 
этого об отставке своего правительства объявил и премьер-министр Дмитрий Медведев.  Большинство 
экспертов едины во мнении – Путин начал думать о сохранении власти после 2024 года.   

• • •

Как правильно остаться у власти

лисных играх влиять на процессы и сохранять лояльность своих 
прежних «друзей» различного уровня. И здесь, как бы это не хотели 
признавать такие самодержцы, только один шаг до приговора суда, 
«солнца в клеточку» и выявления всех прежних махинаций.  

И именно эта причина (если не считать элементарное и даже 
простое стремление к власти) может быть одним из главных моти-
ваторов действий в высших эшелонах власти соседнего государ-
ства, а также в политических играх более низкого уровня в Риге и в 
Вентспилсе.  Потому как так оно повелось ещё с древних цивилиза-
ций в Египте, Греции или Риме – как только тебя свергли с трона, так 
до тюремной камеры один шаг. Правда, в древних сверхдержавах 
«тюремная камера» не была самым популярным способом наказа-
ния (там вначале отрубали голову), но мы всё же являемся более 
гуманными. И публичные наказания на Домской площади больше 
не применяются. 

Между тем закулисные речи и различного рода разговоры в гости-
нице «Ридзене» или в каком-либо ином формате, безусловно, акту-
альны. Так как опытные в политике люди хорошо знают старую 
истину: хочешь мира, готовься к войне.  Или, перефразировав эту 
известную цитату, можно сказать и так: не хочешь сидеть, думай о 
возможности сбежать или «привести в порядок» дела уже своевре-
менно.  Господа Ушаков и Америкс в столице выбрали более удоб-
ный, более быстрый и очень эффективный путь: в тени коррупци-
онного скандала в Рижской думе использовать последнюю возмож-
ность купить билет на дальнее расстояние в сердце Европы – в 
Брюссель.   Подальше с глаз, да и зарплата хорошая, а возможно-
сти избежать довольно неприятных последствий по поводу работы в 
самоуправлении – достаточно большие. Интересно, какой перспек-
тивный план в такой ситуации выбрали бы отцы нашего города?  
Думается, что совсем скоро мы увидим, как будет развиваться ситу-
ация. И тогда сможем оценить – насколько «инновативными» будут 
решения на берегу Венты.   

Искренне ваша, “Ventspilnieks.lv”

Школьникам рассказывают 
о рижских баррикадах 
В понедельник, 20 января, в Вентспилсской 
средней школе N 6 состоялся час памяти 
рижских баррикад 1991 года. Учащимся 
старших классов о пережитом в те судь-
боносные дни рассказывали журналисты 
«Вентас Балсс» того времени – фотокор-
респондент Юрис Пресников и писатель-
ница Лаймдота Селе. Мероприятие было 
дополнено собранными самими школьни-
ками видеоматериалами о событиях пери-
ода баррикад. 

Выставка работ школьников 
В Парвентской библиотеке открыта 
выставка работ учащихся Художественной 
школы «Dziesma». Выставленные работы 
сочетают в себе изобразительное искус-
ство и музыку. 

Двое стипендиатов
В этом году стипендию профессо-
ра Андриса Клауса, которую организу-
ет меценат, выпускник Мартиньш Лаува, 
получат двое студентов Высшей школы. 

Прекрасные результаты 
Диктант по латышскому языку в Высшей 
школе писали 27 человек. Трое из них 
написали работу на «отлично», причем 
двое – без единой ошибки. 

Осуществили запись музыки 
Студенты Музыкальной академии совмест-
но с профессорами Академии культуры 
Вильянди и студентами Вентспилсской 
музыкальной средней школы сделали 
записи академической музыки в нашей 
Музыкальной школе и концертном зале 
«Латвия». Были также взяты образцы 
звуков крупнейшего в мире фортепиано 
«Model 470i».

Подают заявки на участие 
в «Дне теней» 
Началась подача заявок на участие в про-
грамме карьерного образования школьни-
ков «Junior Achievement Latvia» – «День 
теней», который в этом году пройдет 12 
февраля. Его тема – профессии, кото-
рые будут наиболее востребованы в буду-
щем. Таковы, например, специальности 
в сфере информационных технологий, 
естественных наук, математики, инженер-
ных наук и др. 

Беспокоятся о цветах
Главный садовод города обеспокоена 
состоянием луковичных цветов, которые 
в условиях теплой погоды уже начали 
прорастать. Если грянут морозы, могут 
пострадать первые побеги и бутоны. 

Вывозят грязь
Для того чтобы решить проблему непри-
ятных запахов в городе, из комплекса 
очистных сооружений биологических сточ-
ных вод вывозят скопившуюся там грязь. 
Ожидается, что работа будет проделана в 
течение месяца.  

«Ведьмины метлы» – 
это не болезнь 
На одной из берез в Парвенте были спиле-
ны лишние ветки, но оставлены «ведьми-
ны метлы». Некоторые вентспилчане обес-
покоены этим, так как считают «ведьмины 
метлы» заболеванием дерева. По словам 
главного садовника города, это декоратив-
ный элемент, поэтому не стоит огорчаться.
 Будут создавать крону
В феврале начнутся работы по уходу 
и созданию кроны городских деревьев.  
Всего будут приведены в порядок 450 
деревьев. Работы продолжатся до 15 
апреля.ков относиться к тому, что не впи-
сывается в привычные каноны. 

И гры власти в высших эшелонах власти соседнего госу-
дарства России и стремление нынешних тамошних 
наместников сохранить влияние и после «историче-
ского» 2024 года, когда вступят в силу установленные 
российской конституцией ограничения для нынешнего 

президента России снова занять должность президента, конечно, 
заставляют господина Путина думать о том, как сохранить власть. И 
тогда, по мнению экспертов международного права, есть только два 
варианта. Первый: насильственно в очередной раз изменить кон-
ституцию страны, например, ввести «бессрочную» должность пре-
зидента. Но это, несомненно, будет иметь серьёзные последствия 
и для так уже пошатнувшегося международного престижа России, 
и, возможно, вызовет гораздо большее недовольство в собствен-
ном доме. Второй: найти «безболезненный» способ, как больше не 
быть формальным президентом, но узды власти не отдавать…   И 
кто знает, возможно, Путин уже нашёл такую форму. 

Но бог с ними, с проблемами и механизмами передела власти 
соседнего государства. Это, как говорится, их проблемы. Пока для 
нас своя рубашка ближе к телу, и нам ближе собственные крес-
ла высоких должностей. Так как пертурбация в столичном Белом 
доме на улице Екаба, а также пребывание всех наших министров 
на улице Бривибас свидетельствует о том, что – понемногу крепкий 
фундамент власти начинает разрушаться и в Вентспилсе.  И это, 
как известно, может вызвать некоторую нервозность у местной вла-
сти города Вентспилса. Нет, нет – прямой угрозы, как брюссельско-
му Ушакову или рижскому Бурову или, например, одному второму 
«представителю» самоуправлений, долго и хорошо сидевшему в 
различных свободных портах, нововведённые моральные принци-
пы не создают.  Однако, новая политическая тактика, которой при-
держивается новая власть, понемногу отнимает кормушки у преж-
них, скажем дипломатично, лидеров. И это гораздо больнее, чем 
потеря прямой власти. Более того – другое дело – что эта ситуация 
даёт ещё один побочный эффект. А именно, если нет кормушки, 
нет и лишних денег, следовательно, исчезает возможность в заку-
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список профессий, представителей кото-
рых предприятие планирует сократить. 
Предполагается сократить специалистов 
и работников, занятых в самых разных 
областях, – начиная от подсобных рабо-
чих и сварщиков и заканчивая бухгалте-
рами, даже руководителями учреждений и 
специалистами административного уровня. 
Увольнения затронут главным образом тех, 
кто работает в Риге, Елгаве и Даугавпилсе, 
однако в существенном объеме оно пла-
нируется и в других городах – многие 

И в Вентспилсе многие работники  
«Латвияс Дзелзцельш» потеряют работу

В прошлом году на зарегистрированных в Вентспилсском городском самоуправлении предприятиях 
объем привлеченных иностранных инвестиций достиг 219,85 млн евро, что стало третьим лучшим 
показателем в Латвии, однако значительно сократился накопленный объем иностранных вложений 
в основной капитал предприятий, свидетельствуют опубликованные «Lursoft» данные. 

Объем иностранных инвестиций в 
Вентспилсе растет, но сокращаются 
накопленные вложени

Н есомненным лидером являет-
ся Рига, где были привлечены 
самые большие иностранные 
инвестиции – 5,3259 млрд евро. 
Это почти в 25 раз больше, чем 

в Вентспилсе. Вентспилс лишь немного 
отстает от стремительно растущей Кекавы, 
где объем иностранных инвестиций соста-
вил 225,65 млн евро. 

В то время как среди самоуправлений, 
находящихся в пятерке лидеров, в сто-
лице, Кекавском крае и Вентспилсе нако-
пленный объем иностранных инвестиций 
в основном капитале предприятий в про-
шлом году заметно сократился, в Лиепае 
и Гаркалнском крае зарегистрирован рост. 
Например, в Лиепае накопленный объем 
зарубежных инвестиций за год даже вырос 
на 8,43%, или 11,25 млн евро. В Вентспилсе 
объем иностранных инвестиций за год упал 

на 272 276 евро. В Вентспилсском крае 
объем зарубежных вложений в прошлом 
году был 7,207 млн евро, а накопленный 
объем инвестиций – 7,226 млн евро. 

За год объем накопленных иностранных 
инвестиций вырос в 48 самоуправлениях, 
из которых самый стремительный рост в 
2019 году зарегистрирован в Саулкрастском 
крае. Данные статистики «Lursoft» свиде-
тельствуют о том, что в конце 2018 года в 
основной капитал зарегистрированных в 
Саулкрастском крае предприятий зарубеж-
ные инвесторы вложили 145,35 тыс. евро, 
в свою очередь, в прошлом году эта сумма 
выросла более чем в 180 раз, увеличив-
шись до 26,26 млн евро. 

Обобщенная «Lursoft» информация сви-
детельствует, что в конце 2019 года в основ-
ном капитале зарегистрированных в Латвии 
предприятий сумма вложений зарубежных 

инвесторов составляла 7,03 млрд евро. Если 
сравнивать с 2018 годом, то сумма сократи-
лась на 125,42 млн евро, в свою очередь, по 
сравнению с 2015 годом, когда был зареги-
стрирован до сих пор самый большой объем 
иностранных инвестиций (7,53 млрд евро), 
падение – на 502,33 млн евро. 

Всего в прошлом году зарегистрировано 
13,3 тыс. сделок с вложениями, из которых 
4,2 тыс. сделок были позитивными – сдела-
ны вложения в основной капитал латвий-
ских предприятий. 

Aрнис Саука, автор новейшего исследо-
вания индекса среды иностранных инве-
стиций Совета иностранных инвесторов в 
Латвии, сделал вывод, что за предыдущие 
два года Литва в виде зарубежных инвести-
ций смогла привлечь около 2,7 млрд евро, 
Эстония – около 3,1 млрд евро, а Латвия – 
всего 1,1 млрд евро. 

сотрудники «Латвияс Дзелзцельш» поте-
ряют работу в Цесисе, Валмиере, Лиепае 
и Вентспилсе. Пока нет прогнозов отно-
сительно того, сколько человек потеряют 
работу в конкретных городах, в том числе 
в Вентспилсе, однако это не окажет такого 
значительного влияния на уровень безра-
ботицы, как это было, например, в случае 
с «Лиепаяс металургс», когда было оказано 
огромное влияние на конкретный локаль-
ный пункт – город Лиепаю. Потребовалось 
несколько лет, чтобы эта негативная ситуа-
ция выровнялась. 

«В агентстве зарегистрировано более 

28 000 вакансий. Мы обобщили инфор-
мацию о вакансиях, связанных с перечис-
ленными в списке «ЛДз» профессиями, – 
мы можем предложить более 2300 свобод-
ных рабочих мест», – сказала LTV дирек-
тор Государственного агентства занятости 
Эвита Симсоне. 

В свою очередь, Латвийский профсоюз 
железнодорожников и отрасли сообщения 
предупреждает, что массовое увольнение 
работников может привести к ситуации, 
когда оставшиеся не справятся с существу-
ющим объемом работы, что, в свою оче-
редь, может повысить риск аварий. 
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Бюджет утвержден 
Планируется, что доходы Вентспилсского 
краевого самоуправления в 2020 году 
составят 15,70 млн евро. Расходная 
часть – 17,73 млн, займы для погаше-
ния основной суммы – 1,69 млн евро, на 
увеличение основного капитала муни-
ципального общества капитала – 0,16 
млн евро. Разницу между расходами и 
доходами покрывает остаток бюджета 
2019 года – 3,33 млн евро. Планируемые 
займы – 0,55 млн евро. Большую расход-
ную часть бюджета – 6,20 млн евро, или 
35% от общих расходов предполагается 
потратить на сферу образования, 3,53 
млн, или 20% – на управление террито-
риями и жилым фондом. 

Обсуждение продолжается
Все еще продолжается обществен-
ное обсуждение Программы разви-
тия Вентспилсского края 2020–2026 гг. 
и Отчета об окружающей среде. Оно 
завершится 28 января. 

Юркалне не сдается 
Жители Юркалнской волости не соглас-
ны с мыслью о присоединении их терри-
тории к Кулдигскому краю. Возражения 
высказали также председатель 
Вентспилсской краевой думы и управля-
ющий Юркалнской волости.  

Баржу вытянули
Наконец удалось вытянуть баржу 
«Trias», перевозившую уголь, которая 
села на мель недалеко от Вентспилса. 
Утечки топлива не констатировано.  

Уменьшена ставка 
Из-за большого числа заявок уменьшены 
ставки поддержки участия в схеме био-
логического сельского хозяйства. Заявки 
на поддержку могли подавать хозяйства, 
которые производят пищевые продукты 
в соответствии с нормативными актами 
о биологическом производстве.  

Восстанавливают стоки воды
Продолжается восстановление стоков 
воды государственного значения на сель-
ских территориях Латвии. В рамках проек-
та восстановлены два стока воды в нашем 
крае: канал Платенес длиной 3,20 км и 
сток воды «Kalējvalks» длиной 3,42 км.  

Принимаются заявки
Государственное агентство занятости 
приглашает молодых людей 18–25 лет 
подавать заявки на участие в проекте 
«Развитие навыков, необходимых для 
работы в негосударственном секторе». 
Заявки принимаются до 29 января.  

Брикайнис – вице-чемпион 
В группе багги B600 вице-чемпионом 
стал Лаурис Брикайнис. Завоевав 52 
очка в общем зачете, он отстал от чемпи-
она на 14 очков. 8-е место занял Эндийс 
Сколмейстарс, 11-е место – Раймондс 
Мурниекс. Все победители дебютиро-
вали в кроссе сравнительно недавно. 
Церемония награждения прошла в Риге, 
в «Зиемельблазме».

Достижения на олимпиаде
В Вентспилсской средней школе N 6 
состоялась межкраевая олимпиа-
да по латышскому языку и литературе 
среди учащихся 8–9-х классов. В груп-
пе 8-х классов 3-е место заняла Аманда 
Иванова из Угальской средней школы, 
Элиза Зелтиня из Анцеской основной 
школы удостоилась грамоты. В группе 
9-х классов 1-е место заняла Эвелина 
Скродере из основной школы Зуру, а 3-е 
место – Резия Блумфелде из Угальской 
средней школы. Следующий этап олим-
пиады пройдет 6 марта в Риге. 

Продают автомашины
Краевое самоуправление по свободной 
цене (2200 евро) продает автомашину 
«Hyundai Trajet» и автомашину «Chrysler 
Town&Country» (1200 eвро). С условиями 
продажи можно ознакомиться в Центре 
приема посетителей Вентспилсского 
края на ул. Сколас, 4, в Вентспилсе, а 
также в краевых волостных управлениях. 

В ВЕНТСПИЛССКОМ КРАЕ

Бюро по предотвращению и борьбе с коррупцией так и не усмотрело конфликта 
интересов в ситуации, когда государственное должностное лицо – Лембергс годами 
получал почти 100 тысяч евро ежегодно от «Агентства развития Вентспилса». Отчего 
такая «слепота» БПБК и какие последствия этого могут быть для вентспилчан? Беседа 
с депутатом Вентспилсской городской думы Гиртсом Валдисом Кристовскисом. 

Действительно ли попавший под санкции Айварс Лембергс обходится 
только начисляемой на один банковский счёт пенсией (немногим более 
6000 евро в месяц) и зарплатой, или у него, возможно, есть ещё и другие, 
обществу, правоохранительным инстанциям и банкам неизвестные источники 
доходов? Подробнее на эту тему сообщается в исследовании BNN. 

Есть ли у Лембергса скрытые 
доходы наличными деньгами?

Собственность на ул. Раунас: 
тихий заместитель с «тайным 
кошельком» в интересах Лембергса

Попавший под санкции Айварс Лембергс, 
возможно, лишь для вида продал недвижи-
мость на ул. Раунас, 27 в Риге своей сестре. 
Это могло быть сделано, чтобы избежать 
конфискации имущества в случае обвини-
тельного приговора или наложения ареста 
на него. Однако, вероятно, Лембергс до 
сих пор имеет полный контроль над этой 
собственностью и, скорее всего, регуляр-
но пополняет содержимое своего кошелька 
через нее.

Примером того, как Лембергс может 
пополнять свои доходы за счет собствен-
ности на Раунас, 27, служит то, что в 2003 
году АО “Valters un Rapa” заключило дого-
вор аренды всей собственности на Раунас, 
27. При заключении этого договора “Valters 
un Rapa” выступило как общество, кото-
рое Лембергс уполномочил управлять его 
собственностью. Об этом свидетельствуют 
доступные BNN документы.

Одним из акционеров этого предпри-
ятия был тогдашний адвокат Лембергса 
Зигмундс Спаде, который до сих пор ука-
зан единственным истинным бенефициа-
ром “Valters un Rapa”.

Лембергс был владельцем недвижимо-
сти на Раунас, 27 с 24 ноября 1998 года. А 
16 и 21 декабря 2006 года он заключил с 
Лигитой Упите два договора купли-продажи, 

в результате чего 24 января 2007 года Упите 
была зарегистрирована в земельной книге 
как единственная владелица недвижимости.

В декларации государственного долж-
ностного лица Лембергса указано, что у него 
есть сестра по имени Лигита Упите.

В доступных BNN документах видно, что 
между обоими заключен договор, куда впи-
саны отметки о запрете, которые не позво-
ляют Упите отчуждать, дарить, делить, объ-
единять или присоединять, застраивать, 
закладывать или использовать при поручи-
тельстве, обременять вещным правом эту 
недвижимость без согласия Лембергса.

Такая отметка может свидетельствовать 
о том, что Лембергс имеет полный контроль 
над этой недвижимостью, а Упите сильно 
ограничена в своих действиях с ней.

Единственное, что Упите может делать 
без письменного согласия Лембергса, — это 
сдавать в аренду недвижимость.

Кстати, указанная в договорах стоимость 
недвижимости в то время составляла 25 
000 латов.

Судя по документам в распоряжении 
BNN, Упите заплатила Лембергсу лишь 4% 
от оговоренной цены, а оставшуюся сумму 
согласилась выплатить в течение десяти 
лет без каких-либо процентов.

Следует добавить, что при таких сдел-
ках обычно требуется задаток в размере 
10% от суммы покупки, а оставшиеся день-
ги уплачиваются на счет сделки либо для 

обеспечения уплаты устанавливается ипо-
тека в пользу продавца. Так что заключен-
ный договор выглядит довольно необычно 
как из-за небольшой начальной суммы, так 
из-за отсутствия ипотеки.

Как показывают доступные материалы, 
в декларациях государственного должност-
ного лица Лембергса за период с 2006 по 
2018 год нет никаких платежей от Упите за 
«приобретенную» собственность. В декла-
рации Лембергса за 2006 год не написано, 
что он получал указанные в договорах куп-
ли-продажи недвижимости 10 000 латов. Он 
и потом не декларировал никаких доходов 
от отчуждения недвижимости.

Все вышеописанное вынуждает заклю-
чить, что Лембергс продал Упите недви-
жимость лишь для вида, чтобы, возможно, 
формально исключить его из совокупности 
его имущества, хотя на самом деле он счи-
тается хозяином и истинным бенефициа-
ром недвижимости на Раунас, 27, тогда как 
Упите – «тихий заместитель», при помощи 
которого Лембергс получает «карманные 
деньги». 

Лембергс может принести 
вентспилчанам еще не одно 
болезненное испытание

- БПБК считает, что Лембергс деньги от 
АРВ годами получал законно, и никако-
го преступного деяния не было. Однако 
средствами для обеспечения деятельно-
сти АРВ годами «скидывались» и вент-
спилсские муниципальные предприятия, 
которые зависимы от решений Лембергса. 
Непонятно также, какие конкретно обязан-
ности в АРВ исполнял Лембергс. Почему 
БПБК делает вид, что не видит этого? 
Возможно, в этой институции на доста-
точно высоких постах находятся так 
называемые «люди Лембергса»? 

- Краткий ответ: это бесчестность не толь-
ко со стороны Лембергса, но и со сторо-
ны БПБК. Происходящее в Вентспилсе уже 
давно не свидетельствует о бездействии 
БПБК. В данный момент есть основания 
думать, что это учреждение, которое должно 
бороться с коррупцией в деятельности госу-
дарственных должностных лиц, само спо-
собствует коррупции. 

Будь то «люди Лембергса» или нет – не 
так существенно. Ясно одно: они Лембергса 
уважают, прикрывают и поддерживают. К 
тому же, примененная Лембергсом и его 
соратниками схема слишком проста, чтобы 
были основания оправдывать неспособ-
ность БПБК усмотреть конфликт интере-
сов и увидеть действия Лембергса, когда 
он организовал и направил средства самоу-
правления, муниципальных обществ капита-
ла, Свободного порта, даже Вентспилсской 
высшей школы и техникума в общество 
«Агентство развития Вентспилса», чтобы 
там их легализовать и присвоить, каждый 
год получая «на руки» около 100 тысяч евро. 

- Министр юстиции Янис Борданс в 
интервью «Латвияс авизе» в этой связи 

высказался следующим образом: «Или 
это очередной формализм со стороны 
БПБК, или осознанные действия. Я про-
анализировал это заявление и усматри-
ваю признаки нарушения закона. Мы 
обратили на это внимание и указали на 
это БПБК. Это отработанная схема, при 
помощи которой Лембергс может полу-
чить значительные средства». Значит, 
министр юстиции видит признаки нару-
шения закона, а БПБК формально отпи-
сывается. Есть ли еще какие-то право-
вые инструменты для решения вопроса 
Лембергса – АРВ? 

- Министр юстиции Я. Борданс, как и 
многие люди доброй воли в госуправле-
нии, в том числе, депутаты меньшинства 
Вентспилсской городской думы, не имеют 
права осуществлять уголовно-процессуаль-
ные действия, то есть они не могут рас-
следовать, возбуждать дело, задерживать 
кого-либо, кто совершает преступные дей-
ствия. Они могут сами искать доказатель-
ства, оценивать или критиковать недостатки 
работы следствия, что и происходит. Однако 
я полагаю, что БПБК не сможет длитель-
но продолжать закрывать глаза в контексте 
деяний Лембергса. Есть прокуратура, есть 
премьер-министр, есть Сейм, которым это 
дело Лембергса – АРВ, по сути, очень про-
стое дело, придется рассматривать самим. 
Думаю, БПБК не сможет обосновать свое 
бездействие, у него не будет аргументов. 
Тогда министр юстиции, в конце концов и 
президент страны будут оценивать, почему 
БПБК действовало так или иначе, что кон-
кретно способствовало этому бездействию. 

- АРВ больше не может служить для 
Лембергса «денежным насосом», но где 

гарантии, что не будет придумана кака-
я-либо другая схема? 

- Гарантий нет. До тех пор, пока правовое 
решение вопроса Лембергса – АРВ будет 
затягиваться, Лембергс будет искать новые 
возможности, чтобы присвоить обществен-
ные средства. Разве нахождение на скамье 
подсудимых в Рижском окружном суде за 
тяжкие преступления, связанные с исполь-
зованием влияния и финансами, удержало 
его от новых противоправных действий?! 
Конечно нет! До тех пор, пока обществен-
ность допускает, что такое лицо и те, кто его 
поддерживает, свободно обращаются с госу-
дарственными и муниципальными деньга-
ми, имуществом, они будут его незаконно 
присваивать.  

- Длящееся годами судопроизводство в 
отношении Лембергса и то, что обвиняе-
мое в тяжких преступлениях лицо самым 
непосредственным образом влияет на 
Союз зеленых и крестьян и достаточ-
ное число депутатов из других партий, 
вероятнее всего, явилось одной из при-
чин санкций со стороны США. В этом 
смысле ничего особенно не изменилось – 
руководство СЗК все еще демонстрирует 
лояльное отношение к лицу, против кото-
рого направлены санкции, а БПБК легкой 
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Отголоски в 
учениках и детях

С  в о й 
путь 
в 

музыке Миньона начала с 
занятий по классу игры на 
фортепьяно в Цесвайнской 
начальной школе, прошла 
по нему до почти окончен-
ной докторантуры в обла-
сти искусствоведения в 
Латвийском университе-
те.  Была основателем, 
соучредителем и дирижё-
ром взрослых и молодёж-
ных хоров руководителем 
многочисленных ансам-
блей в городе и крае, а в 
последнее время в Доме 
творчества занимается 
вокальным образованием 
сотен солистов в возраст-

ной амплитуде – от детса-
довцев до людей среднего 
возраста.  И в этом про-
цессе снова и снова при-
ходит к выводу, что вло-
женный труд в виде опре-
деленного заряда отража-
ется и в ней – она получает 
от хористов дозу коллек-
тивного оптимизма и жиз-
нерадостности, а от уче-
ников бесповоротно зара-
жается пылкостью молодё-
жи, способностью увидеть 
ранее неведомое и учить-
ся у него.  

МЫ НЕ ПРОИСХОДИМ  
НИОТКУДА 

«Если немного с юмо-
ром – иногда хочется 

Премьер Кришьянис Кариньш на прошлой неделе побывал с визитом в Беларуси, где встретился 
с высшими должностными лицами государства, в том числе, президентом Беларуси Александром 
Лукашенко и премьером Сергеем Румасом. Визит премьера имел очень важные цели – 
актуализировать возможности более тесного сотрудничества в сфере транспорта и логистики, 
делая особенный акцент на транзите через латвийские порты. 

из возможностей – обеспечить импорт нефти со всего мира в 
Беларусь через Латвию. На вопрос, когда данная договорен-
ность могла бы быть достигнута, К. Кариньш ответил, что об 
этом нужно поинтересоваться у предприятий, которые могли 
бы обеспечить подобную доставку. 

Пресс-секретарь премьера Сандрис Сабаевс, в свою оче-
редь, рассказал, что во время встречи К. Кариньш и пре-
мьер С. Румас обсудили ряд актуальных вопросов, касаю-
щихся двустороннего сотрудничества, в том числе, в области 
транспорта и логистики, охраны окружающей среды, а также 
подготовку к запланированному визиту президента Беларуси 

И в Вентспилсе  
многие работники 
«Латвияс Дзелзцельш» 
потеряют работу

К ак ранее про-
и н ф о р м и р о в а -
ло предприя-
тие «Латвияс 
Дзелзцельш», про-

шедший год был полон вызо-
вов как для концерна, так и 
для всей латвийской отрас-
ли транспорта и транзита, и 
самым главным из них было 
существенное снижение объ-
ема входящих и исходящих 
грузов. 

В связи с этим, учиты-
вая актуальные и прогнози-
руемые тенденции в сфере 
международных грузопе-
ревозок, концерн пересма-
тривает все технологиче-
ские процессы, чтобы мак-
симально эффективно обе-
спечить основную функцию 
– содержание инфраструк-
туры железнодорожного 
транспорта в соответствии 
со всеми латвийскими и 
международными стандар-
тами безопасности и каче-
ства. К тому же, учиты-
вая негативные тенденции 
в сфере грузоперевозок и 
необходимость существен-
но повысить эффектив-
ность хозяйственной дея-
тельности, таким образом 
стабилизировав предпри-
ятие, вместе с существен-
ным сокращением расходов 
на обеспечение основной 
деятельности предприятия, 
«Латвияс Дзелзцельш» до 
конца года прекратит тру-
довые отношения приблизи-

тельно с 1500 сотрудниками. 
Председатель сове-

та «Латвияс Дзелзцельш» 
Янис Ланге, правда, отме-
тил, что пока никаких кон-
кретных решений о сокра-
щении штата работников 
на предприятиях, входя-
щих в концерн, не приня-
то. Однако, по его словам, 
поскольку предприятия в 
бизнесе взаимосвязаны, 
очевидно, что предприятия, 
входящие в концерн, ощу-
тят влияние процессов, про-
исходящих в материнской 
компании. «Пока еще ниче-
го не решено и не произве-
дена оценка. Посмотрим на 
результаты деятельности, 
и решения будут приняты 
позднее», – сказал Ланге 
в интервью агентству LETA.

Председатель правле-
ния предприятия Марис 
Клейнбергс в интервью 
агентству LETA отметил: 
«Мы делаем все возмож-
ное, чтобы сокращение 
штата было максимально 
прозрачным и дружествен-
ным для работников, и этот 
процесс будет начат с опти-
мизации числа работников 
администрации «Латвияс 
Дзелзцельш». 

В передаче LTV 
«Panorāma» сообщалось, 
что Государственное агент-
ство занятости уже получи-
ло от «Латвияс Дзелзцельш» 

Природные тропы озера Бушниеку за короткое время 
приобрели очень большую популярность. В первый 
же год после их появления для своего отдыха их 
выбрали не только сами вентспилчане. Гости города, 
в том числе зарубежные туристы, также с удоволь-
ствием наслаждаются красотой природы, атмосферой 
умиротворения и свежим воздухом. Природные тропы 
озера Бушниеку в прошлом сезоне посетило рекорд-
ное число посетителей – более 15 600 человек! Этот 
показатель более чем на тысячу больше, чем годом 
ранее. К тому же, в этом году зима так и не наступила, 
поэтому эти тропы и сейчас многие охотно посещают. 

По данным 
Центра 
туристи-
ческ ой 
инфор-

мации, природные тропы 
озера Бушниеку посещает 
все больше иностранных 
туристов, которые использу-
ют возможности активного 
отдыха в Вентспилсе, о чем 
свидетельствует растущий 
спрос на отдых на лодоч-
ной базе озера Бушниеку. 
Наиболее популярны эти 
места летом – в июне, июле 
и августе здесь побывали 
8,6 тыс. человек. 

Интенсивность посеща-
емости ежедневно реги-
стрирует установленный на 
природной тропе электрон-
ный счетчик, который фик-
сирует каждого посетителя 
в режиме реального вре-
мени. Электронный счетчик 
размещен так, чтобы он не 
реагировал и не засчитывал 
таких животных, как соба-
ки, лисы и другие лесные 
обитатели. 

На природных тропах 
имеются не только дорож-
ки. Для любителей спорта 
установлены десять гимна-
стических стендов для раз-
личных возрастных групп. 
9-километровую тропу 
можно удобно использо-

вать не только для про-
гулок, но и для скандина-
вской ходьбы, бега и езды 
на велосипеде. На всей 
протяженности природной 
тропы, по рекомендациям 
вентспилчан, установлены 
девять скамеек для отды-
ха. В свою очередь, в боло-
тистой зоне берега создан 
пешеходный настил дли-
ной 187 м со смотровой 
платформой для наблюде-
ния за птицами, на кото-
рой установлены скамейки 
и информационный план-
шет с изображениями птиц, 
которых можно увидеть на 
озере Бушниеку. 

Скоро весна, когда снова 
можно будет официально 
ловить рыбу, и сезон нач-
нется не только для рыба-
ков, но и на лодочной базе 
в Сталдзене. Самой боль-
шой рыбой, которую в про-
шлом сезоне удалось пой-
мать в озере Бушниеку, 
была щука весом 6,5 кг. 
Это произошло 10 августа. 
А день 6 августа прошлого 
года стал особенно удач-
ным для некоего рыбака, 
который поймал три боль-
шие щуки – весом 5,8 кг, 4,6 
кг и 2,4 кг. 29 августа один 
рыболов за день поймал 
всего 9 щук, каждая из кото-
рых весила около 3 кг. 

Внимание!  
На Вентспилсском 
автовокзале воры-
карманники

«Человек Шишханова» 
будет руководить 
венстпилсскими 
футболистами

В Вентспилсской 
больнице новый 
главврач

Государственное акционерное общество «Латвияс 
Дзелзцельш» до конца этого года планирует уволить 
около 1500 человек, что делается в целях улучшения 
эффективности деятельности и управления предприяти-
ем, проинформировало предприятие на минувшей неде-
ле. Стало известно, что сокращения коснутся и работни-
ков этого предприятия, занятых в Вентспилсе. 
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Во время встречи с А. Лукашенко премьер 
подчеркнул, что имеются все возможно-
сти, чтобы уже в ближайшем будущем 
можно было полностью обеспечить достав-
ку нефтепродуктов в Беларусь через 

Вентспилсский и Рижский порты, проинформировали бело-
русские медиа. 

На проходившей в Минске встрече К. Кариньш отметил, 
что в сфере транспорта и логистики государства должны 
формировать более тесное сотрудничество. По словам лат-
вийского премьера, которого цитирует агентство LETA, одна 
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У дирижёра и учитель-
ницы Миньоны Ребхуны 
почти половину квар-
тиры занимают полки 
с нотами, специальная 
литература по музыке 
и педагогике.  А также 
дипломы, удостове-
ряющие её участие 
в «войнах хоров», 
конкурсах ансамблей и 
вокалистов, и фотоаль-
бомы, отображающие 
их ход.  Невидимая для 
чужих глаз, за всем этим стоит работа Миньо-
ны в течение всей жизни, направленная на то, 
чтобы раскрыть для тысяч хористов, учеников 
вентспилсских школ и молодых людей волшеб-
ство музыки, которая для многих положительно 
изменила всю жизнь, увлекая за собой и близких 
участников хоров и учеников.  На прошлой неделе 
она вместе с тремя молодыми людьми, учениками 
по классу пения соло в Доме творчества, с три-
умфом вернулась с Международного конкурсного 
фестиваля “Снежный Оскар 2020» в Словакии, 
привезя оттуда одно золото и два серебра.

Природную тропу на озере 
Бушниеку посещают  
с большим удовольствием

Есть ли у Лембергса 
скрытые денежные 
накопления?

в Латвию. «Латвию и Беларусь объединяют хорошие и раз-
носторонние соседские отношения. Для нас важно, чтобы 
Беларусь была независимым, экономически сильным и ста-
бильным государством», – сказал во время встречи с высши-
ми должностными лицами Беларуси К. Кариньш. 

Премьер-министр вместе с белорусским коллегой посетил 
индустриальный парк «Великий камень», чтобы оценить воз-
можности углубления сотрудничества в развитии евразий-
ского транспортного коридора и использовании латвийской 
транзитной инфраструктуры для обслуживания грузов инду-
стриального парка «Великий камень». 

Призывают Беларусь предназначенную для нее 
нефть транспортировать через Вентспилс и Ригу

Перерыв в музыке.


